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OUTSIDE WITNESSES TO BE INTERVIEWED

Jacob APODACA

William ARAPKILES

Donald ARNOLD

Jayson AUTENRIETH

William BECK
Kimberly BLAIR
Kyle BRAMLETT
Loni BROWN
Josh CHAVEZ
Maeark CHRISTNER
Jonathan COLE
John COOK
Arthur CURTIS
Patrice DOYLE
Wade FRANK
Bryan FRYE
Tyler JACKMAN
Trent KARNES
Tiffany LIEN
Andrew MORTON
Melissa MILLER
Bijen MONTE
Tessa NELSON
Patrick NEVILLE
Cindi NICHOLS
Mark OPFER
Joseph PITONIAK
Mindy POLLOCK
Janine ROBERTS
Danny ROWE
Laura SMALLEY
Bryan STEEP
James STEWART
Garrett TALOQCCO

Christopher THERRIEN

Adam THOMAS
Jennifer TINDALL

Christopher WISHER

Justin WOODS

7472 Vance Street

7824 W Ontario Place
6546 85 Yukon Way

6976 Clifton Avenue
5579 W Maplewood

6562 S Yarrow Way
6214 S Eaton Court
6650 8 Jay Drive

7200 S Sheridan Court
6535 W Hoover Place
7779 W Portland Avenue
7897 S Pierce Way

6875 W Fremont Placc
%131 W Frost Place

9888 W Berry Drive
5406 8 Independence Street
%5991 S Sheridan Avenue
7247 8 Alllaon Way
7293 8§ Vancc Street

3354 S Flower Street #88
7991 W Quarto Drive
7039 Portland Avenue
6676 W Rowland Avenue
6344 5 Chase Street

6297 5 Benton Way

6620 8 Jay Drive

5497 S Independence Street
6298 W Elmhurst Avenue
8644 W Progress Place
8179 W Freemont Avonuc
5315 8 Jellison Sireet
6297 S Gray Court

7287 5 Gray Court

303-904-2358
303-973-5020
UNKENOWN

303-973-2537
303-738-0815
303-973-8866
303-795-0495
303-798-3978
303-948-7344
303-798-8746
303-979-8288
303-904-2625
303-932-0928
303-973-1092
303-972-9888
303-973-2850
303-797-0786
303-973-0779
303-972-6880
303-987-1004
303-933-1362
303-979-7337
303-978-1959
303-347-9704
303-797-7754
33-T98-7090
303-904-0319
303-972-B067
303-933-4675
303-932-1175%
303-933-3291
303-347-9593
303-979-0246

No Information or Supplement in Book

7740 5 Sheridan Court
7258 § Iris Court

7849 W Calcy Street
6572 W Calhoun Place
6231 W Garland Street

BOLD — Indicates may have critical information

ITALICS — Contact mother first

303-933-4806
303-932-2483
303-933-4851
303-730-2530
303-979-2193
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OUTSIDE WITNESSES TO BE INTERVIEWED
REFERENCE LAW ENFORCEMENT PRESENCE

Heather AVERY
Gregory “Scott” BEAVER
Juson BREHM

Chris CLARK
Daniclle DANFORD
Anthony DOTY
Nathan EPLING
Scott GREGORY
Stefanie HANEY
Courtney HAULMAN
Brad JENKINS

Devin KATHOL
Mike KENNY

Kari KLAPPER
Lindsie MACY

Keith PARKISON
Jason RAMSOUER
Cara SANDER
Anthony SHOLES
Kathrymn THOMPSON
Evan VITALE

Galina VOL

Eric WATTS
Kimberly WINGER

7619 W Fremont Place
8111 W Walker Drive
Unknown

3641 S Flanders

§284 5 Upham Way
6689 W Portland Avenue
5754 W Leawood Drive
Unknown

7493 8§ Vance Strost
9551 W Hialeah Place
6131 W Rowland Place
10842 Mill Hollow Road
7884 W Ontario Place
8946 W Prentice Avenue
6553 Elidid Place

7147 W Frost Avenue
7520 W Oregon Drive
9700 W Chatfield Ave #E
8001 S Kendall Avenue
5235 W Portland Avenue
5952 W Chestnut Avenue
7083 5 Websier Street
7662 W Chestout Avenue
8071 W Grand Avenue

303-904-408"
303-948-7632
Unknown

303-680-3581
Unknown

Unknown

303-795-8558
303-933-6897
303-973-6550
103-978-0447
303-971-0573
303-697-0219
303-973-4303
303-973-9241
303-794-5554
303-972-6548
303-98R-0534
303-979-5876
303-948-7507
303-979-7370
303-973-9085
303-973-8746
303-933-3146
303-973-2790
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OUTSIDE WITNESSES TO BE INTERVIEWED THAT
WERE MENTIONED IN OTHER REPORTS BUT NO
INTERVIEW ON FILE

1. Aaron BONEWELL In Parkison's supplement

2. Jessica CAVE In Campbell's supplement

3. Jennifer CROSS In Johnston's supplement

4, Tyler LEAVITT In Pollock’s supplement

5. Nicholas LUMLEY In Pitoniak's supplement

6. John UNKNOWN In Apodaca’s, Chavez’s and Wisher's supplement

25 003
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OUTSIDE WITNESSES REQUIRING NO FURTHER

James ARCHIBEQUE
Nick BAKER

Andrew BEARD
Michael BEESON
Anaron BONEWELL
Lindsey BUFFY
Adam CAMPBELL
Christopher COWLES
Matthew DAVIS
Christopher DUVEN
Bvan EARNEST
Tamela GOLDEN
Elijah HANCOCK
Kelly HENDRICKS
Autumn HETTINGER
Penny HOHN

Garrett HORSEFAIL
Matthew ICKE

Emily JACOBSON
Derrcck JOIINSON
Shannon JOHNSON
Zuch JOHNSTON
Kayla KATHOI.
Melanie KING
Joshua LALLEMENT
Brandon LARSEN
Chad LAUGHLIN

CONTACT

28,
29.
30.
3L
32
3.
34.
35.
36.
37,
38.
39.
4,
41,
42,
43,
44,
45.
46,
47,
48,
49,
30,
51,
52.
53,

WNancy LINDSEY
Jeffrey MARQUARDT
Carrle MCCORMACK
Amunda MENDRALLA
Kristi MOHRBACHER
Christopher MOORE
Timothy MULLEN
Garrett NORMAN
Steve OGLE

Amanda PAUKUNA
Megan PISTOLESE
Craig PLACE

Joseph RAGOLE
Karen SCHOTT
Monica SCHUSTER
Alysia SECHLER
Courtney SHAKOWSKI
Brenda SIMMONS
Caryn SLIZESKI

John SPAHLINGER
Dick STRANGE
Bobby STROBEL
Denee TAYLOR
Jennifer TORREZ
Stephanis WAGNER
Michael WRITZ

004



L
*

4

LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT

N VOLUNTARY §TATEMENT
1w Mame -, 3 2 1 Dumel i ), Cann Muport Hiwn
Vo Reankiled < (] - 1~83 2539
| b. %ZZ{{ (< Gﬂ'hl’"/) 'D\ gLLJ anla. 60{58
s Adrwna 7. Busiveny Tk
o ye
. For whateve ruffansin L Mary icve, | velurtes the felsng infonmurtion of oy guwr fake will deivaissming:

b, Statemant

..I Sl hf"\ :51nf+ 5‘1(}&‘{‘0\ ot DCCD\f
T—F’)rﬁ\ 'D’“{‘r‘imﬁ V4 QJ'Y)U Q S e, 'k M({ 1 dOLy
“+ceach cact an. . We et A0 the fﬁé an .\
Shet ol 8. TF Led <o scarns e <aded 4o
f'f_m c:zgg -H'\E. ‘\'C:haal C}.ﬂl( LahS ‘ﬁ:on /'Jﬂt/\ o, 8y \ﬂf.a-’

would oo Thece v Hioo oot ikh aun

and c:\v:‘uﬂdf, .
—

lhnuruu:mygnafmummmd“mummyu@m- Corragtions, ¥ sy, Dear my idain, | qartify that the farcts cortsird heren are rue

h-ﬂurw-uﬂ’mmmmwm‘ﬁ// MM . Lamrtban Whets Thebiment Wi a. Date oL T
j A

IIMNHMHHNMM b. Tids a. Qata d. Tim»
T4 Norutas and Numbsr of Agen Yinaasng b. Tiim & Daty o Tima
WHITH - QREINAL CAMARY - [NV, 1 AN - INY, 2 GOLD ~ RECOADE 1

TiOPEN JC-003-003751 Poos ot




@

- 25 006

LAKEWOOD POLICE DEPARTHMENT

ottenwss: MURDER s 99038856
viotimi R-1 SCHOOQLS DakEmy OSfOS/BB
aganty 1173 STEFFES, TIMOTHY pagar 1 o 2

Inv gt 1197 GIRSON Key) 11448%1613+1172

BEUPPLEMENT

u_-.__-__..___.__.___.__.____--_.______._...____.,_.__.,.___._._,._.______-......_..,____.._,_.._________-_

ASSQOCIATED CASE REPORT NUMBERS:

Jafferson County Sheriffs C.R.: 99-7625
FBI Control number: 174A-DIV-57419

SUBJECT:  ARAPRILES, WILLIAM GEORGE
DOB: 11/16/83
7824 WEST ONTARIO PLACE
LITTLETON, CO. 80123
(303) 573-5026
PARENTS :
MOTHER: MARY SUE ARAPKILES
FATHER: WILLIAM ARAPKILES

OBSERVATION / INVESTIGATION:
1

On May 5, 1899 I interviewd William (Billy) Arapkiles. Billy i=s a
student at Columbine High School and was in tha vicinity of the cafataria
at the time of the shootings. I laarned about Bllly while speaking to his
mother about an interview with Billy's sister Amanda Arapkliles.

Billy reportad that he was actually on the goccer field located to the
gouth-wast of the cateteria during the shootings. Billy astated that he had
been in the cafetaria between 11:00 and 11:10AM to asees if hig othar sister,
Amy, was going out to lunch. When he found out she had
already left for lunch. He then went looking for a soccer ball to play
soccer with. When ha located the ball he went to the field whera hme playsd
with some other studentas. Billy ralataed that about five (5) minutes after

he began playing soccer her heard what sounded like fire works going off
in the araa of tha cafaotaria. Billy said he and the others on the field
began to chesr and shout thinking it was = prank. Ha said that he looked
toward the school and cbgervad three pesople near the wast enterance to the
nerth main hall. Billy stated that two tha subjects were wearing trench
coats, and the third was wearing a white shirt. According to Billy the
two subjects wearing the trench coats had guns. He did not smea the subijact
with the white mhirt with a fire arm. Billy ralated that the subject
wearing the white shirt was pacing back and forth and was about five feet
away from the two in trench coats. Billy did not think tha subject
wearing the white shirt was a victim but was with the other two. Billy
reported that he was too far away to recognize tha subjacts.

Billy continued to say that while he was watching the subjects the

JC-003-003752
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LAKENOOD CO PD rage 2 of 2 as 99038856
Supplement 05/05/99 1173 STRFFES, TIMOTHY

.ware shooting at the ground and into the alr, He continued to gay that he
.- observed the subjects in the trench coats shoot one person near the top of
the outeide stairs leading from the cafeteria area to the wegt snterance
to the north hall. Ha saw them shoot a second person'at the bottom of the
hill near the cateteria, and a third ag the victim wag trying to run away
acrogs the student parking lot. At about this time the shooters noticad
the people on the soccer filald and bagan firing at them. Billy reportad
that during the shooting he balisves that a long gun one of the shootars
had jambed ag there was a pause in the firing, and he obgserved the
shooter making a rear ward pulling action at the gun, like he was "cocking
a crosa bow", '

Billy reported that he got down on his hands and knaeg and crawled
Across the soccer fisld to tha fence on the weat edge of the fiaeld, and
Jumpad the fence into the back yard of a houss. Billy reported that ha
and several students took shelter in the rasidence at 6337 Scuth Tallaer
Court. Billy reported that from this residence the dialed 911 and reportad
the ghootings.

Billy saild that while he was in the cafeteria he did not sems anything
like a duffal bag on the floor and no one carried such a bag into the
cafeteria while he wag thera. Billy further advised that none of thea
subjects he saw doing the shooting ware carrying a duffsl bag.

§ .

Billy reported that ha is a freshman. He haed no additional
.’information and the interview concluded at 0900.
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ASSOCIATED CASE REPORT NUMBERS:

Jeffergson County Sherlffes C.R.: 9§9-7625
FBI Control number: 174A-DIV-57418

SUBJECT: ARAPKILES, WILLIAM GEORGE
DOB: 11/16/83
7824 WEST ONTARIO PLACE
LITTLETON, CO. 80123
(303) 973-5026
BARENTS :
MOTHER: MARY SUE ARAPKILES
FATHER: WILLIAM ARAPKILES

OBSERVATION / INVESTIGATION:

On May %, 1999 I interviewd William (Billy) Arapkiles. Billy is a
etudant at Columbina High School and was in the vicinity of the cafetaria
at the time of the shootings. I learnad about Billy while speaking to his
mother about an lnterview with Billy's sister Amanda Arapkiles.

Billy reported that he was actually on the goccer fleld located to the
gouth-west of the cafeteria during the shootings. Billy stated that he had
been in the cafeteria between 11:00 and 11:10AM to gee if his cother gister,
Amy, wag golng out to lunch. When he found out shs had
alraady laft for lunch. He then went looking for a soccer ball to play
goccer with. When he located the ball he went to the field where he playad
with some other students. Billy related that about five (5) minutas after

he began playing soccer hear heard what sounded like fire works going off
in the area of the cafeteria. Billy saild he and the others on the field
began to cheer and shout thinking it was a prank. He said that he looked
toward the school and obaserved three pecple near the west enterance to the
north main hall. Billy stated that two the pubjects were waaring trench
coats, and the third was wearing a white shirt. According to Billy the
two subjects wearing the tranch coats had guns. He did not see the subject
with the white shirt with a fire arm. Billy related that the subject
wearing the white shirt was pacing back and forth and was about five feet
away from the two in trench coats. Billy did not think the subject
wearing the white shirt was a victim but was with the other two. Billy
raported that ha was too far away to recognize the gsubjects.

Billy continued to say that while he was watching the subjects the

JC-003-0037564
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wara shooting at the ground and into the air. He continued to gay that he
obaerved the subjects in the trench coats shoot one person near the top of
tha outside stalrs leading from the cafeteria area to the west enterance
to the north hall. He saw them shoot a second parson at the bottom of the
hill near the cafeteria, and a third as tha victim was trying to run away
across the student parking lot. At about this time the shooters noticed
tha pacple on the scoccer field and began firing at them. Billy reported
that during the shooting he believes that a long gun one of the shooters
had jambed as there was & pause in the firing, and he obsarved the
ghooter making a rear ward pulling action at the gun, like he was "cocking
a croceas bow".

Billy reported that he got down on his hands and knees and crawled
across the soccer fiald to the fence on the wast adge of the field, and
jumped the fence into the back yard of a house. Billy reported that he
and sevaral students took shelter in the resldence at 6337 South Teller
Court. Billy reported that from this residence the dialed 911 and reported
the shootings.

Billy saild that while he was in the cafeterla he did not see anything
like s duffel bag on the floor and no one carried such a bag into the
cafataria while he was there. Billy further advigsed that none of the
subjects he saw doing the shooting were carrying a duffael bag.

Billy reported that he ig & freghman. He had no additional
information and the intarview concluded at 0900.

Agenty 1173 STEFFES, TIMOTHY Frincaed) 05/07/99 17:12
daxgernt: 1514 HINKLE, GEORGE 05/07/99 13:09
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I'D-302 (Rev, 10-6-85) g,

Date of lranscnption __ 5/11/85

Donald Allen Arncld Jr., "Don”, DOB 3/4/83, was
interviewed at his residence, 6546 8. Yukon Way, Littleton,
Colorado regarding the shooting at Columbine High Schecl (CHS).
After being advised of the identity of the interviewing Agent and
the nature of the interview, Arnold provided the following
information:

Arncld 1s a 10th grader at Columbine High School.
Arncld'e 3rd period class is American History. Arnold has 4th
period off, has “A" lunch, and is in a drafting class Sth period.
Cn the day of the shooting, Arnold left his 3rd period class at
the end of the class period and walked to his locker. From his
locker, Arnold walked to Polk St., near an alley, where he ate a
lunch that he had brought to school (bagels). Arnold was with
two of his friends, Pat Neville and Chrjs Wisher, when he ate his
lunch. Arnold did not go in the cafeteria on the day of the
shooting. Arnold did not see any bagse or propane tanks in the
hallway as he was leaving the building after third period.
Arncld does not know what time 4th period ends and doesa not know

. the time that he ate lunch.

After eating his lunch, Arnold walked to an area on the
soccer field near a shed. Arnold thinks it took approximately
cne minute to walk from Polk Street to the scccer field near the
ghed. Pat Neville and Chris Wigher weare with Arnold as he was
walking at the soccer field. Arnold saw 5 or 6 other people near
the shed. Arnold had been on the soccer field for approximately
five minutea when he heard what he thought were firecrackers
coming from an area near the school, on the north aide of the
school. Arneld ceould ncot tell how many "firecrackers" exploded.

Arnold looked towards the school and saw a short, pudgy
male, wearing a white T-ghirt, and throwing something onto the
roof of the achool near the electrical transformera. Arncld
heard and exploalon and saw dust on the roof soon after. Arnold
could provide no further description of this person and did not
see thig person with a gum.

Arnold then saw another male, whom he could not
degscribe, shooting a shotgun towards the genier parking lot.
Thig individual was standing on the upper level, nerth of the

nvestigattonan  5/11/99 at Littleton, CDlD;‘&dD

.n 174A-DN-57419 Date dictated  5/11/99

by _ SA Michael W. Howell

Thia docwment contalns nellher recommendations nor conelusions of the FBLL It 1e the property of the FHI and 1s loaned to your agendy;
1t and its cantents are not 1o be distribuled outalde your agency,
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. 174A-DN-E57415

Continuation.of FD-302 of Donald Allen Arnold ,on 5/11/99 . Page 2

parking lct and near the school building, approximately 30 yards
Southwest of the firgt male. Arnold is familiar with the scund
of a shotgun from times he has gone shooting with hiefather.
Arnold heard this shotgun and another, different, gun being shot
but he did not see a second gun. Arncld dees not know how many
rounde were fired towarde the senior parking lot. Arncld saw 3
or 4 people in the senior parking lot as the second male was
firing into the lot. Arnold saw these people drop to the ground
but does not know if they wars shot,

The gecond male then turned towards the soccer field
and fired 5 or ¢ rapld fire shotgun blasts towards people on the
goccer field. Arncld saw one person get shot near the edge of
the goccer field that 1s closest to the school. Arnold then saw
a second person get shot on the soccer field. This perscn was
located to the west, southwest of the first parson who got shot.
Arnold thinks that one of the persons who was shot was shot in
the ankle. There were approximataly 10 or 11 people on tha
soccey field at this time.

. Arrnicld gaw a pump handle on the shotgun that the second
individual wae holding and & black barrel. Arnold did not see
any other weapons. Arnold, Neville and Wisher startad running
after the second individual fired towards the soccer field. The
three ran to a house located at 6805 W. Polk Ave., where they
called the police. Arnold thinks that there were 15 to 18
Btudents who ran to the house. In addition to Neville and
Wisher, Arnold remembers seeing Jake Apodaca and Art Curtis at
the house. Arnold went to Pinata's restaurant following the
shooting where he was able to eat a frea meal.

From the time Arnold heard the firecrackers to the time
he started running was approximately one minute. Arncold did not
hear the individuals say anything and thinks that some of the
shots he heard from the gun which was not a shotgun might have
been expleogicns. Arncld did not eee the gecond individual reload

his shotgun,

Lrnold does not know Eric Harris or Dylan Klebold. He
could not identify the two individualse he saw near the school due
to the fact that he was approximately 60 yards away from them.
Arnold knows one member of the trenchcoat mafia, Joe Stair.
Arnocld knows cf Stalr from Stair's sister Amanda. Arnecld alse
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Continuation of FD-302 of Donald Allen Arnold on 5/11/93 , Page 3

has 5th period drafting class with the girl who was identified as
helping Klebcld and Harris purchase guns. Arnold could not
provide her name. .

Arnold kept his backpack as the shooting was happening
and did not leave it on the gchool grounds. Arncld stated that
Chris Wisher and Jake Apodaca wera interviewasd goon after the
shooting by Fox Cable T.V., Ted Koppel, and the Coleorado Springs
Gazette. Arnold does not have a nickname but knows that Wisher
is nicknamed “Sloth”". Apodaca has twe nicknames, “Indian and
"Dirty Native”,

Arnold stated that the thought for the day on the Rebel
News Network (RNN) on the day of the shooting was words to the
effect of, “Today is the day you wish you weren't here". Arnolds
teacher, Mr. Talccco (pheonaetic), told Arnold that he was mad
about the messgage and did not think that Harris or Klebold had
accedas Lo RNN.

. Arnold indicated his position, the possitions of the
two individuals and the positiecns of the students who had been
ehet on a map labeled, “Columbine High School” which was produced
by the FBI Evidence Respcnge Team. A copy of this map is
attached to this report.
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INTERVIEW WITH JAYSON AUTENRIETH
303-973-2537 .

On 4-28-99, I went to Jayson Autenrieth’s residence to interview him concerning the Columbine H.5. incident. Autenrieth stated
that on 4-20-99, at 6:48 a.m., he was at the bus stop and picked up by the bus and arrived at school at approximately 7:00 a.m.
Autenricth stated he went to his locker and met with some friends and was in first class at approximetely 7:30 a.m. Aulenrieth
stated he had no 3rd period class and he was in the commons/lunch room seated on the west side of the commons, by the vending
machines. Autenrieth stated that his 4th period class was a gym clasy involving weight lifting which was over at approximately
11:08 a.m. Autenrieth stated that he walked 1o the publications room and met with hia girlfriend, Kim Blair, and Anna Marle
Hochhalder. Autentieth stated that he and the twao girls walked downstairs o the cominons and walked out the west door, located
in communs arca. Autenrieth stated the west door that they exited was the most easterly west door in the commons area, which
e£xits to & concrete aree in front of the senior parking lot. Autenrieth stated that he and the girls sat on the concrete at

proximately 11:15 a.m., talking. Autenrleth stated that a short time later, possibly a minute or so he heard shots and his first
thought was that it was a senior prank. Autenrieth stated that he saw two gunmen located west of where they were sitting, at the
top of stalrs, on the south/west side of the library by the chain link fence. Autenrieth stated that suspect #1 was a white male,
wearing no mask, and that he recognized him a3 a student of Columbine H.S. and a member of the Trench Coat Mafia.
Autenricth stated he mow knows his name is Eric Harris by watching welevision, Autenricth further deseribed Eric Harrlg, sugpect
#1, has having black hair, short in length, a black full length trench coat, black pants, black boots, carrying a huge all black duffel
bag approximately three to four feet long und two feet wide. Autenrieth further stated that he observed Harris put the duffel bag
on the ground, unzip the bag and teke out a gun. Autenrieth desenibed the gun as a long barrel gun with a total length of
approximately 48 inches long, semi-sutomatic, Autenrieth stated he saw the bullets from thal gun being shot and hitting the
ground in the grassy area where he was located. Autenrieth stated that suspect #2, wag a white male, taller than suspect #1,
approximately 6 foot to 6' 2", with a black cap worn backwards, black boots, black pants, black shirt, trench coat, carrying a black

dutfe] bag, approximately the same length and width as suspect #1.  Autenrieth stated he observed suspect #2 unzip and take

out & gun, described as short gun, belleved to be a fully automatic gun hecause of how fast the gun was firlng. Autenrieth stated
he observed suspect #2 shooting towards the west doors, and relosding a large magazine approximately 12 inches in length.
Autenrieth stated he also obscrved suspect #1, Harris, shooting enough bullets that he had to reload a what as he described es

n “uurled" type magazine, Autenrieth stated afler approximately u minute of shooting, suspect #2, left the top of the stairs out
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of his sight and suspect #1 stayed and continued to shoot. Autenrieth stated he observed suspect #1 shooting down in the area
of the stairs, towards he, Blair, and Iiochhalder. Autenrieth also stated he observed Erle, the shorter gunman shoot Den
Rohrbough and Lance Kirklin. Autenrieth stated that all the above occurred in approximatcly three to four minutes. Autenriath
stated that he, Kim Blair, and Hochhalder starting running towards the commons lower level doors, a1 which time Hochhalder
got shot in the back and collapacd.
Autenrieth stated he and his girlfriend Kim Blair ran ingide the commons and lefl Hochhaldet on the concrete area in front of
the commons area doors. Autenrieth stated he and Blair stayed in the commons area for approximately thirty seconds at which
time two other girls, names unknown, were looking for his direction to which he told them to leave the commons area and run
home. Autentieth stated about that time he and Blair left the comraons area and went to the aid of Hochhalder, at which time
they drug her away from the gunfire, towards the south commons area doors, Autenrieth stated that while he was dragging
Hochhalder’s body 1owards the school the suspects were shooting in his direction and also he observed a pipe bomb being thrown
in the area of where Hochhalder had been lving. Autenrieth said he also observed the pipe homb explode. Autenricth stated that
fter putting Hochhalder near the building, face down, to protect her body from further explosions he and Blair ran towards the
‘a:king lot to hida behind a vehicle. Autenrieth stated that while running to the vehicle the suspects were firing on them from
what he believed to be the library. Autenrieth stated that while hiding behind e vehicle in the senior purking he conld hear

sereaming and yelling coming out of the library ares. Autenrieth stated that some of the yelling was as follows: “This is whet

we always wanted to do.” “This is awesome.”

Autenrieth stated that again, he and Blair continued to attempt to move towards the soccer fields, moving from vehicle to vehicle
until they could go no further due to the gun fire being directed towards them. Autenrieth stated after « penod of time he and

Blair were rescued by the police who drove them out of the area. Autenrleth stated that he now knows from seeing televidion

that gunman #2's name is Dylan Klcbold.

A N Ti

Autenirieth stated he could hear voices out of the library due to the fact that the windows had been shot out and he was only

approximately 30 feet away in the parking lot.

DISPOSITION OPEN, PENDING FURTHER INVESTIGATION

O g ignature Tnit Number | Supervisor Initiels and Dute Asslgnod To Page 2
e /\ﬂL (| 5T of 2

ORITIMAL TNVESTIUATOR VICTIM SERVICES OTHTR ASAFY d/9R JOSD/1674




CONTINUATION o

Reporting Agency Ruporting Offlesr Cuse Repurt Mo, 2 5 O ] H
L

.
SUPPLEMENT ‘ JCSO MCFADDEN 9976255
Connecting Case Report No. Victlm Name Oriyinat Repart :@ = el Dmta This Report
0%5-06-99
‘- ’Miun x Columbloe High School Offapan Seary: Open X Excepltonally Cleared O | Recommend Cuse:  Raview O
Mecllulfication O Clasred by Arrear a Unfounded a Clozure O
W& | cuandey | Brand Nume Dhuscetptian Surinl No. don | nevalitg | puslue

INTERVIEW WITH JAYSON AUTENRIETH

INVESTIGATION:

On Thursday, May 6, 1999, at about 11:00 a.m., at my request, Jayson Autenrieth responded to Columbine High School/south

parking area.

Under my guidance and direction, Autenrieth walked back in the area of the southwest corner of the school. I then asked
Autenrieth to go back over his footsteps and point out where he and others were on 4-20-99, at approximatelv 11:15 a.m.
Autenrieth stated and pointed that he exited from the far east cafeteria door and walked south and west with Kim Blair and Ann
Marie Hochhalder to an area in front of the farthest west and south planter near the west st=ps. Autenrieth stated that he was

sinting approximately here, at which time he realized there were two paper back books located whare he pointed and Immediately

id, “That is my book."” Autenrieth then stated when asked where were the gunmen, pointed o the landing berween the two pair

steps going up towards the library and west entrance. Autenrieth stated that while they were eating their lunches by the planter.
the shooting began and once they realized that the shooting was for real they started to run. at which time he believes, prior to
Hochhalder runming, that she was shot in the back and as she began to nm she fell from the gunshot. Autenrieth stated that he
and Blair ran into the cafetenia. staying there approximately 30 seconds, at which time he realized that he needed to assist
Hochhalder. Autenrieth stated that he and Blair ran ouf of the cafeteria and pulled Hochhalder's body to an arza behind the
farthest west south and west planter near the cafeteria wall. Autenrieth then stated he and Blair returned to the cafeteria for only
& short period of time and then ran to the senior parking area to hide behind a vehicle in lane number 3, showing me where they
went. Autenrieth stated that while hiding behind this vehicle he could see a long barreled qun now shooting from the southwest
cormer, upper level, out in the field in the direction towards the soccer field. Autenrieth stated that he and Blair began to move
in a westerly direction to the parking lot, taking fire from what he described as the library area of the school. Autenrieth stated

that after they got to the very west end of the parking lot they stayed there until they were rescued by police and fear of their

safety.

At about 1115 hours, this interview was completed.

:WM]ILQ_& Case open, pending further investigation. (See copy of attached diagram for further details).
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INTERVIEW WITH HEATHER AVERY @M@UML
7619 West Freemont Avenue
Littleton, Colorado

INVESTIGATION:

On April 29, 1999, at approximately 1405 hours, [ armived at 7619 West Fremont Avenue, Littleton, Colorado for the purpose
of interviewing lleather Avery concerning the shooting that vceurred at Columbine High School on April 20, 1999, Avery told
tne that she arrived at school at 0645 hours on April 20, 1999 and immediately went to the commeons area of the school to study.
Avery stated that she had classes first period through fourth period. Avery stated that at approximately 1105 hours her fourth
period class ended an she immediately walked to the rest room Jocated near her class, at which time she contacted Courtney
Jaulman and walked down to the lunch room, arriving at 1110 hours. Avery stated that after getting their lunch they walked
.utsidc the farthest east cafeteria door, which faces south, and saf on a concrete area in front of a cement wall. Avery stated that
they had just sat down and she had taken two bites from a pi.ccc of pizza when she heard three or four “bangs,” to which Courtney
stated were gunshots. Avery staled that after a few second she heard more gunshots, at which time she and Hauliman moved to
the southwest comer of the cafeteria o investigate what they thought were shots. Avery stated that she saw Ann Marie

Hochhalder lying on the ground and someone trying to help her. Avery stated that she was still also hearing gunshots at this time.

Avery stated that she saw two gunman by the very west cafeteria doors, dcscribiﬁg the first guminan as follows: A white male,
dark brown hair, tall, approximately &', thin with no hat, weating a black trench coat,' army pantg, black boots, black gun (pistol
type), holding 1t in two hands. Avery described number two a3 a white male with light brown hair, shorter than gunman number
one, wearing a trench c:mt, pants, color unknown, black boots, carrying a gun (longer than gunman number one’s gun, black in
color). Avery stated that gunman number two was shooting at other students directly west of his location, Avery stated that once
guninun number two looked in her direction that she ran into the cafeteria, yelling at people to get down. Avery also stated that
the janitor was saying the same thing. Avery stated that kids were running end screaming everywhere, Avery stated that we

Misty and I) ran to the foreign language hall to & class room and stayed there for approximately ten minutes. Avery stated that

//

o] nulure Unlt Numbar | Supervisor Inlttaln and Date Amigned 1'n Page L
( .
- Méé’ 5055 of i

,v"'"- 2
ﬂnn\w. u INYEST [IATOR VICTIM SERVICES {THER ANAFY 498 .JCSD 674




. o 01 g
' CONTINUATION O Raporting Agncy Reporting Officer Cote Reportel O
SLPPLEMENT ¥ JCSO MCFADDEN 99-76215-L
Connecting Cowe Repot Mo, Viatim Name Crlginal Report Date This Report
04-30-99

.ﬁtuiun x First Degree Murder

Oftwrian Sintua: Cpen X Exgaptlonally Clearad L

Recommend (Caga:

Heview m}

Reolasficanen 0 Cludrud by Arrest [} Linfounded ] Closure O
Item
ﬁo. Cuantity Hrund Nama Duseription Surlal No, g{; an Rllt‘:{,;\l.r:od D:Yn:ln\hccd

other students were with them also. Avery stated that while in the room she could hear the fire alatm and felt explogions (three

tirnes) and that the wall and ceilings werc crumbling, Avery stated that after approximately ten minutes of being in the room she

and Haulman ran to the east end of the Senior parking lot and down to a seminary school located at Polk and Pierce. Avery stated]

that the period time of the above information was approximately 20 minutes. Avery stated that she never saw gunman number

one or number two's face, that she only got a side view of their faces. Avery did state that she did observe gunman onc and two

talking to each other.

Avery stated that she was not aware of the “Trench Coat Mafia” at Columbine High School until 4-20-99,

ON:

Avery stated that she Jeft her backpack by the far east outside cafeteria door, describing her backpack as black leather, possibly
.)ulback brand, with three broken zippers.

DISPOSITION: Case open, pending further Investigation,
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DENVER POLICE DEPARTMENT
COMPLEX INVESTIGATIONS SECTION

Case #
REPORTED BY: Detective Jeffrey E. Ruetz 74035
DATE OF REPORT: April 29, 1999
TYPE OF REPORT: Memorandum of Interview, Aaron Bonewell/Art Bonewell

On April 29, 1999 at approximately 3:30 PM, Aaron Chad Bonewell (DOB 3/8/83) was
intervicwed by Detectives J. Ruetz 74035 and S, Barnhill 73004 and Sergeant E. Martinez. The
interview was conductsd at Bonewell’s residence, 7480 West Fremont Avenue Littleton, CO.
Also present was Bonewell’s father, Art Bonewell (work phone 303-861-3909).

Aaron Bonewell is a sophomore at Columbine High School and an employee of Black Jack
Pizza. He has worked at the pizza business for about 11 months and his co-workers included
Eric Harris, Dylan Klebold, Chris Morris and Nathan Dykeman. He was present at Columnbine
High School on Tuesday April 20, 1999,

Bonewell said that he was eating lunch outside the school “math hall” at about 11:20 AM. He
was sitting on the grass with Gavin Falacto, Eric Watts and one other male student whose name
he doesn't know. He heard several “loud bangs” which sounded to him as though they came
from the vicinity of the student parking lot. Almost immediately after, students began running
out of the school and from the area of the student lot. One student, known to him only as “Tim"”
and who is in Ms. Abbot’s English class with him, shouted that someone had a gun. Bonewell,
along with many other students, ran across South Pierce Street to a small park. From there, he
saw other students and teachers running from the school in various directions. He saw a late
model blue sedan, which he took to be an unmarked police cer, pull into the east parking lot at a
high rate of speed. He did not see the driver or any other occupants of the vehicls. Police began
arriving at the school at about that time. He did not se¢ any suspects during the incident.

Bonewell said that when he atarted at Black Jack Pizza, Eric Hatris and Chris Morris already
were employed there. Dylan Klebold started later but had worked there previously. Bonewell
worked with Harris, Klebold, Morris and Dykeman frequently. While Bonewell only worked
Friday and Saturday evenings, he said that Harria, Klebold and Morris worked much more often.
He characterized Harris, Klebold and Morris as close friends and associstes and said that they
were together more often than not. He believes that besides work and school, they would
frequently “party” together. Bonewell said that Harris, Kiebold and Morris occasionally wore
black trench coats to work but wore them frequently at achool. All three also habitually wore
black berets.

Bonewell described Klebold's car as a black Mercedes and Harris’ as a gray Honda. He didn’t
know what type of car Morris had. He said that Harris was known as “*Reb” and that Morris was
often called “Grunt”. Bonewell described a white female with long blonde hair who came to the
Black Jack Pizza several times to talk to Harris, Klebold and Morris. Bonewell's father showed
him a newspaper photo of Robyn Anderson and Bonewell identified her as the female he had just
described.

JC-003-003807
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Bonewell said that the only mention he had ever heard from Harris, Klebold or Morria of bombs
wag several months ago when Morris described how to make a “dry ice bomb”. He said that
Harris, Klebold and Morris often mentioned hating “jocks” but that they never identified anyone
by name. He also said that the three frequently talked about playing on-line computer games and
that Klebold was particularly computer adept. Bonewell said that a fiiend of his, Chris Tobaldo,
was also friends with Klebold and Zack Heckler and that those three shared informetion about
progranuning computers using the “Linux" operating system.

Art Bonewell, Aaron’s father, sald that he had been at the “Zone” bar on South Kipling Parkway
on the evening of April 24, 1999. Several people at the bar told him that on the night of April

21, 1999, Bob Kirgis, a former manager at the Black Jack Pizza, had been there. Kirgis appeared
drunk and had been talking about Eric Harris having shown him a pipe bomb.

JC-003-003808
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hif by rounds. He stated that one of the people he saw hit was a Mike Johnson and that he got hit on the right leg and that he
saw blood coming out of his eg. He stated that he saw another male by the name of Mark fall to the ground, and also saw one
girl, a white fernale with brown hair, in the corner of the parking lot area. He also saw one white male with blond hair fall after
being shot. Cook stated that he has seen both of the described suspects at Columbine High School before. He atated he does
not know their narnes, but believes they are Seniors at Columbine High School. Cook said when the shooting started he knew
it was real and he took off running. He stated he ran behind a shed on the football field where he dropped his backpack. He
stated he then ran over to the baseball field to dugout and then left the dugout and climbed the fence into the maintenance facility
at Clement Park until he was contacted by police officers. Cook stated that he believed he could 1D both of the suspects if he saw

photos of them again. He also stated again that he believed both of the suspects are students at Columbine High School.

DISPOSITION; Open.
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Denver Police Department

Metro Gang Task Force

Date: (5-04-99

To: The Jefferson County District Attorneys Office

From: Detective Terry Demmel 78007- Assigned with the Columbine Law Enforcement
Task Force

Supplementary Report

Ref: Interview with Columbine student John Cook DOB 09-19-82

On 05-03-99 at 7:25 P.M. Denver Detective Terry Demmel, assigned with the Columbine
Law Enforcement Task Force, met with Columbine High sophmore student John Cook
DOB (9-19-82 at his home. John's mother and father were present for the interview.
John reported that on Tues. the 20™ he had 5™ hr off and was with four other boys
Michael Johnson, Denny Rowe, Mark Taylor and Adam Thomas on the grass outside of
the cafeteria. John then saw two young men who were wearing trench coats that were
standing near the fence at the location that John marked on the map. John stated that the
party on the left was wearing a trench coat, black pants, black boots and was carrying a
long gun . The second party had long dark brown hair with a trench coat, black pants,
black boots and was also carryitig a long gun,

John stated that he then heard what sounded like a string of firecrackers going off. Then
the party on the left handed his gun to the other party and took his coat off dropping it to
the ground next to the fence. At this time John noticed that the party had equipment
strapped to him. John does not remember the color of the shirt.

The other party, who was still wearing a trench coat,then turned around and shot a girl
that was sitting nearby; Rachel Scott. The girl was sitting down and fell over. The other
party, that had taken his trench coat off, then pointed his gun over the fence and shot a
boy that was at the bottom of the stairs; whom John thought was Lance Kirkland.

The two gunman remained back to back as they swirled around in a circle a couple of
tires.

JG-003-003869
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John reported that Michael Johnson was standing right in front of him. The party in the
trench coat started shooting at the group and hit Michael in the right leg. All of a sudden
Mark Taylor collapsed and fell to the ground. The boys started to run and John believes
it was at that time that Michael Johnson was the shot in the back of the neck with the
round coming along the right side of his face and out by his nose.

John then ran west to a shed that was about 40 or 50 yards away by himself. From
behind the shed John observed the two gunman firing randomly.

John stated that he then climbed a fence and began to follow Denny Rowe and Adam
Thomas to Clement Park. They ran into a Clement Park employee and told him to call
the police. The employee handed his cell phone to Denny Rowe who then called * 911
and said * there’s two guys out here with military equipment and guns shooting people “.

John stated that he did not know any of the trench coat mafia but answered the question

that he was aware of a ** TCM * Sr last year who had long black hair who had committed
suicide.

3C-003-003670
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JEFFERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE

SUPPLEMENTAL REPORT
Dafandant: (Columbine shooting) Docket Numbar: 992062 (D)
Date: 042599 Case Numbear: 99-76235
Daputy D.A.: Investigator: Mike Heylin
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WITNESS:

Kyle Bramlett DOB: 122582

6214 8. Eaton CE.

Littletaon, CO 80123

A03-795-0495

¢/o mother; Sharon Bramlett, teacher at Dutch Creek Elementary,
303-982-4565, and father; Bill Bramlett, (w) 303-744-5334.

~-CHS mtudent, sitting outaide the commone when shootlng began, saw
three studente get shot, saw Dylan coming down hill by staire, went
to storage room off kitchen until reacued by SWAT

INVESTIGATION:

on April 21, 1999 at 1601 hours I contacted Kyle Bramlett at his
home for an interview, Jeffco 5.0. Sergeant Chris Tomford had gilven
me a yellow Denver P.D. statement form that Kyle had previously
Ellled out, I was directed to contact Kyle for an additional
interview. Kyla's parents wera pregent for this interview. Kyle

than told me-the following:

* When aeked 1f he knew Eric Harris he said ne, not by face or

T1ome .

* When asked 1f he knew Dylan Klebold he gald that he has peen

him in the schocl halls and that he wears a black tranch coat. He

-~}
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gald that the students who wear the trench coats never laugh or joke

. around, saying that they are very serious.

* When asked 1f he knew a _ha aald no.
* When asked 1f he knew a—ha said no.

* Whan asked 1f he knew anyone associated with a white Bronco he
oald no.

* Hea haa not talked with anyone from the news media.

* With regard to what he paw, he said that he was siltting outside

the door to the cafeteria/commone wlth James Stewart, Mark Chrisnaer,

and Will Beck.

* He was sltting on the ground leaning againet the wall when he
. haard what he thought were firecrackers, one right after another.
He sald there were quite a few pops, maybe 20.

* He then saw two students walking up the gtairs from the
cafetaria to the hill and library fall down screaming. He initlally
thought that they were hit with a BB gun and thought that was the

and of what was goling on.

* He then saw A male walking down the hill by the staira. He
gald this male was Dylan and he based his identification on the news

accounts, otherwisa would not have know who it was.

* He said: that Dylan was coming down the hill faest, not running,

hut walklng fast.

* Hae sald Dylan was wearlng a black baseball hat on backwards,
had long curly, wavy blond hair to shoulders, wearlng a black trench
.coat, and wae holding his right arm out with a gun. He mald that

Dylan wasa also wearing black pants and black ashoes.
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* He heard gome more shots but did not know 1f they were coming
. from Dylan. When he first saw Dylan, he waa about 3/4's the way
down the hill by the atalirs.

» He haard no statementa by Dylan.

* He sald a third person then got ahot by him. He gaid the flrat
two shot on the stalrs were males and this third one was a male, He
gpaid that the third one was just baehind him as he was going in the
cafmteria door. He heard the male state, "dat it off me, Gat 1f off
me ., " He gald thea male appearad to be paralyzed. He sald some

adulte came to get him in but the sheooting victim did not want to be

movad .

* He heard everyone in the cafeteria run away from the windows.

* He saw some students go 1lnto the kitchen area and he followed
winding up 1in a etorage room with 18 to 20 others. Ha mald two
. lunch ladies were with them 1n the storage room. He esaid that a
gtudent named Matt was talking on a phones that he thought was a hard
wire phone that waa in the storage room. He heard continucus gun

shots as he wae going into the storage room.

w oOonce in the room, he heard kids running and ascreaming. He
heard a real loud "bang" and thought 1t was a shotgun. Ha heard

that noise gevaral times.

* When SWAT officers finally rescued them, ha did see the body of
a male gtudent on the bottom of the outeide stalrs by the cafateria.

* He mald that a student by the name of Jeremy did knock on their

storage room door sometime during the incident.

* He thought ha was in the storage room from 1 to 3 hours.
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* He paid that around 2:00 p.m. he was able to make phone contact
. with one of his parente and he was reunited with theam around 5:00

p.m.

* He never saw any othear sguspect other than Dylan. He never mpaw

Dylan again after saeing him with the gun by the stalrs outside the

cafeteria.

This concluded my interview with Kyle Bramlett.

/4/6% /155171

Inveatigator



intarviews be conducted of students found in the school. 1 Tnterviawad
the thrae balow studants who offared following statemsnts:

Kyle Nicholas BRANLETT
[OB 12-25-82
G216 5, Eaton Ct., Littletoa €0 (303} 785-040%

That he was outside eftting by the door that 1ed to the tunchroon with
James STEWART, wark (Tast nmae unknown), end W11 BECK and ha heard "all
thase pops.? BRANLETT offered that there wara a lot of pops that he
aumed wers qun shots, He further safd ®maybe 20, That he then say &
k1d coea up and gtart screaming, "get it off of ne" which BRANLETT said
he d1d not knov what the kid wvas referring to but thought 1t nust of baen
tha gunshot wounds. BRANLETT said he d7d not koow vhat happsnad to that
student but went info the school after thet and said that the shots
cantinved. BRAMLETT alse offered that he then saw a “guy wearing a black
trench coat came out of the school shooting.® BRAKLETT offered that the
kid had Yong black hafr., BRAMLETT offerad that he dozs not know tha
student but he has long blond hatr and Teveryore calls hin Dylan."
BRAMLETT smid that he saw a male student laying on the ground the thls
subject had shet. BRANLETT said thet he then want in a storaps roow and
hid with {7 other studsnts uatfl SVAT got them out.

I:“*fntervieud:

ﬁ enee REILLY

fob:  05-06-83

B510 ¥, Davld Dro, Littlatan, CO (303} 072-D324

REILLY offarad that she was 1n the Blology roon with 0 to 70 othher kids
and 0 other kids came in, REILLY safd thet she haard "nofse? that she
dessrfbed a5 Tguns, bowbx and shots.® That she knew 2 teachar had bean
shot and she saw twe kids help kiw. That she weited for SWAT and then
ran from the school,

1 then interviawed:

Tyley CHENOWETH
DOE: 11-13-B2
B985 V. Preatice hve., LIttleton, £0 (303) unkown

CHEHOWETH offered that he was In his Blology cless and was taking a test
vhen he fward quashots and then the door was shut. That he knew there wae
o teacher by the nama of Nr. Saunders who was shot and Injured 1n the
next room, CHENOWETK offered that he hasrd "ot's of gunshots® and
helped push desk's up against tha door until they were rescued.

I then assistad with ainor tacks amongst the other Tnvestigators, I
Taarned that numerous "honbs® were sti11 fn tha sthool and 1t would be
bafora invastigators were allowed in the school,
) -
S April 21, 1988, 1 returned to tha school to assist 1n the
investigation, As part of thiz, I went with L1ttTeton Palice Ostactive
Joan SCHROER to Litleton Hospital and 1nterviewed Danny STEPLETON and

25 0431
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Control Number: DN39

WITNESS: AARON RANDALL BROWN, DOB: June 14, 1982, POB: Englewood, CO, 72" In helght,
158 lbs., brown hair, brown eyes, Home address: 8003 Sourth Vance Street, Littdeton, CO 80128, Homw
Phone: 303-972-0602, Occupation: Student ut Columbine High School.

INTERVIEWER: Agent RICHARD K. GRIFFITH, Colorado Bureau of Investigation, 690 Kipling Street,
Suite 4000, Denver, CO 80215, phone: 303-23%-4211.

OTHERS PRESENT: JUDYY and RANDY BROWN {parents)
DATE/TIME OF INTERVIEW: April 26, 1999, 12:20 p.m.
PLACE of INTERVIEW: 8003 South Vance Street, Littleton, CO 80128,

With the permission of BROWN's parents, JUDY and RANDY BROWN, a witness interview was
conducted conceming BROWN's nowledge of the shooting and bombing incideat at Columbine High
School on April 20, 1999 ot approximately L1:15 a.m. RANDY BROWN volunterily agreed and signed an
FBI Consent to Search Release for any records maintained by America On Line with his e-mail address.

AARON BROWN atated he was attiing In the northwest portion of the school cafeteria at approximarely
11:30 am., April 20, 1999, when he observed everyone inslde the cafetera atand up. BROWN looked
ountslde and saw two individuals lylng on the ground outslde near the exdt door and one individual collapsed
outside. He then heard seaveral gunshots and everyone inside the cafeteria fell to the floor. He heard o
teacher tell everyone to get down and heard several more gunshots. BROWN stated he did not see any
propane tanks on the cafeteria floor during this incident. Student began crawling along the floor and then
standing up and running up the stairs, BROWN did not see any individual shooting inside or outside the
school. BROWN ran up stairs to the auditorlum and hears more gunahaots, someons then yells to get to the
front. BROWN heara approximately elght more shots and begina mnning with the crowd out the main door
of the school, After reaching the front of the school, My, PETERSON, a teacher, directs the students to
praceed to Clement Park. BROWN gets his vehlele, picks up BRIAN and DENAE PEDERSON and drives
to an elementary school a short distance away.

BROWN could not provide any addittonal informadon relevant to this investdgadon. BROWN'a parents
were glven re-contact Instructions in case thelr son remembers something at a later date that he forgot to
tell iInvestigators.

e kA

HARD K. GRIFFITH
Agent
Colorado Bureau of Investigation

JC-003-006199
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JCSO #09-762%
Control #2921

Interview: Loni Brown DOB/013184
Address: 5650 S, Jay Drive
Littleton, CO 80173
Home phone 303-798-3978
Freshman at Columbine High School

Taterview with Loni Brown on 05-06-99 by Tnv. Jill Reuteler, Colorado State Patrol, at approx. 8;30am at
her residence. Present in the room with us was Mrs, Brown, Loni's mother,

Lonl Brown said that she had A Lunch. She sald 04-20-99 gt | 1:220am she had just bought her lunch and
was eating outsicte by the concrete table (planter) with her fends, Katie Thompson and Dawn Muirhead.
She said thet she heard a nolse coming from the west side of the school, She said thet she stood up and
walked about 20 steps to the north and saw two kids laying on the hill cutled up into balls. Loni sald that
she saw Anne Marie Hockhalter and she waa trying to look around the comner to ses what was happening.
Hockhnlter was with a girl and a boy. Loni said she wap ghot and ghe fell to the ground and was Inying on
her stomach. Loni said that the gid with Anne Marie tried to roll her over and pull her awey, and the boy
came and tried to help pull her away.

Loni aeid that she saw a guy running up the hill during the shooting, and he was wearing a white T shirt that
possibly had u design on the back, and maybe blue jeans. She said that he had dark blonde/light brown hair
with light streaks, cut short. She said she was not sure if he was running from the shooters or what, because
he was all by himself

Loni told me that she thought her friend Katio Thompson was just a few steps behind her, but the other gid,
Dawn Muirhead wore & knee brace and had probably just stnyed at their table. Tonf looked at a diagram of
the school and markod the place where she was eating. Loni said that she and Katie followed Dawn Into the
cafbteria through the metal and glass doors and ran to the four tables cloaest to Rebel Corner. Lond saw one
of the janitors running toward the back of the cafeterin.

Loni stated that she and Katle ran back outside to their table to pickup the three backpacks. She said she
ran out through the doors to breezeway, and then came back in the same doors with the packs. Loni said
she heard someone yell to get down, possibly Mr. Sanders, and about 30 students all got down on the floor.
She seld that after one or two minytes everybody got up and started running. She said that she wert our the
doors to the breezeway tumned left and went through the parking lot (junior) and up the hill. She said that
Katie was with her, but that Dawn got separated and probably went cut the door by the language hall.

I'gave Loni & diagram of Columbine High Schaol and asked her to mark the place where she was eating with
her friends and where she saw the guy tunning up the hill and where she saw Hockhalter when she was shot,
Loni Brown marked the diagram and also drew her route into the achool, out for the back packs, and back
into the school and then out the doars, through the parking lot and up the hilf away from the schaol,

ngz\ffﬁazé_)
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Interview: Jill Reuteler
Page 2

Loni said that the students ran to a house, which was the third or fourth house west of Plerce. She said a
freshman, Mike Foster, talked the homeowner into letting the students into his home. $he said that the other
students with her were Colleen Schwartzott, Brooke Allison, B.J, Secord, Quino Boortz, Elaine Miller, Ben
Johnson, Megan Mulvarny, Danlelle Danford, Katie Thompson and herself.

Loni said she did not see the shooters. Loni said that Katie told ber that sbout one week ago, Eric Harris
started writing stuff on the outside of his backpack. I asked what kind of stuff, and Loni said like “I hate
you."

Thig interview was concluded.

Report prepared by Inv. All Reuteler #7394
May 11, 1999 2 M
Colorado State Patrol ﬁ ﬁf

700 Kipling Street, Denver, CO 80215
303-239-4545
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MARK CHRISTNER, DOB/02-12-89

Student: Columbine High School
6535 West Hoover Place
Littleton, Colorado 80123

(303) 798-8746

INVESTIGATION:

At 1345 hours, I contacted Mark Christner by telephone in reference to a Murder in the First Degres that occurred at Columbine
.igh School, 6201 South Pierce Street, on 4-20-99.

During our conversation, Chrismer stated that at about 1120 hours he was outside the cafeteria, which is located on the
southwoest side of the achool. He stated he was sitting on the ground leaning against the building with his friend, Will Beck.
He stated that they were next to the exit door on the northwest corncr of the cafeteria near the vending machines., He stated
that at this time he heard shots being fired from up above the exterior stairs up on the hill, This would be near the northwest
comer of the library. He stated that he then ohserved a boy, unknown description, who was walking toward the cafeteriz door,
about five feet away from them, get shot and fall to the ground. He stalod at this time he ran into the cafeteria and ran into a
bathroom, which was located behind the kitchen. He stated that he ran in there with his friend, Beck, and they stood on top
of the toilets for a while. While they were in there, he heard an explosion, which set the fire atarm off. He stated he then ran

out of the bathroom, up o the business offices and out a door near the gym, where he ran away from the school.

[ 'asked him if he was in the cateteria prior to the incident, and he stated no. I asked him if he yaw any of the suspects that were
shooting, and he told me that he did not see any suspects, but just heard shots being fired. [ asked him if he noticed any duffls

bags laying around the area where hie was, and he stated he did not.

Offlcer Slgnature Unit

Number Asslgned To

Supenvisor Initals and Date Puge 1

of 1
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['asked him if he knew anything about the “Trench Coat Mafia” and he stated he did not know any of them, but passed them

in the school hallways on occasion. [ asked him whers his backpack was located and he stated that it was inslde his locker.

DISPOSITION: Open,
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JEFFERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S8 OFFICE

SUPPLEMENTAL RERORT ORIGINAL
Dafendant: Docket Numbar:
Date: E-6-99 Cags Number: 33R062
Daputy D.A.: Invastigator: J.Burkhalter
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Josh Chavez, dob 6-19-84 Control # 2084
7200 S. Sheridan Ct.

Littleton, CO. 80128

Ph. 303-948-7344

Thie inveatigator contected Josh at hies home reagarding a follow-up

interview.

.JDEIh gtated he wusually has 5th. period lunch and had gone to
McDonalds for his lunch. He stated 4th., hour 1s a free period and
he made it to McDonalds and back before the baginning of 5th. period
at 11:20 A.M.

Joph went on to say he was standing outslde on the path on the West
glida of the pchool with Chrie Wisher, Jake Apodoca and John LNU.
Josh stated he heard shote and saw a guy 1in black shooting and then
the guy threw someathing up onto the school roof and it exploded and

smoke came out.

Josh stated gunshots kept going on and epome kids on the soccer flield

started running West and his group began running West on the trail

and into some houses where they called the police. Jose stated they

aleo got into a car with a student driving a red Honda and he drove

theam to Clement Park. Josh stated they sat with some friends until
.they went to Candice Cughman's house and called parents.
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Joah was agked to deacribe the suspects. He stated one was pretty
. tall, he stated 1t was Dylan as he was in gym class last sesuester
with him. Josh stated the suspect was wearing black clothing, black
trench coat that was real long to the ankles, the suspect had a
mask on hils face. Joah stated he knew thle beacause the guys face
wag black and he couldn't see his face because of this. For
clarlfication Josh was asked how he knew thles waa Dylan, 1if he
couldn't gsee hles face. Jogh stated he kneaw Dylan was tall and after
reading and seelng who the suspects were he knew it was Dylan of the
two suspects. Josh went on te say the taller suapect had a ahort
gun in his hand. He stated it was black as he could see it against
the white wall.

Jogh stated the second suapect wae a lot shorter also dressed in
black with a bhlack trench coat down to hils feet. Josh stated he
thinks thls suspect aleo had a mask on as hile face was black. Josh
gtated he didn't gsee much of this suspect as the suapect walked down
.the ptalre and then at the bottom you can't asee the peraon from

whera Josh was standing.

Josh did etate the bomb was thrown on the room after the suspecte

split up.

Josh was asked about his knowledge of Dylan and he stated he had Gym
claes with Dylan last semestar in Perlod 1, 7:30 A.M. to 8:20 A.M.
Josh statad everybody made fun of Dylan in class. They even called
him "EBtretch" because he was asc tall. Joah stated Dylan would
always wear black. Although in gym class everycne would wear the
achool gym uniform of blue shirt and gray shorte.

Josh stated Dylan was uncoordinated and wasn't very good at aports.
Josh stated the clase was about 50 Btudentm from all grades. Joah

also added that another student was nicknamed "splderman" bacause he

was ahort and real good in sporta.

Q
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Josh setated during 4th. perlod hies group of friendes would usually
.nﬁit in the cafeteria at table UU or VV and see the TCM's park in the

4th. row cloge to the school.
Jogh stated he also went to the cafeterla on 4-20-99 for about 10
minutes, from 11:10 A.M. to 11:20 A.M., but he didn't see any large

bagsa or anything unususl. He then went outmside to the hill.

Josh stated his friliend, Mika "Bo" Baribesau had told people a plpe
bombh was thrown at him in the cafeteria.

Thin wag all Joeh could add and the interview was concluded.,

et Bl L 50 9%
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT SUPPLEMENTAL REPORT

REPORTING AGENT: DETECTIVE GEORGE MCGLYNN CASE NUMBER: 99-38856

*CTIM: COLUMBINE HIGH 5CHOOL DATE OF REPORT: 06/02/99
‘FENSE: AOA/COLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FORCE/JEFFCO SHERIFF'S OFFICE

QRMATION CONTROL NUMBER: DN3797, EBIs 4A-DN37419. JCSO; CR #99-7625

SUSPECTS: ERIC HARRIS
DYLAN KLEBOLD

INVESTIGATION:
On 5/25/99 T received information control number DN3797 for follow up investigation. The information control

narrative indicated that Danielle Danford is on the “A" lunch list.

On 5/28/99 I responded to 8284 South Upham Way and met with Danielle Danford and her mother, Dorothy
Danford, and her father, Kevin Danford. Danielle confirmed that she was on the “A" lunch list, but she had left

the building when the incident began.

.nford indicated that on 4/20/99 she had been driven to school by her mother and that she arrived betwecn
(7:10 and 07:15 arn, that she had gone in through the main entrance and that she went to look for her friend,
Kelly Flemming. She said that she walked with Flemming through the school on the main floor and that they
then went to the Library. She said she left the Library and went to her first hour class which is American Hislory
on the main {loor, taught by Mr. Savino. She said that she then went to her second hour class, which is
downstairs in the Foreign Langnage wing, taught by Mr. Tapra. She left that class to go to her third hour class
which ia in the gymnasium, a dance combo, taught by Ms. Macauley. She said that she is usually let out of that
class early then went to her fourth hour Science class which is taught by Mr. Will. She said thai she then met
with Kelly Flemming to go to the “A” lunch. She said that she left Flemming when Flemming went to the
Library, and that she met her friend Angela Nelson and the two of them then leave the building to eat their lunch
outside on the ﬂidcwa]k: by Pierce and Polk Sireets. She said that she stopped by the Rebel Stand and picked up
some nachos. She said that she and Angela had been sitting on the sidewalk when they heard what they thought
were gunshots. She said thai they thought it was some type of Junior High School project and didn’t think

anything of it. She said she then noticed students ruming from the building. The students, as they passed them,

Page 1 of 3
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT SUPPLEMENTAL REPORT
REPORTING AGENT: DETECTIVE GEORGE MCGLYNN CASE NUMBER: 99-38856
- "CTIM: COLUMBINE HIGH SCHOOL DATE OF REPORT: 06/02/99
FENSE AOA/COLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FORCE/JEFFCO SHERIFF’S DFFICE

tald them to run, that there were some kids with guns in the building. She said that she ran with the students
down Polk Street and then into a house. She said that she wag able to contact her parents at approximately

11:30, maybe a little later.
Danford did not notice any unusual duffle bags or backpacks in the cafetsria and did not see any of the suspects.

Danielle Danford had heard of the trench coat mafia prior to tho incident. She described them as an outcast
group but that they never causcd any trouble. She said that she had heard that they had been picked on by the
Jocks, but said no more than enybody else gets picked on by any other groups of students. She flarther stated
that most of the students are divided into cliques and everybody just finds a place to fit in. She said she’d heard
of a gitl by the name of Kristen Febold who considered herself a trench coat mafia, but she did not consider her

iend, but had geen her around school.

Danford said that she had met Dylan Klebold in her Freshman year, and that she had met him through Kristen
Febold. She said that they usually met him out in the parking lot by his car. She described Dylan Klebold as a
good kid, and ghe didn't know of him having any major problems. She said their conversation never was really
involved. Their conversations usually revolved around how their days were going. She knew that Dylan
Klebold was into the rock group Ram Stein, and that's all he seemed to talk about. He would ask if they'd
heard their new CD or the new album or new songs. She said she never had any conversations about him being
picked on, but she knew that the jocks had been giving him trouble. She gaid that on one occasion he spoke
about how the jocks were giving him trouble but he didn’t elaborate any further. She said that she had heard
from Klebold that he W£LH friends with Eric Harris and that in one conversation she remembers Klobold telling

her that Eric Harris’ life revolved around guns and that was all he ever talked about.

Danford does not have an [CQ account on the Internet, although she does have Internet access. She has not

Page 2 of 3
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LAKEWOOD POLICE DEPARTMENT SUPPLEMENTAL REPORT
REPORTING AGENT: DETECTIVE GEORGE MCGLYNN CASE NUMBER: 99-38856
L 'CTIM: COLUMBINE HIGH SCHOOL DATE OF REPORT: 06/02/99

FENSE: AOA/CDLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FDRCE/JEFFCO SHERIFF’S OFFICE
R #99-.763

accessed any trench coal mafia sites and could provide no information on such sites. The only further
information that Danford could provide was that when she returned to school at Chatfield, a girl by the name of
Melissa Sowder was supposedly kicked out of school because she spoke about how she knew that Eric Harris
and Klebold were going to bomb the school, and claimed to have prior knowledge of the incident at least two
weeks before it happened. She further made comments about how all the students who died deserved to be
killed and that Harris and Klebold were her Home boys. She further stated if she would have known that it was
Harris and Klebold at the time, she would have found a gun herself and helped them, She said that Harris and
Klebold were the only two that didn’t deserve to die. Danford said that she was personally involved in this
conversation with Sowder, and thal her understanding was that Sowder had been expelled or kicked out of
school for making the statements. Danford could provide no further information on suspects, suspect activities,

or bomb-muking. She does not know anyone with a doubls pierced sysbrow.

ADDITIONAL WITNESSES:
1. Angela Nelson Met with Danford in the commona and left the schoaol to eat lunch with Danford,
2. Meligsa Sowder Made statements to Danford about having prior knowledge about the bombing

and was expelled from Chatfield for making these statements.

4™ G

Dereﬁse%-ﬂ grnature/Number/Date Sergeant's Slgnature/Number/Date
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JEFFERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICR

SUPPLEMENTAL REPORT L OHIGI NAL

Defandant: (Columbine shooting) Dockat Number: 99A062 {(Y)
Date: 050899 Case Number: 99-7625
Daputy D.A.: Invaatigator: Mike Hevylin
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WITNESS :

Nathan Epling DOB: 100983
5754 W. Leawood Dr.
Littleton, CO 80123
303-755-8B558
c/o father; Robart Epling (w) 303-971-1835

mother; Ruth Epling (w) 303-971-8722
-CHE student; wasa outaide on patic for lunch heour with John Bright;
ran into cafateria and up the stairs to the gouthwest acience area
clagsroom; msaw Mr, Sanders get shot up by top of stelrs; saw Mr.
Sanders come into the same classroom; stayed in classroom until SWAT
regcued them; slster Chritia Epling knew Dylan and ZEric (was
interviawad by female FBI agent on April 22, 1599 according to
father); did not see suspects; saw no duffle bag; backpack recoverad

at table I; witnesa dcocea not know how 1t got from the outside to
table I. '

INVESTIGATION:

On May 7, 1999 at 1930 hours I contacted Nathan Epling at his home

for an interview. Nathan's father was present. Nathan then told me

the following:

. * He is a freshman at Columbine High.
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* When asked about Eric Harris, he saild that hig silster Chrigtie
knew Eric and that EBrice may have been over at hls house. (Hia
father added that FEric and Christle were acquaintances and he did
not think that Erlc was aver over at their house.) He gald that he
did know EBErlc by face and name but did not know what kind of person
hea was. He then sald that Erlc was probably not over at his house

ag he initially thought.

* When asked about Dylan Klebold, he did not know him by face or
name . (Hig father added that Chrietie has known Dyvlan for a number
of ymars as they went to scheol together, but Nathan would have bean

too young to remember him.)

* when assked about — he said he did not know him by

face or nama.

* When asked about t—ha sald that he has heard his

gister mention his name bafore but he dld not know him.

L.

* When askad about — he did neot know him by face or name.

* Ha sald that he has never saen any other person at school wear
a trench coat othar than Erilc on occasion. He did not know any

ptudente who associated with trench ceoat students.

* When asked, he did not mee any trench coat studenta at acheol
the day of the shooting. When asked, he did not asee any susplcious
objects around school that day. When asked specifically, he did not
eea any duffle bag,

* On the day of the shooting, he had gym class for 4th hour. He
got out of that <¢lass about 5 minuteg sarly at 11:05 a.m. He then
want to the commong and talked with someone for a few minutes. He
could not remaembear who he talked to. He then went up to the sclence
roomg and mat his friend, John Bright. They then went down to the

Rebel Corner store and got lunch.
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* He and John then went out the scuth canopy doors and then smat
. outside on the patio on the first concrete bench clogsest to the wast

windows of the commons area. He put his dark green backpack on the

concrate.

* He then heard some sounds lilke gunshotsa coming from the hill
outeide the cafateria,. He then saw avaryone 1in the cafeteria
ducking down under tahlea. He then saw averyone on the cafateria
running up the etalrs. He first thought 1t was some kind of paint

ball incildent related to some kind of an evacuation exercilage.

* He laft his backpack bahind and ran intoc the cafataria via the

furthest east door along the acouth bank of cafeterln doors.

* As he got to the top of the stairs he saw Mr., Sanders fall in
the hallway juat weat of the top of the atalrs. When asked 1f Mr.
Bandere was shot, he sald he thought he sBaw blood somewhara on Mr.
. Sanders when hea fall. When aspked, he sald that it was 2 to 3
minutes from the time he filrst heard the shote to the time he wag at

the top of the atalrs and saw Mr. Sanders fall.

" He ran down a aclence area hallway and into a bkioclogy class
with about 30 other atudents. On a dilagram, he pointed tao the
fartheat aouthwest corner clagsroom in the scisnce araa. Ha =maid

that after about 3 mlinutes from the time he saw Mr., Sanders fall, he
maw Mr. Sandera "wander" Into the c¢lasercoom he wam in and then aaw
him fall or lay down on the flcor of the classroom. He raferred to
the diagram to show the locatlon Mr. Sanders went down 1n the
clapsroomn, During this time, he kept hearing gunshota. Ha could
not tell where Mr. Sanders wag shot but heard from other students

that he had gome kind of a face wound.

* An unknown teacher was called in from one of the other clagpas
to help with first aid. He said that two unknown students helped
wilth the first aid. The teacher came from one of the conpnecting

elasses along the scuth of the sciance area.
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. W He continued to hear gunshots for a while and then they

stopped. He and other students tilpped over desks to provide cover.
He aald that the school's flre alarm was golng off along with the
class bell that would not turn off.

* He said that they watched a television in that room to find out
what was going on. He was in the room from 1 to 1 1/2 hours before
a 4SWAT team came in. He thought the SWAT team came in from the
connecting «¢lassroom to the north of them. He paid that all the
students lined up along the wast walls of thea classrooms there and
then ware led out. They went out via the staire to the commons area

and then out the wesat cafeterla door.

* He saw no aguspects or heard any auspect volces. He thought
from the gunshots he heard that the suspects may have been in the
main hallway at the top of the atairs that leads east 1in front of

thea sclence area.

* He had left his backpack outside on the patioc and saw it there
later during television news accounts of the shooting. He does not
know how his backpack anded up at table I as documented on the

backpack list.

Mr. Epling esaid that his daughter Christie was Interviewed the
Thuraday after the shooting by whe he thought was a female FBI
Agent. This concluded my interview with Nathan Epling.

Y 5 ¢/%

Inveatigator Date
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Denver Police Department

Metro Gang Task Force

Date: 04-28-99

To: Jefferson County District Attorney
From: Detective Terry Demmel 78007
Supplementary Repott

Ref: Interview of Columbine High student Arthur Curtis DOB (7-06-83

On 04-24-99 at 6:55 P.M. Denver Police Detective Terry Demmel, who is assigned with
the Columbine Law Enforcement Task Force, contacted Columbine High student Arthur
Curtis at his grandmothers house for an interview. Both of Arthur’s parents were present.
Arthur stated that he was on the soccer field with Brian Stepp, Jason Brehm, Mike
Kenny, Billy Arthclise and Justin Woods. The group then became aware of firecrackers
going off on the cement near the fence and dumpsters. Art recognized a sophmore by the
name of Denny Rowe who was standing near by a male party in a trench coat and
another party wearing a white shirt that had black straps going across his lower chest.
Arthur Curtis reported that Denny Rowe took off running yelling a warning for
everybody to get-a-way or something like that. Art was approximately 200 yards away
but could see that both the person wearing the trench coat and the party with the white
shirt were carrying guns. He described the male party wearing the trench coat as carrying
a sawed off shot gun.

Art then stated that the party in the white T-shirt walked down the steps towards the
Commons and fired some shots from a weapon he could’nt see clearly- unknown how
many shots- then ran back up the stairs and re-joined the party in the trench coar who had
remained at the top of the stairs.

The two gunman then started shooting at the group of students who were on the soccer
field with some of the group reporting bullets whizzing past. Art and the group of boys
ran to a house at 6337 So. Teller Ct. where resident Brenda Cooney let the boys stay in
the garage,

On 04-27-99 Det. Demmel was assigned the lead sheet to prepare a full supplementary
report on the interview. Arthur had written out a Lakewood Police voluntary statement
on 04-20-99 at 1410 hrs that was taken by Lakewood Officer Chuck Parker. That
statement is consistant with the statement that Art Curtis gave to Det. Terry Demmel on
04-24-99 and is included with this report. '

JC-003-003878
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Denver Police Department

Metro Gang Task Force

Date: 05-05-99
To: The Jefferson County District Attorneys Office
From: Detective Terry Demmel 78007-Assigned with the Columbine Law Enforcement

Task Force
Supplementary Report

Ref: Interview with Columbine High Sophomore Arthur Curtis DOB 07-06-83

On 04-24-99 at 6:55 P.M. Detective Terry Demmel 78007, assigned with the Columbine
Law Enforcement Task Force, contacted Columbine Sophomore student Arthur Curtis at
his grandmothers house. Arthur's mother and father were preaent. Arthur stated that he
had 5" period off and was on the soccer fleld with Jason Brehm, Mike Kenny, Billy
Arapkiles and Justin Woods playing soccer. The group then became aware of what
Arthur thought were firecrackers going off on the cement near the fence and dumpsters.
Arthur recognized a sophomore whom he knew as Denny Rowe who wag standing near
by a male party with a french coat and another party wearing a white shirt that had black
straps going across his lower chest. Denny Rowe took off running yelling a warning for
everybody to get-a-way or something like that. Art stated that he was approximately 200
yards away but that he could see that both the party wearing the trench coat and the party
wearing the white shirt were both carrying guns with the guy in the trench coat carrying a
sawed off shotgun Arthur thought.

Arthur stated that the party in the white shirt walked down the steps towards the
Commons and fired some shots from a weapon he couldn’t ses clearly- unknown how
many shots- then ran back up the stalrs and re-joined the party in the trench coat who had
remained at the top of the stairs.

The two punman then started shooting at the group of students who were on the soccer
field. They could hear bullets whistling past as they ran to a house at 6337 So. Teller St.
where a woman let the boys stay in her garage.

Lakewood Police Officer Chuck Powell responded to the scene and took a report at 1:40
PM.

JC-003-003879
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| CONTROL # 2138 05-04-99
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Narrative:

On 5-4-39 | spoke with Patrice Doyle, she is a student at Columbine High School. Her name was mentlonert
in a video of Erlc Harris a person he did not llke.

| hed left a message at her residence for Patrice to contact ma, When sha contacted me | told her | nead to
speak with her refarence Eric Harris. Sha sald she did not know him well but did have him in a bowling class
and Governmant Economics. She said she knew Dylan also and did not think they would be capable of
doing something like this. She said Dylan and Erc were teased because they wore biack trench coats, but
the teasing was very minor. She sald bafore they bagan wedring the trench coats they wara not teased at
all. She said last year Eric was looked up to because he was smart. This year he startad wearing the black
cloths boots and the coat and bacame a loner.

| asked her if there was a reason he would dislike her. She said sha could not think of anything. | asked If
Eric had asked her for a date and she sald no. Sha said sha did not go out of har way to talk with him but
would say “hi” as thay passed [n class or the hall. Patrice then said the only thing she could think of was
Eric and Dylan were teased In the bowling class becausge they bowlaed “welrd", | asked her to tall me what
jgird about it. She said Eric bowled Itke he was doing a forward pass of a basket ball or you would
.7 a madicine ball. Dylan would bow! ag it he was throwing a softball. He would bring the ball all the way
over his head. She said tha team thay were on was weird team. She told me the team was Eric Harris,
Dylan Klebold, Chris Morrls and another unknown maie.

Patrica then said the last time she saw Erlc and Dylan was the day of the shooting. She had walkad out of
the school by the library with Jannie Roberts. Eric and Dylan ware at the top of the stairs dressed in black
trench coats. Erlc had looked at her and nodded, ha then looked down and was fumbling with somathing.
Dytan was Just standing there. She did not notice anyone alse around them. She then went down the stairs
to the parking ot and then heard the shots. She thought It was for a video class and began looking for the
camera man. She then reallzed what was happening and took cover In the lot. Additional questlons weare
not asked as she told me she had been Interviewed.

Witnass Information:

‘Patrice Doyle dob 10-9-80
8131 W. Frost PI.

Littleton, Colorado 80123
ph 973-1092

L

JC-003-003893

o Signetre Unif Number | Supervisor InlUals and Cate Mage __1__
7/ 4@&)}? ST | sor A of 1.




‘l‘—

25 036

PIRNARR Arvada Police/Court Sygtem Paga _
Arvada Police Dapartment 05/12/195¢
NARRATIVE

--h---------------------n-----n.--nn:--.q---mz--..-..------------u--z--ﬁ-------._

Hef # 99-13087 Reported Date 04/20/199% Time 13:39:32

Type ASSTOR Statum RTF
Location 6201 5 PIERCE ST

DETS6  05/11/1999 0S1092%/EATON/MO

JEFFERSON COUNTY SHERIFF'S DERARTMENT,/%9-7615
Control H2963

On Wadneaday, May 5, 1939 Investigator May 12, 1999
Investigator Duane EBaton of the Arvada Policae Department wae
assignad Control #2963._ The acurce of sald lpformation waa Naeill
Gardnesr, the Jefferson County Sheriff s Deaputy School Reacurce
Officar assigned to Columbine High Schceal. The narrative portion
of the information conctrol sheet advised that Daputy Gardner had
bean approachad by Patrice Doyle in Tueasday, May 4, 1999. Tha form
advised that Doyle is & Columbine High School student who had
sxited che upper leval wast entrance cn Tuesday, April 20, 1559 and
had passed by and had contact with suspscts Eric Harris and Dylan
Klebold. This waa te have taken place just prior to when the
shooting and bombing began. Invaestigator Eaton was also given
information that present wirh Doyls was Janinae Robarts.

On May 6, 1999 at approximately 0312 houra, Investigator Eaton
met with Petrice Doyle and her mother at their residencae, 8131 W.
Frost Avenue, Littleton, CO 80128. Patrice Doyle agresed Lo an
interviaw with Inveatigater Eaton and her mother agraed to allow
her daughter to ba interviewsd by tha police. Investigator Eaton
askad Doyle to first describa her day on April 20, 1999 leading up
to the time when the incident began. Doyle advised Invastigator
Eaton that on that date ahe has bowling class firatc cthing in thae
morning. She adviaed thers ig approximately 3¢ to 40 students in
the Wowling class and they bowl at the AMF Bowling Lanes at Faedaral
and Bowled. She advisad she was late for clams this datae and did
not get thera until approximataly 0700 houra. Doyle advisaed
Investigartor Eaton that she only gtayead in class for approximataly
S minutes As she would not be markead abasnt. She advised that both
Dylan Klebold and Eric Harrile ars students in thim bowling class
though she dld not racall aeeing them this date. Doyla advised
Investigaror Eaten that the fact she didn’'t mee sither Harris or
Klebold does not mean that they weren‘t in class 23 she reminded
Investigator Eaton that she wae only there 5 minutes and did net
s avaryone in class. Doyle did advised Investigacor Eaton
howavar that ahe had heard from other studante that both Xlabald
and Harris wexve in the bowling claas that data. Doyle advisad
Investigator Eaton tchat afzer ahe laft the bowling clams she went
back home to dress for achoal.

Doyle adviaed Inveatigator Eaton that her sscond pericd class
begins at approximately 0820 hours and is Spanish clase. Doyle
advised Investigetor Eaton that Psychology clams follows her
Spanish class and that during 4th periocd ahe hams a break. She
advised during 4th pariod thim date Bhe laft gchogl to gec
somathing co ear.

Loylae advised Inveatigater Eaton that she returned to school
at approximately 1110 houre. Sha advieed afrer placing hear bag in

JC-003-003894



25 057

PIRNARR Arvada Police/Court System Page 2
Arvada FPolice Dapartment 05/12/1993
NARRATIVE
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Ref # 99-12067 Reportad Date 04/20/1999% Tima 12:39:33
Types ASS5TOA dtatum RTF
Location 5201 5§ RIERCE ST

DETS6  05/11/19%39 051099/EATON,/MO

har car aha went inte the school to attend har 5th hour Fooda
clags. She advised that in Foods claes they learn to prapars
meale. Doyle advised Investigator Eaton that after a short period
of time in clase she laft class with Janine Raberts. She advigaed
they lefc class to go to Robarts’ vehicle in the school parking lot
ta retrieve Roberts’ prom pictures.

Doyle adviasa Tnvestigatcr Eaton that she and Robarts axited
tha building through the upper level weat antrance at approximately
1120 hours. She adviased that as sha and Robertg exited the door
ahe obsearved both Rachel Scott and a male smitting right outside the
door eating lunch. She advimed that Rachal Scott and the male ware
seated approximately five feetb apart. She advised she could not
tell if they were having lunch together or sasparataly. Doyla
advigaed Inveatigator Eaton that on & later data she learned that
the parson aitting with Rachel Scott was Richard Castalds. Sha
advigaed she also observed Dylan Klabold and Eric Harris atanding at
the top of the atairs that ars cutside the uppar level wagt
antranca and lead from the ancrance/exit area down towards the
cafeteria and senior parking lot. Sha advisad she was aware that
the two subjecta atanding there waere in fact Klebold and Harris dus
to che fact she ia acquainted with both.

Doyle advismed Invaestigator Eaton that Harris was wearing a
black trench coat and what ahe belimved toc bhe a gresn shirt baneath
the trench coat. She adviamed she cannot positivaly identify the
shirt worn under the trench coat as green but might be racalling
the green color from memory. Doyle advismed Investigator Eaton that
sha recalla Harris alwaym wearing a green KMDF t-shirt. She
advigced he was also wearing a black ball cap backwards.
Investigator Eaton asked Doyle if she could identify any logeos upen
the hat and she advised that because the hat wam backwards she did
not observe any logos.

Doyle deacribed Klehold's clothing as a black tranch coat,
white shirt, and ball cap backwarda. Doyle advised she could not
recall anything more specific about Klebold's ghirt or his ball
cap.

Doyle adviged Investigator Eaton that Harrls was looking down
towards the ground and had his hands moving arcund at belt laval.
She advisad that as ehe and Robarca pasged by he locked up. Doyle
advised Investigator Faton that she smiled at both Harria and
Klabold and that Harris nodded back to her. She adviesd that
Kiebold did neot acknowladge her prapance. Doyle sdvised that aftar
smiling at Hartis and Klabold ahe and Roberts continuad past them
and walked down the stalra into the parking lot area. Dayle did
advimsae Invesatigator Eaten that onm thing she recalled as she walked
by the two males and looked downward was some type of a medallion
posalbly tied cn a ahoe lace of Klaboldrs ahos or boaot.

Investigator Eaton preoduced an 8 § x 11" sheet of paper

JC-003- 003895
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PIRNARR Arvada Police/Court Syatem Faga 3
Arvada Polica Dapartment 05/12/199s%
NARRATIVE

--.------I-n:n:n:--:-:--.-----------------.--q.-----------------.---------.----------E

Ref 4 99-12067 Raported Date 04/20/1999 Time 12:39:32
Type ASITOA Seatus RTF
Location 201 5 PIERCE &7

DETS6 05/11/1399%9 081099%9/EATON/MO

shewing a diagram of the wastarn and southern edgs of the Columbine
High 3School building. Said map showad the library, cafetaria araa
ae wall am the senior and junior parking lots. Doyla lockad at the
map and adviged Investlgator Eaton ahes wag aware of the location of
the school that said map depicted. Dovle placed two black marks on
said map betwasn the upper level west entrance and the stair ways
adviaing that the twa ink dots approximate whers aha had chaerved
Klebold and Harris.

Doyle advimad Investigator Eaton that as she and Roberta got
into the senior parking lot area of thea school ahe began to hear
numsrous popping acunds. Doylae advised Investigator Eaton she did
not know what the noimes were and turned to see what was taking
place. Doyle adviged Inveetlgator Eaton that upon turning ahe
observed Harris and Klebecld ahooting what appeared to be guna. She
advised Harrla was shooting to his right or back towards the uppar
laval west docors. Doyle advised ghe alac observed Klabold turn
towards his right and began shooting in the game dirsction as
Harrim. Doyla describsd the firearm held by Klabold as black in
aolor, approximately 1 foot in length, and having a fat looking
Lbarral. She advieed that the barrel looked like a big metal pipae.

Doyle adviaed Investlgator Eaton whilae she wam watchine,
Klesbold chen curned to his laft and bagan to ahoot at studenta
sitting on the hill on the weastarn edge of the achool. 3She advisad
she obssrvad approximately aight males on the hilleide. Doyle
advisad Invesatigator Eaton it appeared that twe of the males wars
ahot due to the fact that they did not get up and run. Dovla
advised she then looked arocund for persacons with videc cameras
balieving that was taking place was not rmal and possibly a school
project.

Doyle adviaad Investigator Eaton at this point ahe and Robertcs
ran to Robarta’ vehicle. Sha advieed sha does net recall getting
into the car but recalls Roberte getting into the passenger side
and allowing Doyle to enter chrough the driver’s deoor. Doyle
advisad Inveatigacor Eaton ahe somahow gbtained the keys to the car
and drove the car from the parking lot and away from the school.
Sha advised that as they wara driving away Roberta said to her that
she thought what was taking place might be a senior prank and tha
guns might be firing paint balls inetead of bullets.

On the sama map produced and ahown to Doyle previcusly during
this interview, Doyle placead a mark with a black pen on the map in
the senlcor parking lot where sha bmlisved sha was when the shootilng
began. Doyle placad her initials "PC" to the mark denoting whers
she balleved she was. Alec further down an aiwela of cars from
whera sha had placed herself, Doyle markad an X in the location
that sha balieved Roberts’ vehicle might have been parked. She
advisemd that Rohearts’s vehlcle is A& white Neon 3 door. Said map
will be included with this report.

J1G-003-003896
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PIRNARR Arvada Police/Court System Faga 4
Arvada PFolice Dapartment 05/12/195%
NARRATIVE
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Ref # 99-120&7 Reported Date 04/20/1999 Time 12:39:32

Type ASSTCA Status RTF
Location 6201 3 PIERCE ST

DETS56 05/11/19%% 051099/EATON/MO

Doyle advimad Investigator Eaton thers wam no venicle paxked
directly in front of Roberts’ vehicle go she therafore drove it
straight through the aimles and turned it mc it was Facing back
towards the weat alde of the achool. $She advised that when aha did
thie she observed all the persons on the hill on the west edge of
tha school running axcept for one permon. She advised that it
appearad this male had been shot in the lag and was trying te crawl
away. Doyle advigsd Investigator Eaton she did not knew who the
person was that she bhelievad Co be ahot nor in which lag he was
wounded,

Doyle advised Investigator Eaton she then obsarved Klebold
walking down the stairs from the upper wast level down towards the
cafeceria and sanior parking lot. She advimed he had an objact in
hig hand that she had not cbserved pravicumly. She advisad at one
polnt it sppeared that Klebold had both of his hands together and
then lifced the cbject with hie right hand. She described the
object as yellow and orange in coler though she could not recall
the size or ghapa. Doyle adviaed thac Klabold threw tha object
inte the senior parking lot and that it exploded approximataly 30
saconds after it wae thrown. Doyle adviaed she heard the object
axplode though did not obssrve it axploda dus to the fact ahe was
driving away from the obiact.

Doyle advismed Investlgator Eaton ghe then drove Roberta’
vehicle out of the genior parking lot and into the junior parking
lot. She advised she atopped in the junior parking loc and talked
Lo tws malem though she could not recall who they were. She
advised that while talking to the two males mhe looked back and saw
what ahe believed to ba a bhody laying on the ground near the
cafecaria. she advised she observed parsons run to the body, bagan
to scream and then all back away into the cafetaria arma. She
adviged that all persona left the body laying outaide the
cafetaria. Doyle advised at this point she drove Robearts’ vehicla
away frowm the achool. Doyla advimed Inveetigator Eaton that sha
and Roberta drove to the resideance of Roberts’ hoyfriend Nate
Wills. Doyle adviged that Wills was not at home but thay wara
allowad entry into the reaidence by Wills' mother.

Doyle advised Inveetigator Eaton that she left the area of the
school by driving south on Pisrce Street. Sha advised as she
sxited the schocl parking lot she obearved a deputy driving into
the parking lot.

Doyla advised Inveatigator Eaton ahe had not chasrved any
other activity associated with the sheotinge and bombings at
Columbina High School. She advised ahe had nothing else to discusa
and Investigator Earon concludad the interview at approximately
3950 hours.

JC-003-003897
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COLUMBINE HIGH SCHOOL TASK FORCF.

CONTROL NUMBER: 1903
JCSD CASE NUMBER: 99-7625

. FBI CASE NUMBER: 174A-DN-57419
GOLDEN POLICE NUMBER: 99-1362
REPORT DATE: 05/11/99
DETECTIVES: Jon Watson

Jeff Kreutzer
Backeround:
"Shit List" in Harris' paperwork includes Patrics DOYLE.
Lead:
Contact Patrice DOYLE, who i3 on list, and interview,
Disposition:
SUBJECT:  Patrice DOYLE
DOB: 10-01-80

8131 W. Frost Ave,
Littleton, CO 80128
(303) 973-1092

DOYLE was interviewed by telephone in the interest of time.
.t DOYLE had no direct contact with HARRIS. This semester she was in the same bowling class.
During the last semester, DOYLE was in another class with HARRIS, but he sat on the opposite

side of the room from her. She said she has no idea why her name was in HARRIS' papers.

DOYLE said she usually hung out with the "jocks"; which is probably the reason her name
appears on HARRIS' ligt.

No further information.

JC-003-003899
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Connacting s Report No. ¥lctim Namao Origine) Raport Date This Report

COLUMBINE 07-22-99
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WITNESSES:

PATRICE LARA DOYLE, DOB/10-09-80

8131 West Frost Avenue

Littleton, CO BO128

{303)973-1092

.Student-Graduated from Columbine High School-1999

TANIS DOYLE

Same as above.

Work: Jefferson County Human Services
900 Jefferson County Parkway

. biolden, CO 80401

(303) 2714187

' JOHN DOYLE
Same as above,
Work: Gerald H. Phipps
Unknown address/phone number.

INVESTIGATION:

On 07-22-99, at approximately 083¢ hours Columbine High School Task Force/).C.8.0. Sgt. Randy West assigned me

information control and iead sheet #2932 to follow up.

On 07-22-99, at approximately 1310 hours, I responded to 8131 Weat Frost Avenue where [ attempted to contact Patrice Doyle

for an interview in reference to the shooting that occurred on 04-20-99 at Columbine High School. Iwas told by Patrice’s mother,

f
)
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COLUMBINE 07-22-99
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Tanis Doyle, that Patrice was gone until 07-24-99. Tanis Doyle told me that Patrice had already been interviewed several times
by Columbine High School Task Force Detectives about the shooting. She asked me if it was absolutely necessary to interview
Patrice again and said Patrice has had some problems in her life dealing with the shooting since 04-20-99. 1 advised Tanis Doyle

that | would review the reports from previous interviews to determine if 1 needed to interview her daughter again.

Om 07-22-99, at about 1400 hours, [ regponded to Rapid Start at the Colurmbine High School Task Force. [ found the following
information control nurbers that are interviews with Patrice Doyle, #1903, #2138, #2449, #2532, #2963, and #2965. Upon
reviewing these reports, [ found that the interview by Arvada Police Detective Duane Eaton was reference to Patrice Doyle seeing
Dylan Klebold and Eric Harris just prior to the shooting at Columbine High Scheol on 04-20-99. This report went into detail
ahout what was seen and heard by Patrice Doyle and covers the information requested in Control #2932 that was assigned to me

on 07-22-99. See this report (which is attached (o my repart) for demils.

1
.l recontacted Tanis Doyle by telephone and advised her at this time it did not appear that [ would need to remterview

Patrice Doyle. Howover, she said if it is necessary, to contact her and they will be glad to set up another interview.

DISPOSITION: Case is open, pending turther investigation.
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# CONTINUATION 0 Reporting A gency Reporting Officer Cans Report No. 2 5 0 8 &
SUPPLEMENT X JCSO BATTAN 99-7625-B
Connocting Cage Reaport No. Victlm Name Orlgloal Report Date This Report
04-26-99
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On 04-20-99, at about 1245 hours, I contacted Wade Alan Frank, a student at Columbine High School, whe had come out of
the school and was near the command center. Witness Frank told me that he had been at Columbine High School when the
shooting hegan, and [ asked him to give me the details of what he could remember, Witness Frank advised at about 1130 hours,
he and his friend, Tyler Jackman, were in the lower parking lot on the Senior side getting ready to leave the area for lunch.
Witness Frank said he got out of class at about 1115 hours, and it was shortly after that he was In the parking lot. Witness
Frank said he heard a popping sound coming from the lop of the stairs, which are on the weat side of the school, which head
up north to the west ontrance of the school. Witness Frank sald he looked that way and saw a kad running towarda the soccer
fisld. Witness Frank then saw a gir] fall against the curb in front of the patio located on the southwest comer of the school.
.Wiﬂ‘mﬂﬂ Frank said he then saw a white male in a dark trench coat standing st the top of the stalrs, Witness Frank described
Im ag A white male, 18 years of age, 6'02", with dirty blond hair. The male was wearing a black baseball cap backwards, or
possibly a knit sk cap. Witneas Frank said initially, he thought that the male might be a student by the name of Robert
(unknown last name); however, said that his friend, Tyler Jackman, told him [t was Dylan, another student wha's last name
he does not know. Witnesa Frank said he cannot be positive that it waa Dylan, but said it was either Dylan or Robert (unknown

last name).

Witness Frank said the male at the top of the stairs was alao carrying what looked like a sawed off shotgun. Witness Frank then
watched as the male walked from the top of the stairs with the sawed off shotgun in front of him partially obscured by the long
dark colored trench coat. As the male walked down to the bottom of the stairs on the west side of the school, witness Frank
noticed there was another male laying on the pavement 10 to 15 fest from the bottom of the stairs. Witnesa Frank said the male
with the gun then walked down to the bottom of the stairs and walked right up to the male who was laying at the bottom of the
stalra, The male with the gun then looked around and then shot the male laying on the pavement in the mid or upper back with
thé sawed off shotgun. Witness Frank said that he and witness Jackman were standing approximately 50 feet away In the

‘parking lot due south when this occwrred, and that he could see smoke coming out of the sawed off shotgun. Witness Frank

II otu;nltur: : Unlt Mumber | Supervisor Initials and Date Assigned To Page |
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said he does not balieve that the male who had the gun saw him or witneas Jackman in the parking lot. 1asked witness Frank
if he knew which hand the shooter had the gun in, and he advised he did not.

Witness Frank sald the male with the gun then tumed around and walked back up to the top of the stairs to the north, and at
that point, met up with another male, and spoke for a moment with him. Witness Frank said it happened so quickly that he did
not get a good look at the second male, and could not describe the clothing other than to say it was dark clothing and that he
was smaller than the shooter. Witnesa Frank said it appeared to him that these two males were together, and there was no

aggrossion between the two of them.

Witness Frank aaid that the shooter then began to walk around the fence near the top of the stairs towards the grass, Witness
Frank described this a3 & “casual walk” Witness Frank said as the male was walking, he lit a white ¢olored pipe bomb that
appearsd to be made out of PVC, and then threw it into the lower Senior parking lot where it exploded. Witness Frank said
. Rter that, the male turned around and ren back up towards the west entrance to the school and went into the school. Witness

Frank said he never saw what happened with the aecond male, and assumed that he also went into the school.

DISPOSITION; Open.
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DEPARTMENT OF THE TREASURY
BUREAU OF ALCOHOL, TOBACCO, AND FIREARMS

Q REPORT OF INVESTIGATION Page 1 of
DREBAED TO:

1 Pages

MONITORED INVESTIGATION INFORMATION:

Spacial Agent in Charge Fhoenix Fleld
Division

TITLE OF INVESTIBATION:

Columbine High Schoel Shooting/Bombing

Cans Numbwer Report #

785030 99 0009 42

TYPE OF REPORT: (Cheak Appiloabis Boxes)

X REPORT OF INVRSTIGATION COLLATERAL REPLY

REFORT OF INTELLIGENCE

aunumu% BUBMITTED BY (Titie and Office) SUBMITTED BY (Date)
Matthew C. Traver o SA/Denver II 10/14/99
REVIEWED BY (Nama) REVIEWED B8Y (Title and Offica) REVIEWED BY [Dais}
Robin King RAC/Denver II )
APPROVED BY (Name) APPROVED BY (Tits and Offica) APPROVED BY (Dats)
ih{iﬂtopher P. Sadownki SAC/Denver II

.-"#-F

Interview with Wade Frank.

SYNQOPOTIE:

on 10/13/1999, SA Traver contacted Wade Frank at his residence located at 5088 W. Barxy
Dr. Littlaeton, Colorado. At this time Frank providad a positive identification of an
individual he saw firing a weapon and poesibly throwing a destructive device at Columbine
High School on 4/20/%%.

BARRATIVE:

1. On 10/13/99, BA Traver contacted Wade Frank at hisa reasidence locatsd at 9008 W. Berry
Dr. Littleton, Colorado. Frank had previcugly identified the person he gaw firing a
firearm and tosasing a destructive devica as a Robsrt "LNU”, or pomsibly after spasaking
with him friend Tyler Jackman, chat 1t was Dylan “LNU".

2. 0n 10/13/9%, PFrenk clarified that the reason he thouwght 1t might have been Robert was
bacause Robert alwayg wore a black trench coat. Zince tha incldent on 4/20/99, he ia
sures that the parson he saw on that day was Dylan Klebold., He atated that he wam able
te make that positive ldentification, after seaeing all the photos of Dylan in the
madia.

3. Frank stated that he and Dylan had heen in the vidao production class together. He also
etated that whan he firet gaw the individual at the base of the stalre on the wagt mide
of the mchool, on 4/20/99%, he wam sure it was Dylan.

. BA Traver showed a surveillance photo of Eric Harrie and Dylan Klebold from packet A,
photo number 52, to Wade Frank. Wade Frank etated that he was sure that the figurs in
the plcture, known to be Dylan Klehold, was the person he saw on 4/20/99. He atated
that he really rememberes the fact that the perscn he gaw had a ballcap on backwards,
Juet ae Klebold does in the photograph. He ham no doubt that the individual he

ATF £F 312071 (021 K3 (Formaaty ATF Farm 1270.2 |B-000

™ 0NN Ay eEGd o



25 067

DEPARTMENT OF THE TREASURY
BUREAU OF ALCOHOL, TOBACCO, AND FIREARMB

REPORT OF INVESTIGATION -- Continuation Shest

Fage 2 of
i Fages

E OF INVESTIQATION:

CARE NUMBER:

REPORT NUMBERR:

witnessed mhooting and throwlng a destruotive device on 4/20/%9, waa Dylan Klebold.

ATTACHMENTS
None.

ATE BF 34203 (02-1w88) [Parmarty ATP Form 32702 (7-03}]
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DEPARTMENT OF THE TREASURY
BUREAL OF ALCOHOL, TOBACCO, AND FIREARMS

Page 1 of .
. REPORT OF INVESTIGATION 1 pages
PRESSED TO: MONITORELD INVESTIGATION INFORMATION:
Special Agent in Charge Phoenix Fleld
Division
TITLE OF INVESTIGATION:
Columbine High School $hooting/Bombing
Cane Number Raport #
TB5030 %% 0009 44
TYPH OF REPQRT: (Check Appilcahie onea)
X REFORT OF INVESTIGATION GOLILATERAL REPLY
REPORT OF INTELLIGENCE
AYBAMITTED BY (Name) AUBAMITTED BY (Tltle and Office) AUBMITTED BY (Dals)
Matthew . Traver SA/Denver 11 11/03/98
REVIEWED BY (Name) REVIEWED BY (Title and Offica) REVIEWED BY (Data}
Robin King RAC/Danver II
APFROVED BY (Narme) AFPPROVED BY (Tit/e and Ofice) APPROVED BY (Data)
Chriatopher B. Badowskil EAC/Denva; II

Interviaw with Brian Frye.

BINQRELI:

on 11/2/99, SA Traver centacted Bryan Frye, at hism reaidence, with hie parants present.
At this time Fryes stated that the picture he was shown of Dylan Klebold did lock like the
individual he saw with a filrearm at Columbine Hligh School on 4/30/99.

HARRATIVE)

1.

\.’

on 11/2/99, BA Traver contacted Brian Frye at hia residence located at S406 8.
Independence 9t. Littleton, Colorade. SA Traver had contacted Brian Frye’'s mother by
phone earlier, and bath his parentsa were also presant.

At this time, Brian re-counted hia previcus interview stating that he had been cutmide
the gchool on the westside of the building. At thia time, locoked up and from a distance
of about thirty feet and saw an individual wearing a black trench coat, black pants,
black boots, and black hat, come around the corner from the entrance to the right of
the top of atairm behind the cafeteria. He heard people yalling and thought they ware
being shot by paintballa. He then realized people ware really being shot. He ran into
the cafeteria, up the stairs, down the hall by the Science rooms, past the English and
Social Studlies rooms, to the maln office. Once in the main office he realized scmecns
was shooting in the schoel, he crawled through the main office, out a back door paat
the Art rooms and out a door on the sastside of the bullding.

SA Traver then provided photos that had been taken from the cafeteria video camera.
nfter locking at phote #52, from packet A. Frye stated that the image of Dylan Klebold
did look like the person he saw shooting peopls cutside of tha a@chool on 4/20/33. He
mtated that he remembers the firearm beine in the perscens left hand , and tha black
ballcep on backwards, as they are represented in the ploture. He statad that on a

AT EF 31201 (021948} [Pormarty ATF Form 3370.2 (£-80)] JC-003-00 3931
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DEPARTMENT OF THE TREASURY

BUREAL OF ALCOHOL, TOBAGCO, AND FIREARMS Page 2 of
REPORT OF INVESTIGATION -~ Continuation Sheet 2 Pages ,
..E OF INVESTIGATION:
CABE NUMBER: REPORT NUMBER:

gcale of 1 to 10 he would say that he would give it a meven, that he was sure that this
wad the person he maw. He stated that the pearscon he had previously believed the
shooter to be was Robert Parry. He atated that the paracn ha saw and Robert Perry have

similar physical characteristica.

(In a prmvious interview, after recelving him

ymarbook, he had told his father that he believed the shooter to be Robert Perry). He

algo satated that the gunman had bad Acne.

when agked by 3A Traver if the imaga of

Dylan Klebold from photo#52 from packet A wasm the permcon he saw that day, Frye stated
that it did look like the person he saw in the school chat day. He was not 100%

pomitive, though he was fairly sure.

ATTACHMENTS
None .

Q

ATF BF 3110, (02-19048) (Formarty ATR Form 3270.3 (T-01)]
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JEFFERAON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICH

SUPPLEWENTAL REPORT

Defandant: Doocket Numbar:

Date: May 7, 1999 Case Numbear: 89-7625
174A-DN57419
CH 2654

Daputy D.A.: Investigator: Lauck
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Bryan Frye

5406 8. Independsnce 3Jt.
Littleton, CO., 80127
303/973-2850

CHS astudent, wasa outaide of cafeteria

On May 5, 1999, this 1investigator met wilith Bryan PFrye at hia
raeldenca. Present during the 1interview were hils parentg, Bill and
Susan Frye.

Bryan advised that on the day of thie incident, he arrived 1n
the cafeteria at approximately 11:15 a.m. and placed his backpack on
m table. Ha was shown a sketch of the cafeteria and indlcated that
he had been aeither at the table markad "H" or the table marked "I."
Him backpack wag in fact found on table "H." He atatead that hae
initially met with his friend Chrls Therrian and a girl he knew by
the name of Bljean Monte. (sp?) He advised that he weant over to the
Rabal Corner, stayed there for about five minutes and then, he and
Chrig went outslde, using the first door by the Rebal Cornar, Ha
gald they walked through tha courtyard area toward the steps which
lead up to the entrance of the school. This is the entrance which
takegs one past the back, slde door to the library. He atated that he
gaw a person standing by thlas entrance who was wearing a long black
trench coat, black pants, black shirt, and black boots. He said this

1 JC-003-003922
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. Pperson was not wearing a hat ©r a mask and he was sure that thias
. person was ERIC HARRIS. He stated that this person was holding a
weapon which he later realized was the Tec-9 which he asw sevaral
days later in the newspapers and on televigsion. (He adviged that he
and his parents decided to call the "tip line" with this information

on the day after the incident.)

Bryan sald he then heard what he thought ware exploding
filrecrackers and saw students atarting to run away from this area.
Ha statead that he saw his friend LANCE KIRKLIN run down the outside
stalrg and fall down as he had been shot in the ankle. Ha gaid he
then gaw a girl fall after being shot in the back. Bryan satated that
ha yelled to his friend Chris and they then ran back towards the
cafeteria and enteared it through the flrat door on the northwest
slde. On entering Bryan said he saw Mr. Sandears in the area of the
kitchen counter and he was yelling for the studenta to get down. He
dgaid that as he and Chrias ran toward the atairs, he thought Eric

. Harrls came into the cafeteria. ({(He sald he dld not see him, but
that Chris Therrian teold him he did.)

Bryan sald that he and Chris ran upstalrs and down a hall which
ia between the math and social studles clapses. Bryan was given a
c¢opy of the gketch of the upper and lowar levals of the achool and
he traced his path using a pink pen. (attached) He sald they ran
toward the administrative offices and crawled on the floor past the
principal'es office, past the supervisors office, to a side door from
which they exited the achocol. They then ran paat the tennls courta,
through the park to W. Bowles.

Bryan stated that while hea and Chris wara adjacent to the main
hallway leading from the administrative officeas, he haard gunshots
and what sounded llke bullets striking the lockers down at the end
of that hallway. He said the area around the main antrance had no
damage at this time.

. He adviged that when he and Chrils were c¢rawling past the
administrative offices, juat pasat aome file cablnets, he lcooked to

2 JC-003-003823
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his left and saw five or six persons all dressed in black. He has
. indicated those with an "X" on the above mantioned sketch. These
persons could have been studenta from the gymnasium.

Bryan atated that he does not know Eric Harris or Dylan
Klebold. He believes that Bljean Monte does know them as well aa

others who associated wlith them.

Investigatlion continues.

,é%fﬁ S-£-99

.ﬂ:&ntigator Date
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JEFFERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE

®

SUPPLEMBNTIAL REPORT
Dafendant: Dockat Number:
Data: May 12, 1259 Case Numbar: 174A-DN57419
99-76235
CN 2654
Daputy D.A.: Investigator: Lauck
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Bryan Frye

5406 8. Independence
Littlaton, C0O., A0127
303/973-2850

.- On May 11, 1999, this investigator recelved a telephona call
from Mr. William Frye, the father of student, Bryan Frye. Mr. Frye
atated that Bryan raceived hia high sachool year book yesterday and
spent a great deal of time studying thea photos of various studentas.
Mr. Prye advisad that Bryan told him that he was convinced that

—had been the person who shot Lance Kirklln. He had

previcusly believed that the shooter was Erlc Harris.

On May 12, 1599, this investigator recontacted Bryan - -Frye. He
advised that while at school, he heard a rumor that _ had
turned himsalf in as having been involved 1in the shootings at
Columbine. He went on tc say that whan he received his year book, he
began looking at the pictures of both Dylan Klebold and Bric Harris.
He gaid he then looked at the picture of — and became
convinced in his mind that the person he saw ocutside the atudent
entrance holding and then shooting the Tec-9 was —, not
Eric¢ Harrise. He =2aid that he had assumed tha shooter was Eric Harrls

.Fancauﬂa he did not recognize him as Dylan Klebold that day and knew
that the media had anncunced the shooters as Eric and Dylan. He
advised that the shootar toock very long strides and was close anough

1 JC-003-003929
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. to him - he estimates about fifteen feet, that he saw tha acne on
his face.

Ha had nothing further.

Inveatigation continues.

0%//2 < 72-29

[
atigator Date
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o ** UPDATED APRIL 28, 1999 ** €0 UVH
| TEAM FOUR INTERVIEW GUIDELINE
MINIMAL QUESTIONS TO BE ASKED

® &Vﬂ,‘f Ape sV

Did you aver see the two large duffel bags In the caferria 7 A/0

2. Did you see anyone carrying or in the possession of those duffel bagy, at a previous dma 7 A/

3. Did you ses Erc Harris or Dylan Klebold sither on Monday of Tueaday ? What were they doiog ? 5., aeponT
Whar did they say 7 Wers thay with anyone clae 7

4. Did you leave anything behind in the cafeteria or anywhere else in the school 7 e 34 d:(mrc
5. Who were you with in the cafeteria 7 Whers were you sitting? 2 gpoi

6. Did you see or talk to any of the Trench Coat Mafla members on Mounday ? Tuesday 7 How about the ~v 5
prior woek of weskand ?

7. Have you heard anything from anybody elsa about other suspects, homb meking, gun baying, ste. 7 /5
8. What wers you wearng 7 Did you have a back pack ? Whar did it look ke and / ar have In it ?

9. How did you laave the cafeterin or the buflding 7 What wers the avents thar made you leava ? 2570 1
10. What ime did vou snter tha cafeteria 7 Whars did you come from (prior to the cafeweria) ? LEpen T

. 11. Have them mark whars thay wers sitting, thefr routs out of the building and whom they wers with (f o
known} 7

12. How did you exit the building ? Whera did you go when you got out and what did you see on the Repor”

outsida of the building ?

@ Do you use the Internet 7 If 30, what i3 your screen oame 7 Do you hava an ICQ (akm: Iseok you / /D
simnilar to & chat loe) aceount 7

Do you know anybody with a “double pierced aysbrow” ? S

13. Did you ses or heur nay onusual announcements prior to the shootngs 7 Do you know what the A0
“Thought of the day was™ over the Rebel Naws Network (RNN) ?

16. Can you provide any further Information on the members of the Tranch Coat Mafia 7 AT

19. Ask tha parents if the idds have told them anything else 7 Differsat ? o

[ HAQ MITT REMEMB AN 2D n.:;,-_.é
P"—ﬂ-idf\l-'-" Ak G(_A-_t er-"f _7',{,5
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CONTINUATION Feporting Auenoy ammm——“-“cma? 5 079 |
SUPPLEMENT X Icso C SCHOSHKE 99-762 R
Crnnecting Case Roport Mo, VICTm [Ar Lian Rapor [l This Hegort
CONT.#3465 5.23-99
Clunrifieation Offerea Stats: Open Exceptionally Clearad Rooormemend Care: Reviaw X
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Haney, Stefanie 4-27-81
7493 5. Vance St.  Littleton, Co. 80123 303 973-6550 Wk. “My Pet's Place” Veterinarian clinic 303 683-0330
Qi) 5. SoiTA FE DR,

Narratlve:

On 5-25-99 | was contacted by Hanay In response to a message | had left for her. She confirmed that she
did have the 5™ pariod free and on 4-20-89 at approximately 1110 hrs -1115 hrs she was walking out of the
cafeteria via the 3 or 4" door from the school store. As she was crossing the sidewalk she looked over to
the peopla entering the school thru the double doors by the school store and graeted them with a ned and a
“What's up?”, then kept walking. Haney further told me that ehe did see and greet Harrls and Klebold who
wera antering those doors at that time. Both Harrls and Klebold ware waaring thelr “trenchcoats” with thelr
hands In thelr pockets. She knows both Harris and Klebold from school and described Harris as having
shorter hair than Klebold who's halr is falrly long over the ears and colfar langth. She could not say what
typa of pants or footwear they had on. At that time nalther had anything on thelr heads. Haney also
described a third male walking with Harris and Klebold. The white male locked older than a high school
student and she did not recognize him from any of the four years she has attendaed CHS. The unknown
male was about the same haight as Harris, his halr was dark in a kind of bowl cut and shaved on the sidas.
He was wearing a white “T" or "V'nacked shirt (Ike a man's undershir) with its sleaves rolled up once or

Aftar the gresting, Haney continued to walk to her vehicle which was parked "almost in the back comaer by
the soccer flelds”. As Hanay was driving out of the parking lot and was at the south end of the divider
betwean the two lots, she heard what she thought was a car backiflre, She Is aware of one of the students
who owns an old Cougar that parks by the bullding and has heard his vehicle backfire before. Thinking
nothing of this she continued out of the ot and as she was tuming right (south) onto S. Plerce she heard
ancther “backfire”. The first “backflre” was heard about 1120 hre - 1125 hrs. The second wase heard less
than a minute after the flrst. She had glanced back after hearing tha first “backfire” but saw nothing.

No further information.
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Date of transeription 5/27/99

On 5/27/%9, Stefanie Haney, DOB 4/27/81, 3663 South
Sheridan RBoulevard, Englewood, Colorado, waa advised of the
ldentity of the interviewing Agents, and the nature and purpose
of the interview. She was interviewed 1in the preaernce of her
Mother Diane Haney, DOB 5/21/57. She provided the following
informatieon.

On 4/20/5%9%, Stafanie arrived at the Columbine High
School at approximately 7:25 a.m.-7:30 a.m. She attended her
nermal classes that morning. Her last class prior to the A lunch
wag her busineas class. After this class, she went to the Rabel
Corner Store in the commons area to buy a soft drink. After
buying the soft drink, she exited the commons/cafeteria through
the south exlt doors adjacent to the junior parking lot. As ahe
walked to the south on the asidewalk, she saw Eric Harris, Dylan
Klebold, and an unidantified male walking toward the entrances to
the commons/cafeteria. Harris was in a black trench coat, and
blue jmans. Hea appearsd to be empty handed. Hie hands ware
: inmide of his trench coat pockets as if he wara going out of his
. was trying to keap the coat cloased. Klebold alsc had on a black
trench coat, with blue jeans. He also had his hands inside of
his trench coat pockets as 1f he ware trying to keep the ccat
closed. The third individual was walking about one or two feaet
to the rear of Klebold and Harris, howaver he appeared to be with
Klabold and Harris. He is described am the asame height as
Harrilis, wearing black boota, a white v-neck t-shirt, and blue
jeans. Medium complexion, with dirty bleond hair, possibly in his
aarly twentles. His hair was bowl cut, shaved on the sides and
back. Stefanie had never seen this individual in all of her four
years at the school. He lcooked older to her, not the aga of a
high echool atudent. She didn't have a verbal sxchangea with
aither Klebold or Harris, but just a visual acknowledgement with
a nod of the head. During this non-verbal axchange, the
unidantified individual alsoc lockead her way. Thias action also
cgave her the impression that ha was with Harris and Klebold. She
never actually saw these three enter the bullding. 3tafanie
notad that she passed by this location evaryday, bacaumse she only
had four clagses each day, and after the her laat class, this was
how she exited the schoel. ©On any glven day, TCM membars and or
aggociates sit under and near the stairs in the vicinity of the
Rabel Cornar Store. Howavar, on 4/20/99, thera ware none of them

Fnvestigationon  S5/27/99 at Englewood, Colorado
.'Fllu\l 4-DN-57419/ 99-7625/ CN 3853 Date dictated 5/27/99
8A Russell J. Atanasio®
by _SA Ricky Wright JC-003-003947
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around this location. Due to this fact, she believes that other
pecple in the TCM and or of the TCM had to have had prior
knowledge of the shooting that occurred on 4/20/99. After thie,
she walked to her car which waa parkaed in the msenior parking lot.
On her way to the sanior parking lot, she met up with a friend of
hers named Evan Hanslay and walked to her vehicle with him. When
she got to her vehicla, she got in, and beagan to drive away. .A=m
she drove out of tha areaa to the east, she heard what she thought
was a backfire. Thim nolse didn't seem unumsual to her, becausa
thare is a car that normally parks in the junior lot that
commonly backfirea. When she waz almoat to Pierce, she again
heard what she bhelisved to be a backflre and thought nothing of
it.

Although she knew who the Trench Coat Mafia (TCM)
members wara, she didn't have many dealings or asscociations with
tham. Shea knew wno gome of the other TCM associates were when
ahown a photo lineup, but didn't know all of the names. She

~ stated that she had made small talk with Eric Harria, and Dylan

. Klebold in the smokers plt on occasion, however there wasa never
more lnteraction than that. Stefanie wan wall aware of the
conflicts that eaxiated batween the TCM and athletes (jocka). To
the bast of her knowledge, there were never any physical
conflicts, but only vaerbal conflicts.

She identified the following individuals from a photo
lineup as being part of the TCM group.

Richard Parry (didn't know his name)
David Caravan ( as above)

Joe Stailr { ae above)

Chria Morris ( am abova)

Brian Sargent { as above)

Thad Boles - knew him by nama
Brooks Brown knew him by name

10 s L B

Stefanle stated that earliar in the achool year, Eric Harria,
Dylan Klebold, and Brooks Brown had their differences. She knew
this after having obmarved in several verbal altercations in the
anckers plt.

However, after the Christmaasa vacation, it appeared as 1if Brown,
Klabold and Harria had settled thelr differences, and were then

JC-003-003948
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frienda. She provided no further information.
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STEFANIE ANN HANEY, DOB/04-27-81
3663 South Sheriden Blvd., #3-14
Denver, Colorado 80235
(303) 973-6580
Graduated student of Columbing High School, graduated 1999,

INVESTIGATION:

After scheduling an appointment to meet with Stefanie Haney at the Je{Yerson County Shenff's Office South Substation, I met

. with her on | 0-26-99, at about 1800 hours. My purpose for meeting with Stefanic Haney was to reinterview her ahout

Columbine Iligh School.

On 05-25-99, Jefferson County Sheriff*s Tnvestigator Craig Schoghke Interviewed Stefunie Ann Haney, DOB/04-27-81, by

telcphone in reference to the shooting that occurred at Columbine High School on 04-20-99, In that interviow, Stefanie Haney

indicated to Investigator Schoshke that at approximately 1110to 1115 hours on 04-20-99, as she exited Columbine High School

through the doors across from “Rebel Corner”. She sald she saw Dylan Klebold and Eric Harris, and seid they were both

wearing trench coats and had their hands in the pockets of their trench coats. She said Dylan Klebold and Eri¢ Harria were

entering the school doors at that time. A possible third person walking with Dylan Klebold and Eric Hartls, looked to Stefanie

Haney to be older than Eric Harris or Dylan Klebold, and she said that he appeared to be too old to be a student at the school.

She told Investigator Schoshke she had not seen this third person prior to 04-20-99 at Columbine High School.

(n 05-27-99, F.B.I. Special Agent Russel] J. Atanasio interviewed Stefanie Haney reference to Columbine High School.

During this Interview, Stephanie Haney told Special Agent Atanasio when she exited Columbine High School on 04-20-99,

Dylan Klebold,, Eric Harris and posaibly a third person were walking toward the school and toward the entrance doors by the

‘ cafeteria/commons. This third person was walking behind Dylan Klebold an Eric Harris, but appeared to Stefanie to be with
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them. Slefanie said she had never seen this third person before. Stefanie also said during the interview that she never actually

saw Dyylan Klebold, Eric Harris and/or the third person enter Columbine High School on 04-20-99,

During my mterview of Sictanic Haney on 10-26-99, she told me that she wonld aee the Trench Coat Mafia students ang
arsociates gather undermeath the atairwﬁy in the cafeteria/commons area of Columbine High School. She said on 04-19-99
she saw a group of Trench Coat Mafia students that included Thad Boles, Zach Hechler, and a fumale student, however she
she did not know what this fomale student’s nume was, and said they were gathered undemeath the stairway. Stefanie said the
female was not wearing a trench coat. It is unknown if the other Trench Coat Mafia students or associates were wearing trench
coats or not at that time. Stefanie Haney said when she was walking through the caleterin/commons area on (04-20-99, she
recalled that there was no Trench Coat Mafia students or their assoctates present al that location underncath the stairway. She
also said that other than Dylan Klebold, Eric Harrls, and the third person that she saw, she did not see any of the Trench Coat
Mafia students or thelr assoclates at Columbine High School on 04-20-99. Stefanie sald this 1s one of the rersons that she
believes there were more other than just Dylan Kiebold and Eric Harris involved. She said she believes none of the Trench
Coat Mafia students were at Columbine High School on 04-20-99, because she believes they were awure of what was going
to take place prior to the actual shoating on 04-20-99. Stefanie told me that although she had told Investigator Schoshke and
T.B.1 Spccial Agent Atanasio that she had never sect the third person prior to 04-20-99, she told me that she now believes she
had seen him prior to the shooting that occurred at Columbine High School on 04-20-99. Stefanie told me that Mark Manes
is a Trench Coat Mafia associate, and 2aid that he lives or lived in the subdivision which is north of West Chatfleld Avenue
and east of South Pierce Streel. She said that possibly during December 1998, she saw this described third suspect at Mark
Manes’ house with him. Stefanie told me at that time the third person had long halr that he wore “slicked back™ from front
fo back. Stefanie said this third person was taller than Dylan Klebold or Eric Harris, and sald he was approximately 19 to 20
years of age. She sald this third person did not have a trench coat on at that time, but did keep his hands in his panta pockets
while he was walking toward the school. Stefanie said also present at that time was a female subject who she described as
heavy set, and believes that this temale may have been Mark Manes® girlfriend at the time. Due to the fact that Stefanie Haney
feels the third person may be older than high school age, she said she was going to look through all of her Columbine High
School yearbooks that she hes collected over the years while attending the achool, to determine if she can identify the third

.)pcrson that she saw on 04-20-99, Stefanie said she will contact me in the future to advise me if any of the photographs that
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she Jooked at was the third person. Stefanie did tell me that she has not seen this third person since 04-20-99,

Stefanie [aney told me that she has scen several of the Trench Coat Mafia students and their associates in a red and black, (ol
size Chevrolet Blazer. Stefanie said that she beliwéa this deacribed vehicle belongs to Brian Sargont. Stelanie said that she
had talked to Dylan Klebold and Eric Harris while they were all in the “smoker’s pit. Stefanie told me that she had smoks
marijuana with Dylan Klebold and Eric Hurris while they were in the “smoker’s pit.” She said this was in 1998, and said she
has heard Dylan Klebold and Eric Harris talk about how they hated thelr parents. Stefanie recalled that either Dylan Klebold
or Eric Hartis (unknown which one) had been overheard saying at one time, that their parents had taken hia car away from hirr
for getting in trouble and either Dylan Klsbeld or Eric Harris made a comment something to the effect of, *They will get
theirs.” Stefanie also told me she had heard Dylan Klebold and Cric 1larris tatk about violence and said she heard them say
that they would like to get a Columbine IMigh School female English teacher, but she did not know this English teacher’s name.
Stefanie said it was obvious that they had an extreme diglike for this teacher. She alao said that she had not observed the jocks
pick on or harass the Trench Coat Mafia students or their associates. Stefanie said she had, however, seen the Trench Coat
Mafia students pick on the jocks and cause trouble with them, She said that for a time, she knew Dylan Klehold, Eric Harrig,
and Brooks Brown did not get along with sach other, however, she did not know why. She sald she had seen them hide when
they saw each other approaching their location while at Columbine High School, bacause they did not want to see each other.

She said she believes they have since worked out their differences.

Stefanie Heney told me that she attended to the Columbine High School Prom on 04-17-99, und said she did not see either
Dylan Klebold or Eric Harris at the prom. Stefanie said there was an After Prom party at Columbine High School late on 04-
17-99 and into the early moming houra of 04-18-99. Stephanie said she saw both Dylan Klebold and Eric Harris there at the
After Prom party. She said that due to the fact that Dylan Klebold and Eric Ilarris were not dressed appropriately to attend this
Prom, she believes they did not attend. Stefanie said at about 0230 1o 0300 hours on 04-18-99, she saw Dylan Klebold and Eric
Harxis in the gymnasium at Columbine High School, which is were the food was located for this party. Stephanie said she did
nol recall seeing Dylan Klsbold and/or Erlc Harris carrying enything such as duftle bags, backpacks, otc., at that time. [asked
Stefanie how difficult it would have been for D};la.n Klebold, Erlc Harris, or any assoclates to get to the other parts of

.)Columbino High School during this After Prom party. Stefanie said that although it was locked, it would have been relatively

Offlcer Siynutum Thnit Number | Supervisor lnltlals and Date Asvigned 1o

AL Yiise. ¥ ol |Tre, o __ 4

ORIGINAL [NVBAOATOR VICTIM SERVICEY OTHER. JCO003- 003852 ABAFY 498 TCSTVIETY

Page 3




C.ONTINUATION g Reportitg Agenoy Reparting Cficer Cuse Report No. p 8 F |
’ )
SUPPLEMENT X ICSO PETERSON 99-7625 DEDDDY
Connscting Cuse Report No, Vietim Name Origlnal Raport Date Thix Repart
COLUMBINE 10-28-99
}llﬂmﬂuu X FIRST DEGREE MURDER Offense Status: Oped X ‘Exaeptionally Clearsd 0 Recammend Case: Review D
Raclanslfloation m} Clearod by Aot O Linfounded [} Closure O
IH?; OQuantliy Brand Hame Deaorlptlon Burlsl Mo, é’..',ﬁ%: Rn\nfs'lr%%ﬂ I]Y#.ul_ﬁ_J

easy tor them, due to the fact that they had keya to the other areas of tho school. She said they had these keys because the

needed them for their Video Productions class.

During this interview, I asked Stefanie Haney if she knew who Isaish Shoels was, and she said she had kniown him. Stefanic
sald Isalah Shoels was her partner in her Teen Living class at Columbine High School during the fall of 1998, 1asked Stefay:,
if she had even scen Isaiah Shotels be the victim of racial intimidation or racial harnssment. She sald, “Never, I’ve never seer

any racial problems. Everybody loved Iseleh Shools, He was a comedian.”

I gave Stefanie Flaney my business card and asked her to contact ms if sha is able to identify the third person that she saw alte

looking her Columbine High School yearbooks. Stefanie said she will contact me in the future if necessary.

.\} DISFOSITION; Case is open, pending further investigation.
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HANEY, STEFANIE ANN, DOB/(M4-27-81
7493 5. Vance 51,

Littleton, CO 80123

(303) 973-6550

RE: Control #5071

INVESTIGATION:

On 12-16-99, I interviewed Stefanie Haney at her residence. Stefunie’s mother was present during the interview. The

interview began at approximately 0910 hours and was concluded at approximately 1000 hours.

aney was previously interviewed by Investigator Art Peterson on 10-26-99 Reference this same control #5071, In his
.zport, Investipator Art Peterson documented all relevant background information reference this intsrview. That
information will not be duplicated in this report.
|
The purpose of my interview was to clarify some information reported by Haney durlng her interview with Investigator
Peterson, specifically about the person she saw walking behind Klebold and Hartls as they walked towards Ithc school.
Also about her belief that other Trench Coat Mafia students were involved 1n the shootings becavse she didn’t see any of
them standing under the stairway in the cafeteria on 04-20-99. Haney reported that she did ses a group of Trench Coat
Mafia students standing vnder the stairway on 04-19-99 and because they weren't there on 04-20-99, Haney believes that
more Trench Coat Mafia students were Involved or aware that the shootings were going to happen.
|
Haney told me that on 04-2(-99 a3 she exited the cafeteria and began walking towards her car that was parkcq on the far
south side of the senlor parking lot she saw Eric Haris, Dylan Klebold and an unknown third male walking 'with them.
Haney stated that the third male was walking behind Klebold and Hartis and the thres of them were walking towards the
cafeteria. Haney did not actually see any of them enter the cafeteria. Haney described the third male as tall *Tailer than
Dylan” between 19-20 years old with short “Dirty Blond Hair.” Haney told me that she could no longer remémber what
y of the three were wearing. Hancy stated that as she was leaving the parking lot in her car she heard what sounded like
.ﬂf backfire. Shn did not sce anything that was going on at fhe schoal as she Jeft the lot,
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Haney knew Eric Harris and Dylan Klebold from School and had talked to them during the school year while at the
Smokers' Pit. Haney told me that she did not recognize the other male who was walking behind Harris and Klebold.
Haney told me that she “Knew Everybody™ (referring to juniors and seniors at Columbine High School). 1 explained to
Hency that given the thousands of interviews conducted, and police reports written on this case, I could not tell her who the
person was she saw walking behind Harrls and Klebold as we sat at her kitchen table during this interview. Haney stated
she understood that, Idid advise Haney that the evidence in this case clearly indicates that Eric Harrs and Dylan Klebold
acted alone from the planning to the actual shootings. I also explained in some detail what the evidence is and how
Columbine High School Task Force Investigators have determined that no one else was involved. After my explanation,
Haney told me that she agrees that only Eric Harris and Dylan Klebold were involved and the male she saw walking behind

the was not. Both Haney and ber mother understood and were comfortuble with what I had explained.

I also spoke to Haney about her not seeing any Trench Coat Mafia students standing under the stairway in the cafeteria on
(04-20-99. I advised Haney that T could not explain why she dida't see any Trench Coat Mafia students under the stairway.

did advise her that several Trench Coat Mafia students were at school on 04-20-99. 1 told her who they were and where
they were when the shooting started. The students [ named were: Brian Sargent, Nute Dykeman, Zack Heckler, Brooks
Brown and Robin Anderson. I again explained that the evidence in this case as well as the entire investigation revealed
that no other Trench Coat Mafia students were involved. Haney was comfortable with the explanation and agreed that

based on the information she no longer belleves that other Trench Coat Mafia students were involved.

In reviewing Investigator Peterson's report, T noted that Haney told himn that Mark Manes is a Trench Coat Mafia associate.
1 questioned Haney about that statement. Hancy told me that she knows Manea and in fact bad been to his house a couple
of times, the 1ast tirne being about four years ago. Haney told me that back then Manes wore a Trench Coat, but he wag not
a Trench Coat Mafia member or associate. Haney told me that Manes did not know Harris or Klebold during the time
when she knew Manes. Hancy also told me that she saw the unidentifted male who was walking with Harrls and Klebold
on 04-20-99 at Manes' house one time. Haney stated that it was around Halloween approximatoly three to four years ago.
Haney stated that at the time she was not at Manes’ house, she was visiting a friend who lives ncar Manes when she saw

the male.

|
ihis interview was concluded with Haney and her mother having no concerns in reference to additional persons involved
. the planning of or the actual shootings at Columbine High School on 04-20-99.
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Haulman stated that she ran to a seminary house located on Polk Street at Pierce,

As the interview concluded I showed Haulman three photo lineups, The first lineup [ showed Haulman was marked number #n
on the back of the lineup. Haulman picked photograph number six and told me he was gunman number one. I then showe
Haulman photo linenp number two, which I marked a number two on the back of the photo lineup and Haulmen picked pt.ot
number five ag gunman number two. Haulmean stated that photo number five was a 50% chance of being gunman munber tw«

I then showed Haulman photo lineup number three which I had merked on the back as number three and Haulman was unabl
to identify anybody out of six photos.

ADDITIONAL INFORMATION:

| Heulmen stated that while standing outside on the southwest corner of the cafeteria, peeking around the comer, ahe observe

gunman number one and two standing in closs proximity of each other and that the third gunman was standing above them o

the stairs.

DISPOSITION; Case open, pending additional information.
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INTERVIEW WITH GOURTNEY HAULMAN, DOB/06-17-84
9551 West Hinleah Place
Littleton, Colorado 80123

INVESTIGATION:

On April 29, 1999, at approximately 1530 hours, [ interviewed Courtney Haulman, also known.as Misty, who stated that on April
20, 1999, she had what she described as *A” lunch, which started at approximately 1113 hours. Haulman stated that after her
fourth period class she came down to the lunch room with Heather Avery and immediately got into the food line and got their
food. Haulman stated that they exited the cafeteria and went out the far southeast door and sat on & concrete area just outside

the door. Haulman stated moments after exiting the cafeteria she heard three gunshots, to which she stated, “I know gunshots.”

/g o 1man stated she went with Avery to check out the gunshots, walking to the southwest comer of the cafeteria and peeked

ound the coroner for approximately 25 seconds. Haulman stated that she first noticed a guy helping Ann Marie Hochhalder.
Haulman said that she obscwcd-ﬂkﬁlgﬁ black trench coats standing next W the stairs which lead to the west entrance of the
school. Haulman described gunman number one a3 & white male, approximately 17 yoa, 63", medium build, long curly dark
hair, wearing a black trench coat, dark colored pants, carrying a long gun (unknown color), Haulman described gunman number
two as a white male, 16 to 17 yoa, shorter than gunman numiber one, medium build, no hat, no mask, dark clothing, to include
hlack trench coat, with grenade fype things hanging on his shirt, dark in color. Haulman described gunman number three as a
white male with a black trench coat, white shirt, carrying sqpcthing odd in shape (unable to describe). Haulman stated that she
recognized gunman one and two as individuals she had seen in school before. Haulman stated that she peeked around the comer
for approximately 25 seconds, only getting a side view of the gunmen. Haulman stated after approximately 25 seconds peeking
around the comer, she and Avery ran back to the cafeteria, at which time she yelied to students in the cafeteria that someone was
shooting. Haulman stated that while in the cafeteria she heard more gunshots and ducked under a table in the cafeteria. Haulman
aaid that she and Avery, to include another group of students, ran to the foreign language hall to the farthest east classroom to
hide. Haulman stated that while in this classroom she felt three vibmtions, belicved to be explosions. Haulman stated that she

believes she wag in this classtoom for approximately 10 to 15 minutes. Haulman stated that after about 15 minutes a teacher told

J.«crycme to run across the parking lot, to which she did, exiting the school by the emergency exit located near the classroom.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Data of imascriptica Q%=05=99

Oon May 4, 1999, BRAD JENKINS, date of birth 06-24-80,
soclal security number 615-24-3289, 6131 W. Rowland Pl., 303=-971=-
0573, was interviaewed by Christopher T. Schaafer who ldentifiad
himself as a Special Deputy United States Marshall curraently
assigned to the Fedaral Bureau of Investigation Joint Terrorist
Task Forca.

JENKINS, after being advised of the identity of thae
interviewar was told of the FBI's investigative interest in the
shootings at Columbina High School on April 20, 1999.

JENKINS advised tha following.

JENKINS was in the parking lot on the southwast slde of
the school walting for a friand. JENKINS advised ha was parked to
the east of parking space #259. (this is located next to tha
cafeteria and is not a designated parking space, see map) JENKINS
drives and ¢ld model blue Chevrolet short bad truck.

JENKINS knows both Klebold and Harris. He has naver
spent any amount of tima with them however he knows them by name
and not Jjust sight. JENKINS advised that he had been waiting in
the parking lot for approximataely one or tweo minutas when he
noticed Klaebold and Harrie at the top of the stairas next to tha
library, JENKINS did not see eilther party walk up the stairs.
JENKINS advised that Klebold threv two pipe bombs intc the
parking lot and one "eggshaped” device inte the parking lot.
JENKINS then advised that Klekold threw another unknown devicas on
top of the building around the loocation of the library offices.
JENKINS described all four devicaes as being "lit.” Aftar Klabold
threw tha davice onto tha roof of the school Klebold began
shooting a shotgun towards the direction of tha housas loocated
diractly south of thae school. JENKINGE stated he did not feel
Klabold was shooting at anything impartiocular.

— i Investigation aa 0%5-04-99 « Littleton, Colorado
. Play 174A-DN~57419 . Duis diotaisd 05-05=99
by Christophar T. Bchn-flré?l)/ JG-003'004010

“This document soutalne nelther recommendatlons noc eonohislom of the FBI. & |s the propecty of the FBI and [s loansd 1o your sgenay;
b snd ity comtanis are oot to ba distributed outside your agency.
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Continuation of FD-101 of Brad Jankine ,on 05-04-99 , Page 2

]

JENKINS stated that at the same time Klebhold was
throwing devices, Harris was shooting a seni-automatic weapon in
the direction of the double glass doors located south of the
library. JENKINS stated both Klabold and Harris were wearing all
black, and both had on trench coats. JENKINS was unable to advisa
further information on clothing. JENKINS stated he did not sas
any baga around the subjects.

JENRINS stated that he thought this was a prank.
FENKING adviasad that Klebold was laughing and Harris had a smile
on his faca.

gometime durlng this period atudents began to run and
hide behind vehiclae located in the parking lot. JENKINS realizad
this was not a joke and backed up to leave the parking lot. When
JENKINS was backing up he sav a male on the ground at the bottom
; of the stairs. JENKINS did not know tha malae or know if hes was
. woundaed.

JENKINS attempted to exit the parking lot but was
forced to stop due to students running in front of him. He stated
that when ha stopped a large numbaer of students jumped intec the
bed of his truck. From thers JENKINS left the parking lot and
want home to call his father. Sometime on his way home the
studants in the back of his truck jumped out.

JC-003-004011
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Imterview: Devin Knthol DOB/G2Z1981
Address: 10842 MUl Hollow #tonad
Littleton, CQ 80127
Home phone 303-697-0219
Senior at Columbine High School

Inerview with Devin Kathol on 05-04-99 by [nv. Jill Reuteler, Colorado State Patrol, at approx. 8:30mm at
his residence. Present in the room with us was Gail Knthol, mother of Devin,

Devin Kathol said that he went to class at Warren Tech on 04-20-99, and that his teacher had kept him a
little bit later than normal. He stid that he drove to Cohumbine High School arriving about 11;1%am. He
snid that he usually ate lunch with Rachel Scott and Richard Castaldo,

Kathol drives a 1988 silver Toyota pickup with a rollbar. Mrs. Gail Kathol provided a CO reyistration
indicating the owner of the vehicle as Derek Kathol, Devin's father and showing CO license plate 10343RT.
Devin Kathol said that he pullad into his parking spot, #227 in the southwest corner of the senior lot by the
soccer fleld. Kathol said there was a red Celebrity or Cavalier on one side and that the parking space on the
other sido was empty. He said that the vehicle that usually parked on the side that was empty was cither a
silver colored full size Chevy pickup or a gray cotored Toyota 4Runner.

Kathol said that he was about to step out of his vehicle and that he had started to open the driver's door
when he saw Diylan Klebold and Eric Harris shootmg at kids by the soccar fleld. He said that he did nat uen
any one get hit and he couldn’t see the kida that were being shot at, but he knew they were there becauss ha
had just seen them. He said that ho saw Dylan and Eric on top of the hill above the lunchroom and next to
the library by the airlock. He said that they both were wearing black farigus pants, black T shirts, black
trench coats and that he thought Dylan had his ball cap on backward. Ha aaid Dylan was about 601 in
height and that he had him in an American Government clnss Jast year.

Kathol said that Eric was the shorter guy and he thought he was about 120 - 150 yards away from Dhylun and
Exlc and when I asked him if he could see them well encugh to idemtify them be said that he had “excellent
vision™ and that he “could see their faces well enough.”

Kathol said thet he was in the parking lot for less than 5 mimites and be probably heard 100 rounds of semi-
sutomatic; rifle fire. He snid that he saw 4 rifle in Dylan's hands and Eric had a shotgun in his handm, but he
Wwag not using it because he was throwing bombs. Kathol said that he saw Eric throw 3 bombs toward
where Dylan’s car was parked in the senior parking lot. He snid that be saw Eric throw a bomb on the roof
of the litwary/cafeteria. Kathol said that he saw them walking towards the airlock s if the were going to
enter the building, they were carrying the rifle and shotgun, and he did not see them carrying any duffel bags.
Kathol spid he did not see thom actually enter the bullding.

Kathol said that he saw another kid, who graduated last year, pull into the parking lot, behind him, driving 2
blue Chavy shortbed pickup truck. Kathol snid that last year, this guy used to park next to him and that he
was probably at the school to pick up his girlfriend. He said this vehicle left the school right before he did,

Kathol asid that these events occurred in less that five mimutes. He said that he saw two CAM{HLY SECUrity
officers pull in front of him in a unmarked red car and that he Aashed his headlights at them, becausa they

had him blocked into the parking space. MM—J

JC-003-004046
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Interview: Devin Kathol
Page 2

Kathol 2aid he left right after the bhie Chevy truck and went to his Aunt Jeanstte Starkey’s reidenco at 7439
W. Prost, where he call his mom, He said he zlso called his girifHend, Jil! Baserz, who was at home in
between classes. Kathol said that he thought his cousin, Kevin Starkey, also a student at Columbine H.5.
wi in sclence class.

Kathol stated that another student, Zach Heckler had been haranaing Kevin. At one point Kathol got in
Heckler's face and told him to leave Starkey alone. [ asked Kathol why Heoklee was hrassing Starkey and
he thought it was because Starkey's ex-girlfriend had become Heckler's girifiiend. This girl was identified
as Devon Adams, a friend of Devin Kathol’s sister, Kayln Kathol,

Devin Kathol was shown & map of Columbine High School and he marked whexe he parked his truck as well
a8 where he saw Dylan and Eric and whers they were throwing bombs. [ read Kgthol the photo arrey
admonition and showed him a photo array of six pictures and asked if he recognized the shooters. He
immediately chose photo mumber 2 as Eric, the person he saw outside the library on 04-20-99 at 11;15 -
Li:16am. Photo number 2 is a picture of Eric Harmis. Kathol was shown angther photo array and aaked if
ha tecognizad the other shoater, He immedigtely chose photo number 3 na Drylan, the other person he saw
outside the tibrary with Eric Harris. Photo number thres is a photo of Dylan Klebold.

[ interviewed Kayla Kathol at the conclusion of the interview with Devin Kxthoi.

In = follow-up conversation on 05-05-99, Kathol relnted that someone kicked in the hezd lights of his car
about 2 months ngo.

This interview was concluded.

Report prepared by Inv. Jill Reuteler #7194
May 5, 1999 )
Colorado State Patrol
700 Kipling Street, Denver, CO 80215
303-239-4544

JC-003- 004047
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Denver Police Department

Metro Gang Task Force

Date: 05-02-99
To: The Jefferson County District Attomeys Office
Form: Detective Terry Demmel 78007- Assigned With The Columbine Law

Enforcement Task Force

Supplementary Report

Ref: Interview with Colurnbine Sophmors student Mike Kenny DOB 07-27-83 by phone
at [303] 973-4303

On 05-01-99 at 4:30 P.M. Denver Police Detective Terry Demmel, assigned with the Columbine Law
Enforecement Task Force, interviewed Columbine Sophmore student Mike Kenny DOB 07-27-83 by
phone. Mike reported that he and friends Arthur Curtis, Brian Stepp and Jason Brehm were on the
soccer field playing soccer when they saw fire crackers going off by the upper doors next to the Library.
They observed a party in a black trench coat with black pants; Mike stated that he was approximately
100 yards away. Mike reported that the guy had a TEC 9 in his hand, a person wearing a white T-shirt
and blue jeans was about 10 feet behind the guy in the trench coat and they both appeared to be together.

Mike stated that he wasn't sure if the guy in the white shirt was shooting anything or not. The party in
the trench coat and the white shirt then turned their attention towards the boys on the soccer field and the
person in the trench coat began shooting at them and they could here the bullets whizzing pest. The
boys took off running and Mike reported that he looked back approximately 10 seconds later to see an
explosion on the roof with smoke coming from the site.

When Det. Demmel askad Mike if he thought it was possible that the parties in the trench coat and white
shirt could have thrown something up onto the roof he answered that “ Yes *“ he did think from where
the two were standing that they could easily toss something onto the roof and that he did not see
anybody on the roof at the that time.

Mike reported that he and the other boys ran to a house at 6337 So. Teller St. where a woman let them
stay in her garage. Lakewood Police Officer Chuck Powell contacted them there at 1:40 P.M, and took
a written statement from Mike. That statement is attached to this report. In that staternent Mike writes
that as they ran they could see smoke and more explosions coming from either the roof or parking lot.

JC-003-004068
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Tnv ager 1187 GIRSON Kay: 11449+1011%1173

STUPFPFPLEMENT

ASSSQCIATED CASE REFPORT NUMBERS:

Jaffarson County Sherlffs C.R.: 99-7625
FBI control numbar: 174A-DIV-57419

SUBJECT: _KLAPFER, Kari Ann
DOB: 11/09/81
8946 Weat Prentice Avé.
Littleton, CO. 80123
(303) 9573-9341
PARENTS :
MOTHER: Pat Xlapper
FATHER: Gary Klapper

OBSERVATION / INVESTIGATION:

On April 295th I was interviewind Columbine student Lacey Hohn. During
the interview Lacey said that a student Kari Klapper might have walked past
the shooters just prior to the beglnning of the shooting. I identified
Kari from the gtudent roster, and made an appointment to intarview on May
Gth at 0800 hours. - :

On May 6th at 0745 hours I -arrived at 8546 Wast Prentlce Avenue and
conducted an interview with Karl. FEKari related that she is a junlor at
Columbine High School, and was at school on April 20th. She continued to
pay that she had walked up the stairs that lsad from the parking area to
the wast main level entry along the outside of the achool. Kari ralated
that when she reachad the top of the stairs, at about 11:15AM, she notice
Dylan (Klebold) standing near the eantry to the building. She saild that
Rachel Scott and Richard Castaldo were also sitting on the gide walk near
the enterance having lunch. Xarl said that they always have lunch there.
She ralated that she spoke briefly to Rachal and Richard, and as sghe
gtarted to walk down the side walk to the "pit" she noticed that Dylan had
left and a male subject shea believad to be Eric Harris was atanding thare.

She advised that she was not entirely sure the subject was Harris. She
adviged that he was wearing a white t-shirt, black pante with black
suspenders and ha was holding a gqun at his side with both hands. Kari
salid that she was not really sure what kind of gqun it was. Kari related
that it did not register about the gun for a meacond. Karl stated that she
had walked about 10 faeset when she heard a series of very rapld shots behlnd

her and an axplosion. She said she briefly turned and locked and aaw
Harris shooting down the stairse in the direction of the parking lot. Kari

JC-003-004073
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LAKEWOOD CO PD  rags 2 af 2 ces 39038886
Supplement 05/06/99 1173 STEFFES, TIMOTHY

further advised that after hearing the ghots and exploslcon and looking
toward the source of the sound she obsarved a large cloud of grayish
colored smoke coming from the arsa of the parking lot. Kari said that sghe
started rupning and ended up at the picnic araa to tha north-wast of the
achool. She walted there for a brief period of time when somecne said
"they're coming this way". At this time they jumped the fence into
Clemente Park and waent to the parking lot where she got a ride with a
frimnd, Evan Onia. Kari sald that after leaving the lot the took a girl
home (ghe did not know this parsons name) and than went to Wills (a friend
of Evan) house. There she called her parents.

Kari statad that just before the shots tha only people at the top of
the stalrs was Harris, Rachel and Richard.

¥ari stated that she was not in tha cafaeterla at all on the morning
of April 20th. She reportad that neither Harris or Klabold had a duffael
type bag when she encountered them just befora the shooting. She also
advisgad that neither said anything to her just before the shooting. Kari
advised that she has spoken to Klebold before in school and he had jump
started her car once for her. She adviged that Dylan seemed very normal
during her contact with him. She advisaed that she did not know Harris.
She also said that she did not soclalize with elther or anyona in the
group. Kari stated that her frlend, KRISTA HANLEY, was cloaely adegoclated
with the Trench Coat Mafia. FKari eaid that she had spoken to Krista often
bafore April 20th and that Krista had saild nothing to her about anything
happening on that day. Kari said that after the shooting sha spoke to
KErista and Krista seemed vary shocked that Harrie and Klebold had done
this. Kari advised that she had heard no rumors about trouble on April
20th beafore that day.

Kari could provide no further information and my intarview concludad
at 0820 hours.

Agent, 1173 STEFFES, TIMOTHY princed: 05/07/99 17:12
Sarqgannt | 1514 HINKI.IE, GEORGE 05/07/99 13:23

JC-003-004074
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8 TATEMENT
. Date: _ @il a0
I, WrﬁﬁwxwhhtijN , make this voluntary
statement to , a Deputy Sheriff for

the County of Arapahoe.

This statemant is voluntary and is made by me without threat of punishment, and
vithout unlawful coercion, influence or inducement.

PERGONAL INFORMATION:

Last e O First T oL Middle 7% Sex ¢ Race:
Address Noas S e S - clty i pileion State ¢ © . Zip4O\D¥
Occupation < ey T D SO o) Date of birth g-ip-8> Hm phone H2-LWYH L
Employer Wk phone

Wk Address Clty State _ 2ip
VEHICLE INFORMATION: ( |} Suspect { ) Vietim

Year Make Model Style Color
License State Vin # Damage $
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that I understand the
ats and all the facts stated tharein are true in substance and in fact.

x _";'\B:Q‘Dfﬁ Waon
Your signature) JC-003-004095

Arapahoe County Sheriff’s office
5686 9outh Court Place
Littleton, Colorade 80120

I further state that I have read tha foragoing statement,

cor

Witnessed by:

AC TORM 377 (RET 12-94) Pags of
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B8 | oventity | Drund Name Dsctlption Sxrlal No, Sl L T B
INTERVIEW WITH TIFFANY LIEN
-(3-99

7293 South Vance Street
Littleton, CQ 80123
303-972-6880

INVES N;

On Monday, May 3, 1999, at about 0900 hours, | went to 7293 South Vance Street, to meet withififfany Joe Lien, for the purpose

of interviewing her concerning the Columbine High School shooting.

Witneas Lien told me that on April 20, 1999, at 7:00 a.m.. , she arrived at Columbine High School for the purpose of going to
her classes. Lien stated that she went to first, second, third and fourth period. Lien stated that her fourth perlod science class
ended at 1110 hours and that she walked immediately to the cafeteria and got her food and went outside. Lien stated that she
sat outside on a concrete pad in the south west comer outside the cafeteria. Lien stated that she had lunch with Tesa Nelson.
Lien stated that at about 1120 hours, still outside, she sat down and began to eat her lunch. Lien stated that 1122 hours, she heard
what she thought to be firecracker noises coming from the west. Lien stated that she observed a gunman come down the steps
located on the west side of the cafeteria. Lien stated that the suspect came down to the area just north of the chain link fence by
the steps. Lien described gunman number one as a white male, tall, approximately 60", 17-1 8 years of age with dark long curled
up brown hair, down the back and over the ears with a black baseball hat worn backwards. A black t-shirt, black jeans and a
black trench coat, black combat boots with his pants tucked in and the jacket unbuttoned. Witness Lien stated that the suspect
had no gloves, nor mask on. Lien stated that gunman number one carried a black gun, which was larger than a hand gun and was
holding it with two hands, describing a hand gun similar to Tech 9. Lien stated that she observed the gun being fired twice,
shooting toward the bottom of the stairs. Lien stated she observed Ann Marie Hochhalter get shot in the back, atating thet she
~aw blood coming from Hochhalter’s back. Lien also stated that she saw Lance Kirkland get shot in the log, Lien stated that she
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knows that Kirkland got shot in the leg because she saw blood coming from his leg and Kirkland grabbing his leg.

Lien atated at this time, she and Nelson ran back into the school and into the bathroom located in the cafeteria. Lien stated that
she stayed in the bathroom for approximately 40 minutes standing on the toilets, so that the gunman could not see their legs it
they came into the bathroom. Lien stated that during the 40 minutes in the bathroom, she could still hear shots being fired in the
cafeteria, catimating approximately 20 shots. Lien stated that she also could hear loud banging noises approximately ten in
number and that the bathroom was shaking and the sprinklers and the fire alarm had gone off. Lien stated that she could a voice

saying, “I hate you." Lien also stated that she heard a voice state, “I am guarding the top of the staira.”

Lien stated that after about forty minutes the gunshots were no longer being heard in the cafetcria, but now they were being heard

upstairs. Lien stated that she {elt this was the appropriate time to leave and exited the bathroom at which time she saw smoke

{ nd Polk Streets. Lien stated that once at the seminary on Polk and Pierce, students, to include herself, began looking through

: ln the cafeteria and her and Nelson ran out the foreign language hall emergency exit and ran to the seminary located at Pierce

A

a 1998 Columbine High School year book, at which time she helieves that she observes a photo nf—'. Lien stated at
that time she believed gunman number one was —'but that now she was not a3 sure a5 she was on 04-20-9%. Lien
stated that she was approximately twenty to twenty-five feet away from gunmen number one and looked at him face to face for

approximately 25 seconds, frozen in her tracks.

Lien stated that she has not seen Eric Harris since last semester when she sued to see him during second period and that she has
never seen Dylan Klebold. Licn stated that during last semester/second period, she would see in the cafeteria, approximately
“gaven of them, three of them wearing trench coats.” Lien stated that approximately three of them would always be wearing

tranch coats.

Lien stated that she believes gunman number one used to be a student at Columbine High School, but has since then dropped

out priot to 04-20-99 and that she has seen him in the school before.

WM Lien said that she left her backpack, described as navy blue Jansport, containing books,
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3-ring binders, her wallet und school ID outside the south cafeteria doors in the concrete area. Prior to concluding the interview,

I showed witness Lien two photo line upa which T marked number one and number twa on the back of each line up, Wimess Lien

was unable to identify any of the gunmen on either photo line up and requested that [ bring her more line ups if that was possible,

DISPQSITION; 1 will be contacting witness Lien at 1830 on May 3, 1999 to show her additional line ups. Case open, pending

turther investigation.
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INVESTIGATION:

On 05-03-99, at about 1830 hours, T returned to the residence of Tiffany Lien for the purpose of showing her additional photo
line ups conceming the shooting at Columbine High School. Prior to showing Lien any line up, T marked cach line up on the

back with a number starting with the number three through fourteen, The following occurred reference line ups three through

fourteen.
PHOTO LINE UP NUMBER
|
.3) No 1D

4) No TD

5 No D

6) Lien stated *1 think it's number six.” 635 percent sure.
N Mo D

8) Mo ID

N No 1D

10) No ID

1) No ID

12) No ID

13) No 1D

14) No ID

ADDITIONAL INFORMATION; Witness Lien stated that she remembersd that the gunman number had a lot of acne around
.)h/iT mouth and nose area of his face.
/4| 4
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DEPARTMENT OF THE TREASURY

BUREALI OF ALCOHOL, TOBACCO, AND FIREARMS Page 1 of ,

. REPORT OF INVESTIGATION 1 Pagas
’,Tﬁéuazu TO:

spacial Agent in Charge Fhosnix Fileld
Diviesilon

MONITORED INVESTIGATION INFORMATION:

TITLE OF INVESTIGATION:

Columbine High School Shooting/Bombing

Cass Number Raport #
785030 99 0005 45
TYPE OF REPORT: [Chack Applioabis Boxes)

X REPQORT OF INVRSTIGATION COLLATERAL REPLY

REPORT OF INTELLIGENCE

AUBMITTED BY (Name) SUBMITTED BY (Tite and Cffos) SURMITTED BY (Dale)
Matthew C. Traver 9A/Danvar IT 11/05/99
REVIEWED BY (Nema) REVIEWED BY (Titia and Offica) REVIEWRD BY (Datm)
Robin King RAC/Denver II
APPROVED BY (Nams) APPROVED BY (Tiie and Office) APPROVED BY (Datw)
Chrietopher P. Sadowaki SAC/Cenvear II

Interview with Tiffany Liaen.

SOPELT,

On
At

11/4/9%, SA Traver contacted Tiffany Lien at her resldence, with hexr parents pragant.
thig time Lien eétated that the picture she was shown of Dylan Klebold did look like che

jndividual ahe @aw with a firearm at Columbine High School on 4/20/3%9.

HABRATIVE:

1.

On 11/4/99, SA Traver contacted Tiffany Lien at her regidence looated at 7292 3.Vance
§c. Lirtleton, Colorado. BA Traver had contacted Lien by phone earlier, and hoth of her
parents ware alac prasent.

At thim time, SA Travaer went over with Tiffany Lien the previcus description of the
individual she had witnessed on 4/20/99. Lien had described am a white, males, 670", 17
to 18 years old, wlth dark long curled up brown halr, down the back and over the ears
with a black basesball hat worn backwarda. A black t-ahirt, black jeans, black trench
coat, with pants tucked into black boots and jacket unbuttoned. She alsc rememberad him
carrying a black colored firearm that was larger than a hand gun, and was holding it
with both handa. She also stated that the gunman had bad Acne. She saw the gunman shoot
Ann Marie Hochhalter and Lance Kirkland.

SA Traver then providad photos that had been taken from tha cafeateria video camera.
After looking at photo #53, from packet A. Frye stated that tha image of Dylan Klebald

did leck like the pamraon he saw shooting people outelde of the gchool on 4/20/9%93. 8
stated that the person she had previcusly bealieved the shooter to he was

She atatmd that the perscn she saw and have aimilar physical
characterigtica. (In a previous interview, after reviewing a 1598 yearbook, she had
bmlisved the shooter to be . Lien etated that mshe waa familiar with

ATE EF 11203 (021908} [Formarty ATF Form 3270.3 {§-80)] JC"OD:" 0041 34



DEPARTMENT OF THE TREASURY

BUREAU OF ALCOHOL, TOBACCO, AND FIREARMS Page 2 of
REPORT OF INVESTIGATION — Continuation Sheet 2 Pages '
.T OF INVESBTIOATION: i
CASBE MUMBER: REPORT NUMBER:

qlbacaum: she used to see him during her off pearicd. She had neve
Klabdld, which may have caveed her to beliave the parson she saw wnnﬂ
Howsvey after further congideration of the image in the photo, Lien ated that she was
cartain that the person she saw in Photc#53 from Packet A, was the individual she maw

on 4/20/99, shootlng Acudents outaide the Hlgh Bchool.

ATTACHMENTS
None .,

]
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INTERVIEW WITH ANDREW SCOTT MARTON, DOB/0S-03-69
ADDRESS: 3354 SOUTH FLOWER STREET, #88, LAKEWOOD, CO 80227
PHONE: (303)987-1004
INVESTIGATION;

On Friday, 05-06-99, T Interviewed Andrew Marton on follow-up of the Columbine High Schoeol shooting, control #1533,

I arrived at Marton's residence et approximately 1000 hours, and began the interview. Marton explained that his title at
Columbine High School was Campus Supervisor, and that his responsibilities at Columbine High School were to he visible, and
maintain order in the school, exchuding criminal violationa. Marton stated that his position at the school iz plain clothes, non-
armed, non-certified position, and that he has been at Columbine High School for appreximately one year, beginning in the Fall
}f 1998.

®

Marton said on 04-20-99, Tusaday morning, he started work at 0700 hours. Marton stated he entered the school through the Art
room to his office, room #ADM-6. Marton stated he immediately went to the surveillance camera, videotapes, and pulled the
tapes, replacing them with new ones. Marton atated that daily he would take the tapes out in the morning and replnce thern with
the prior week’s tapes. Marton stated videotape cassettes were oﬁly kept for one week, and then taped over. Marton said there
are timers on the surveillance cameras that started at 1700 hours, through 0600 hours. Marton stated there was a camera for the
Library which feced out, one facing the Principal’s Office door, and one in the area of Science #3 which viewed the rear

COmMITOns area.

Marton atated that after completing his duties with replacing the tapes, that he went on his rounds throughout the school, and at
approximately 1100 hours, he and Deputy Gardner went to Subway at Coalmine and Plerce to purchase their lunches. Marton
stated they returned back to the school and parked on the north side of the school facing north, and ate their lunch. Marton stated
while they ate their tunch, they watched the student smokers. Marton stated after they finished their lunch at approximately 1118
hours, that the custodian called them via the school radio, and that the cuatodian, Jay, advised Deputy Gardner or Marton needed

reimm to the building, to which they advised they were on their way. Marton estimates the time as approximately 1118 to 1120

Phuamua,
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hours. Marton stated approximately five seconds later, Peter Horvath, called them via the radio, and advised Deputy Gardner
and Marton that there has been an explosion. Marton stated at this ime they were driving In front of the school entering the south
parking arca. Marton then advised over the JCSO radio, Dispatch advised that a female student was down in the student parking
lot. Marton advised the dispatcher continued to state that shots were being fired. Marton stated he noticed students running away
from the commons area. Marton stated they went into the Senior parking lot at approximately 1121 hours, and heard shots.
Marton stated he observed a cloud of smoke in the southwest corner of the parking lot. Marton also stated that he could hear the
gunfire coming from the arca of the Library in their direcion. Marton stated the gunshots appeared to be from a shotgun and
a smaller callber type weapon. Marton stated Deputy Gardner drove his vehicle to the southwest cortier of the parking lot, and
advised the dispatcher (Code 33). Marton advised that Deputy Gardner parked the patrol vehicle in the southwest corner of the
Semior parking lot and got out, and positioned himself along=ide a white Blazer to take cover. Marton stated he followed Deputy
Gardner, hiding just to the rear of Deputy Gardner. Marton stated at this time, he was hearing gunshots in the Library, and
bacrved gun flashes and windows breaking. Marton stated he observed a lot of backpacks on the west side of the cafeteria.

.{arton stated at approximately 1124 hours, responding deputies responded to the west side of the school. Marton stated the
responding deputies were approximately 100 yards west of the west entrances to the school. Marton stated he was advised by
Deputy Gardner that Deputy Gardner could see bodies by the west entrance.

Marton stated he observed the gunman come out of the west doors upper level. Marton described the gunman ag a white male,
15 to 17 years of age, approximately 5'07" to 508", thin build, wearing a black baseball hat (backwards), a white t-shirt, a black
long sleeved button down shirt (unbuttoned), which was approximately down to his thigh, Hght blue pants, black shoes (unknown
type), carrying a long rifle on his right side hip level, walking west up the sidewalk from the west doors, shooting randomly at
students in the Senior parking lot. Marton stated Deputy Gardner shot at the gunman located on the west side, approximately
four times with hts service revolver. Marton stated Deputy Gardner told him that he might bave hit the gunman. Marton said
after Deputy Gardner told him this, he observed the gunman having problcma with his gun. Marton stated he then saw the
gunman go between the sets of doors on the west side of the building and begin working on his gun. Marton stated after a short
period of-time, the gunman agein started shooting at he and Deputy Gardner. Marton stated the gunmen fired approximately four
or five shots, two of which hit the car they were hiding behind in the windshield. Marton stated the gunman did so by shooting
fom behind the door through the broken glass. Marton stated again, Deputy Gardner fired approximately four shots towerds
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the gunman located in the west doors, Marton stated he also observed the two responding deputies just west of the west entrance
firing at the gunman also. Marton stated that the gunman then went into the building and out of his sight. Marton said after about
15 or 20 seconds, after the gunman retreated from the west doors, the windows in the Library began to break out Marton stated
again that him and Deputy Marton were taking gunfire from the Library. Marton estimated upproximately 6 to 8 shots, by what

he described as a gunshot and two from a rifle.
Marton stated the above activities occurred within five minutes.

Marton said while atill taking cover behind the white Blazer, he received a call via the mdio frorn John Curtls, custodian, Jay and
Tony, who were located in the cateteria office. Marton advised the above individuais to stay in the kitchen and lock themselves
in somewhere. Marton stated that it was quiet for 4 while and they cmltld hear no gunfire. Marton stated one W (wo minutes later,
'}p heard what he deacribed as a bomb going off in the cafeteria. Marton stated the explosion was loud, and the ground shook.
&anun stated he could observe a small fire in the cafeteria, describing it 8' by 10". Marton stated he also heard explosions in the
distance, believing they were coming frotn the west side interior of the school. Marton stated he observed deputies, SWAT Team
membera, and a fire truck rescuing injured people. Marton stated while looking up to the Library from where he was, he believed

he could see what appeared to be another gunman, describing him taller than gunman #1.

Marton stated he observed the gunman, described above, for approximately 20 seconds, end that he could not I/D the individual
other than described above. Marton stated he believes he heard a total of four to five explosions inside the school. Marton stated
while maintaining cover outside behind the white Blazer in the Senior parking lot, that he heard approximately six to seven shots
inside the Library. Marton stated he believes the shooting inside the achool stopped at approximately 1215 hours. Marton stated
while in the Senior parking lot, he observed what he described as a white male with a bright shirt on, on the roof, believed to be
an employee of the school or a contractor. Marton atated rescues of the injured occurred approximately 45 to 50 minutes after
the incident began. Marton stated he did observe a male student exiting the lower lavel of the cafeteria by the service door, grab
his teg as he exited the door, and exited into the parking lot, belicving that this individual had been shot. Marton stated he
believes that he and Deputy Gardner stayed in that same position until approximately 1500 hours, when they wore advised to
- “pntact the command post in person to assist SWAT Team members with information,
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ADDITIONAL INFORMATION:

Marton stated he remembers sesing four to Bve propane tanks in the cafeteria behind the cafeterla line on a metal shelf. Marton
said it is unknown the purpose for these propane tanks. Marton stated he was approximately 160 to 165 feet away from the
gunmen, and would be unable to make a positive identification of the gunmen.

Duting the interview of Marton, [ asked him to show me on a map of the school the locations discussed above. (Attached)

DISPOSITION: Case open, pending further inveatigaton.
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JEFFERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE

SUPPLEMENTAL REPORT
Dafandant: Docket Number:
Date: 4-22-99 Cape Number: 99n062
Deputy D.A.: Inveastigator: J.Burkhalter

***i*****t***'lri********‘k**t****i************i***************iit*****

Maligsa Miller, dob 6-11-84
7991 W. Quarto Dr.
Littleton, CO. 80128

Ph. 303-933-1362

Me. Miller was contacted at her home by this investigator for a

follow up interview concerning her first interview gilven on 4-20-99.

Mg. Miller was present with her mother and read her previous
gtatement. She stated this 1s what occurred and she still remenmbers

it quite waell.

Ms. Miller stated the same statemeant as her original and was asked
to elaborate about some detalls in her statement. The following

queptions were agkad of Ma. Millaer:

vou mentioned seeing the bombs. Can you describe them?

0

A. About 6", white or gray cylinder.

Q. Do you know why they smokad?

a. I assumed they were somshow 1it.

Q. Can you describe who threw the bombs?

A. A white mala, teanager, wearing a black coat. He looked like
51" with brown short halr. He used his right hand and threw bombs
at the school, His gun had a sling and it was two handled.

1 JC-003-004168
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The mecond guy was taller about 2 or 4" more, Chin length sandy
blond hair with a trench coat. He was lanky and his gun was long

and hls coat was cloaad,

Mg. Miller stated she saw three bombe thrown. SJhe stated the bombs
ware in something like a box or bag on the ground at thair faeet,
Mg. Miller stated she heard individual shote, possibly 20 to 25.

Mg. Miller stated the two suspects went 1into the school and she
heard more shota and screaming. She atated she only saw two

suapacte.

Mg. Miller went onto @ay when she was outslde hiding from the two
suspects, she saw Ann Marie Hochalter get shot and go down on the
aldewalk. ghe stated she thinks she was shot in the astomach. She
aleso paw a boy shot in the leg.

Ms. Miller stated when all thia was happening a student was driving
toward them in the parking lot in a pickup truck, Red and Gray with
one mala driver. The suspect threw a bomb toward the truck and he

took off.

Ma. Miller stated after the puspacts went 1nto the aschool she and
her friends left and ran to a home in the naighborhood.

Mg. Miller stated she doeen't know what the ipnitiales NKD stand for.

Ms. Miller wsotated she has heard of Brian Savage when asked and
thinks maybe he 18 a juniot.

When asked 1f she hae talked to the presa, M3. Miller stated she
talked to Channel 4 but only gave her reaction and no details.

Ms. Miller stated she left a black backpack outside and it will have
her name inside the backpack.

Yoo Pocer bl y-aa-5¢
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JEFFERSON COUNTY

SHERIFF’S DEPARTMENT
CASE #99-7625

INTERVIEW WITH
BIJEN MONTE

CONDUCTED BY:

AGENT J. MEANS, CBI-DENVER

AGENT R. S. MUNDINE, CBI-DENVER

AGENT IN CHARGE M. WILSON, CBI-DENVER

COLORADO BUREAU OF INVESTIGATION REQ.#991-0185

2y 124

JC-003-004176



. WITNESS:

INTERVIEWERS:

DATE/TIME OF
INTERVIEW:

PLACE OF
INTERVIEW:

ASSIGNMENT
SYNOPSIS:

25

Control Number DA 2372

BIJEN LIANN MONTE, Columbine High School student, DOB
6/13/82, 5°-027, 1131bs, blond hair, blue eyes, 7039 Portland Ave.,
Littleton, Colorado, 80128, (303) 979-7337.

Agent JERRY W. MEANS and Agent RICKY S. MUNDINE,
Colorado Bureau of Investigation, 690 Kipling Street, Denver,
Colorado, 80215, (303) 239-4211.

April 30, 1999, at approximately 04:00 p.m.
7039 Portland Ave., Littlston, Colorado, 80128.

An interview was conducted with Jennifer Rose FALBO, DOB
7/23/82, of 4994 S, Parfet Ct., Littleton, Colorado on April 29,
1999, During the interview FALBO stated she had contacted her
friend, Bijen MONTE after the incident at Columbine High School
to see if MONTE was ok. FALBO stated MONTE was near the

cafeteris when the shooting began and she saw-
with a gun.

Bijen MONTE was contacted by phone on April 30, 1999, by the
Reporting Agent. MONTE was asked if she attends Columbine
High School and she stated she does, and was present when the
incident occurred on April 20, 1999. MONTE steted she was near
the cafeteria when the shooting started and she saw one of the
gunmen. She stated the gunman she saw was not one of the guys
identified on television. MONTE was requested by the Reporting
Agent to contact her mother and an interview was scheduled for
the afternoon of April 30, 1999.

Agent MUNDINE and the Reporting Agent interviewed Bijen

MONTE at approximately 04:00 p.m. on April 30, 1995. The

witness's mother, Linde A. MONTE, wk. (303) 705-3731, was
present, and gave permission for the interview. Bijen MONTE
provided the following information:

1. She is a junior at Columbine High School and met the
following TRENCH COAT MAFIA members in 1997.
-Cory FREEZAN
-Charles PHILLIPS

125
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-Enic DUDRO
-Brian SARGENT
-Chris MORRIS
-Pat MCDUFFEE
-Joe STAIR

She stated she bad never met Dylan KLEYBOLD or Eric
HARRIS.

She knows Robin Anderson because she dated Pat
MCDUFFEE.

Her best friend, Jenn FALBO use to date FREEZAN and
then DUDRO,

MONTE does not consider herself a TCM; she was just
friends with some of the members. She stated most of the
members she knew have graduated.

She stated the TCM members talked about paintball a lot,
Played Magic, drank alcobol, and usually hung out at Cory
FREEZAN’s house. She stated she did not hang out with
them after school hours.

She never saw any drug activity with group and the only
weapons she ever saw them with were knives. She has not
heard any of the member’s talk about guns.

The only explosives she ever heard abowt were when
PHILLIPS, STAIR, DUDRO, FREEZAN, and MORRIS
traveled to Wyoming and bought a “Bunch” of fireworks.
She statod she never saw them use the fireworks.

She stated again that she had never met KLEYBOLD or
HARRIS.

MONTE'S boyfriend is Luke CLOWEN, who has already
graduated

She stated her boyfiiend dropped her off on the north side
of school at approximetely 07:25 am. The following is her
schedule of classes until the incident occurred:

-Straight to Sociology from 07:30 to 08:20

-Went to locker

-In Language Arts from 08:25 to 09:20

JC-003-004178
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13.

14.

15.

16.

17.

18.

19.

20.

21.

-Went to locker

-In Math from 09:25 to 10:15

-Went to Jocker

-Went to the library for History from 10:20 1o 11:10
-Went to the cafeteria at 11:10

MONTE stated she dropped her backpack at the bottom of
the cafateria steps, near the half-wall. She then went to the
Rebel Comer and purchased her lunch.

She was met by Chris FIRION and Brian FRY who wanted
her to go outside and play soccer. She stated she did not
want to play but went outside through the south commons
door.

MONTE stated she sat down and FRY and FIRION kept
trying to pull her up to go play.

She thought she saw fireworks sparkling on the sidewalk,
and then saw a guy in a trench coat coming down the hill.

Three kids went “down” to the ground, and the guy in the
trench coat was standing over two of the downed kids.

She stated she knew it waan the trench
codt, standing over the two kids, because she recognized
him.

MONTE stated she hangs out on Polk Street and Pierce
with some kids who smoke cigarettes and

arc there almost everyday. She stated she hay met ,
and heard him talk about how his mom tries to control him,
and how the school does not check the 1.1, of smokers.

She stated she has seen{jjiPaimost everyday since

January of 1999,
She stated the first time she met was when one of
her friends, Brandon unk-In called “Freak”.

MONTE gtated she was certain it Wﬂ.mnding
over the two kids, She stated on a scale of 1-10, 1 being
uncertain and 10 being positive she was 8 ¥ -9 it was he,

She stated a gun hanging ffom his neck on
some type 0 . The gun was all black and
approximately 15-18 inches long. She stated it looked like
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a machme gun, and there was no Duct Tape on it. She
gtated that was the only gun she saw him with, and it was in
his right hand.

The following is a physica] description of the man she saw
with a gun:
- He had on a black trench coat that extended to
between his knees and his ankles.

-He had on a black baseball hat in the backward
position.

-His face was long and his neck was long.
-He had a narrow chin.

-His teeth were crooked and he had an obvious
overbite.

-He had no glasses or faciel hair.

-His complexion had lots of acne, there were
indentations like pieces were cut out, and his face
wasg white in color with some redness.

-His coat was hanging open and he had a black 1™
ghirt with a white colored print on it. She steted the
shirt was not & tie-died.

-The print on the shirt appeared to be pealing and
looked older.

-He had e red colored clothe type item attached to
the left side of his waist.

-He had black tighter fitting jeans, hot baggy. She
stated they were regular black jeans. There were no
straps or pockets extending down the legs.

-He had black high-top termis shoes with no colored
markings. She stated they were not boots because
the toes and overall shape was a tennis shoe. She
stated the shoes were dirty.
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23.  MONTE stated she watched mfor
approximately 30 seconds. § en she first saw
the gunman and the kids on the ground she thought it was a
joke.

Agent Ricky S. MUNDINE read the admonition form for a photo
line to Bijen Monte and her mother. MONTE and her mother laft
the room and three separate sheets of photos were laid out on the
dining room table. The sheets were marked A, B, and C. MONTE
returned to the room end after approximately 15 seconds pointed to
photo #6 on sheet B and stated that’s him, that’s the man with the
gun, that's him. MONTE signed the photo she identified as the
gunman, and then she signed the admonition form. The
admonition form and the entire photo lne up were collected by the
Reporting Agent as cvidence. MONTE provided a written
statement of what she saw when the shooting started.

MONTE stated she thought Brenton HOOKER also sawF
with a gun. She stated she has not spoken to HOOKER  since the
incident. MONTE’S mother, Linda MONTE stated she and her
daughter attempted to contact Law Enforcement Officials on the
night of the shooting because they fek the information was
important. Linda MONTE stated they were told someone would
be out to speak to her deughter. She stated the New York Times
contacted them on Saturday and Sunday so they called Law
Enforcement Officials again and she was told someone would get
back with them. Linda MONTE stated they provided the
informetion about to the New York Times, and the
newspaper agreed not to disclose any information about their

daughter.

On May 1, 1999, at approximately 10:00 a.m., Agent MUNDINE,
Agent in Charge Mark WILSON, and the Reporting Agent met
with Bijjen MONTE, Linda MONTE, and Bijen's father, Anthony
MONTE, wk. (303) 705-3732 at their home.

Bijen Monte marked her location, and where she saw the gunmean
on a drawing provided by the Reporting Agent. MONTE marked
her location on the drawing with an X and the gunman’s location
with an O; she then signed the map with her mother Linda
MONTE.

Bijen MONTE stated she wanted the Agents present at the
interview to know that she assumed the gunmen got their weapons
from Tad BOLES house because she knew through her friends
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they had a lot of guns. She stated she had been to the BOLES
house one time and she did see weapons mounted on the wall as a

display.

The Reporting Agent, Agent MUNDINE, Agent in Charge
WILSON, Bijen MONTE, Linda MONTE, and Anthony MONTE
went to the Columbine High School and checked in with the
Jefferson County Sheriff’s Department,

Bijen MONTE identified her position outside the cafeteria when
the shooting occurred, the position of the gunman, and the position
of the two victims the gunman was standing over when she
observed him. The locations were marked for center-mass
documentation. The position of MONTE and the gunman were
photo-documented.

MONTE remained in the position while Agent MUNDINE stood
in the position identified as the gunman's. The Reporting Agent
stood next to MONTE and facial features could be distingnished
on Agent MUNDINE.

MONTE was asked again by Agent MUNDINE to describe the
gunman she saw standing over the two kids. MONTE provided the
following description: '
-She stated he had on a black baseball cap,
backwards.

~-She could not see his hair because of the hat. She
did not remember anything specific abowt his ears.

-He had on a black trench coat. She stated the coat
was folded back in the front and 1t was not leather.
She stated it was made of a cloth material, but it
was not denim.  She did not notice anything
particular about the shoulders, but stated there was
no color or patches on the coat.

-She stated he had something red attached to his left
hip near the arca where a belt would be. The item
appeared to her to be clothe, like a bandanna. The
item was all red.

-She stared he had an all black gun in his right hand.

Monte stated the gun was on a strap around his
neck.
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MONTE s&tated she was positivg the man with gun standing over
the two kids w She stated she could recognize
and that om she saw. She stated she could see his

complexion was rough with acne, and she could see his messed up
teeth and overbite from whers she was standing. MONTE was
asked if there was any doubt in her mind who she saw. MONTE
stated there was no doubt, it wi

MONTE took agent MUNDINE and the Reporting Agent step by
step through her path on the day of the shooting. She stated afier
observing the gunman for approximately 30 seconds she turned
and ran towards the gix south commons entry doors. She stated
she emtered the east door in the row of 6. MONTE stated she went
into the cafeteria and two teachers, Mr. SANDERS and MR.
BROOKFIELD told everyone to get down. She stated she got
down on the floor. MONTE stated two gunmen dressed in black
came in the west door near where ahe had auanF. She
stated she could not see them vary well because there was so many
people and she was trying to get away. She stated they were
throwing things that were exploding. MONTE stated when the
two gunmen in black came in the west cafeteria door everyone
started nimning towards the cafeteria stairs. She ran into the lower
portion of the auditorium.

MONTE stated there were no gunmen in the auditorium when she
entered the lower level, She stated the only lights on in the
auditorium were the-stage lights. She ran up the south side stairs
and hid behind the south side “L” shaped wall, near the top. She
stated two gunmen in all black entered the auditorium through the
southwest lower eptryway. She saw one man in all black near that
entryway, and the second man in all black was closer further north.
MONTE stated the man in black she saw closest to the southwest
lower door, started coming up the south steps. She stated she and
several other students ran across to the north side of the auditorium
and exited out the upper northeast door. MONTE could hear
shooting, but did not know if it was inside the auditorium,

MONTE stated when she got into the main hallway outside the
northeast upper door of the auditorium she ran towards the east
mein entry doors. She stated she could hear bullets hitting the
lockers and flying by her head. When she arrived at the east end of
the hallway she stated the office area on the Jeft side was vacant,
MONTE stated she could see some students behind the access
doors to the Social Studies area, and she remembered those doors
were closed. She stated she got approximately 5 feet outside the
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mner east door and the glass shattered behind her. She exited the
building and ran to the north towards the park.

MONTE stated she and saveral other kids met up in the park,
under the covered pavilion. She stated a teacher there had got his
car out of the parking lot and he told the students to go straight to
their homes. She stated one of her fiiends, Evan ERNST had his
car so she got in his vehicle and they tried to leave the area.
MONTE stated there were police cars on PIERCE so they turned
around and went around towards Wadsworth. She stated she
called her mom from a cell phone in the car.

.17

erry W. Means

Agent
Colorado Bureau of Investigation
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Interview with Bijen Monte.
DETAILS;

On October 21, 1999 at approximately 1750 hours, Bijen Monte responded to the Jefferson County Sheriffs Office at
my request to be reinterviewed concerning information she had supplied to the sheriff's office concerning her
observations at Columbine High School on 04-20-99. Monte was accompanied by her mother und futher, who were
present during the following interview. Monte stated that when previously interviewed, she had given inaccurate
information conceming Scan Graves. Monte said she observed Sean Graves crawling to the door by the teacher's
lounge and she wanted to clarify that point.
I advised Monte the main reason she was being reinterviewed was duc to the fact that she had stath was
standing over two gunshot victims on the southwest comer of the school. Monte staled she was 100% sure she saw
a person known to her, standing over, who she now knows to be, Dan Rohrbough and Lance Kirklin on
vuthwest comer of the school near the steps. T advised Monte thal according to other witness statcmcnta.-
was al home beiween 8:00 a.m. and 12:00 p.m. on 04-20-99. Monte explained due to the witnesses being a
family member and neighbor, those individuals could have lied l‘bd und she still believ

was the individual standing over the two injured males holding a gun. Monte stated she never saw
the gun he was holding and reiterated her description 0- from her previous intervicw.

fire

Monte stated after observing this individual, known to her as (IR, standing over the injured students, she ran
inta the cafeteria, staying in the cafeteria for a couple minutes. Monte stated she had first told investipators that bombs
were poing off inside the cafeteria, but she could have been mistaken. Monte stated it was possible the bombs were
going off outside the cafetena. Monte stated while in the cafeteria looking out towards the senior parking lot (south),
she ohserved two male individuals dressed in dark clothing looking in the window. Monte stated she only got a quick
glance, approximately onc to two seconds, at those Individuals, but did not believe it was the same individual that had
been standing over the injured students by the southwest corner.

Monte stated after staying in the cafeteria for approximately a couple minutes, she ran out of the cafeteria towards the
auditorium, at which time she entered the audilorium and saw two suspicious males dressed in dark clothing. Monte
stated the auditorium was dark and she was unable to see any faces or identify the individuals, but she fell thesc
individuals were suspicious and ran the other way. Monte stated after hiding in the auditorium for a very short period
of time, she exited the auditorium and ran to the main hallway in an easterly direction, exiting the school via the east
doors by the business office. Monte stated while she was ranning down the cast hallway, she was being fired upon
from an unknown location. Monte stated the casterly door windows were shot out as she ran out the door.
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I asked Monte if the individuals in the auditorium had weapons, to which she replied no,

I showed Monte cafiteria video photo #44 and asked her if she could identify anyone in the picture. Monte replied she
could not.

[ then showed Monte video photo #51, to which Montc replied, the black shirt, shoes, gun, and hat possibly looked
like ones worn by the gunmen seen on the southweat corner of the school,

1 then showed Monte video photo #52 and #53, 10 which Monte replied she could not identify anybody in those
pholos.

Prior to the conclusion of this interview, T advised Monte that there were several witnesses out on the southwest comer
of the school at the same time she was and had ditferent recollections of what took place and who was there. [ asked
Monte 1f she could explain the differences in the stones of the several other witnesses. Monte stated she had no
cxplanation for the other witness obgervations and reilerated she knc‘«bpriur to the incident and that's
who she saw standing over the two injurcd atudents.

r&ypmximatciy 1945 hours, the interview was tenminated.

TONAL INF T

Monte's father stated Monte 18 currently having bad dreams/nightmares about the incident at Columbine High School.
Montc also does not feel safe at Columbine High School.

DISPOSITION:

Lead #5055 closed, casc open.
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WITNESSKS:

Tessa Corinne Nelson / DOB 112683
6676 West Rowiland Avenue
Littleton, Colorado B0123
303-978-1959

Columbine High School / 9th grade

n 05-06-99, at about 8:00 a.m., I interviewed CHS student Tessa Nelson as follow up on DN2015. The interview was
p

.conduc:ted at Tessa's home, in the presence of her mother, Denise Nelson.

Tessa told me that on 04-20-99, at about 11:10 a.m., she had just finished her fourth period American Government class. After
leaving class, Tessa said that she walked to the science hall where she met her friend, student Tiffany Lien (9th). Together,
Tessa and Tiffany then walked downstairs (interior stairs) to the cafeteria for lunch. Upon entering the cafeteria at about 11:15
am., Tessa said that she and Tiffany stood in line and received their school lunches. After they received their lunch trays, Tessa
said that she and Tiffany then walked to the south side of the cafeteria and sxited one of the doors. Tessa said that she could
not remember which door it was. Oncs outside, which Tessa estimated would have been about 11:20 a.m., she and Tiffany
walked to the southwest comner of the cafeteria’y exterior and sat down at a bench located next (east) to one of the “planters.”
Teasa described the “planters” as raised grassy areas, some with trees, surrounded by cement. Tessa indicated on a map where
she and Tiffany sat down. Tessa said that when she and Tiffany sat down, another srudent named Melissa Miller (9th), who

Teasa remembers seeing inside the cafeteria, sat her backpack down next to them and then walked toward the student parking

lot.
®-
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Tessa said that after she took a couple of bites of her pizza, she heard several “pops™ coming from the area near the top of the
exterior stairway, just north of her. Tessa said that she and Tiffany thought these pops were firecrackers, the result of a senior
prank. Tessa said that she then looked northwerd, toward the stairs, but didn’t see anything. Tessa said that almost immediately
thereafter, she saw “people rolling down the hill,” referring to the hill on which the stairway lies. Teasa said that she thought
that students were perhapa fiiming a “Friday feature™ for RNN, the campus television statfon. At that point, Tessa said that she
saw a white male, who she described as tall, wearing a black trench coat, with a black ball cap (possibly some red on it) that
was on backwards, black jeans, black boots, with black hair that came slightly above the shoulders and curled outward. Tessn
said that this individual was coming down the stairs (about a fourth of the way down), and appeared to be holding what looked
like a small machine gun (Tessa said that after seeing the weapons used by Eric Harris and Dylan Klebold on television, she

is convinced that the weapon she saw was the Tec 9). Tassa said that at this point, she stiil “didn’t think it was real.”

.}j}asa said she then saw a female, who she identified as Anne Marie Hochhalter, sitting on the curb to the southwest of the

argest planter. Tessa then indicated Anne Marie Hochhalter's location on the map. Tes3a said that Hochhalter was facing east
as she sat eating lunch with a couple of friends, whom she identified as Jayson Autenricth (9th) and Jayson's girlfriend. Tessa
said that Hochhalter suddenly twisted to the (her) left, “fel} over” the curb, and then sat up and screamed. When Hochhalter
gat up, Tessa said (hat she {Tessa) saw blood on Hochhalter’s shirt. Upon seeing the blood on Hochhalter's shirt, Tessa said
that both she and Titfany then realized what was happening, but remained motionless for a few seconds because “we were in
shock.” Tessa said that Jayson's girlfriend then got up and ran past she and Tiffany, toward the south side of the cafeteria. At
about thia same time, Tessa said that she and Tiffany got up (leaving their backpacks behind) and ran to the south side of the
cafeterin, where they then “ran screaming” into one of the south doors. Once inside the cafeteria, Tessa said that she and
Tiffany then ran eastward, into the girls' bathroom located neer the southeast corner of the cafeteria. Upon entering the
bathroom, Tessa said that she, Tiffany, and two other female students, one of whom Tessa could only identify as Brianna, ran
into a stall, closed the stall door, and stood on the toilet 50 as to prevent their legs from being seen. Tessa said that she

remembers most of the students inside the cafetaria were still sitting when she and Tiffany ran inside, en route to the bathroom.

Tessa said that about two or thres minutes after entering the bathroom, she heard several loud gunshots, which she thought were
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coming from outside the bathroom door in the cafeteria area. Tessa said that for the next rwenty minutes or so, it became
quieter, but she could stil! hear periodic but more distant gunfire. At that point, Tessa said that she heard about four explosions,
spaced approximately 10 to 15 seconds apart. Tessa said that these explosions would cause the stall to shake, and that cetling
dust would fall. Tessa said that she and the others remained inside the bathroom stall for about another half hour, during which
time the gunshots became increasingly fainter. Tessa said that during the last ten minutes or so that they were inside the
bathroom, she did not hear any gunshots or explosions. Tessa sald that at that point (she estimated they had been inside the

bathroom for between forty-flve minutes to one hour), they all decided to leave.

Tessa said that the four of them then exited the bathroom. Tessa said that they quickly passed by the cafeteria, where she
noticed it was filled with smoke and debris. Tessa said that the four of them then immediately ran southward, down the

Business hallway and out the south doors. From there, Tessa said that she and Tiffany ran across the junior parking lot to the

.*;taminary house” located on the northweat comer of South Pierce Street and West Polk Avenue.

!l ’
er Signature

Tessa said that an Arapahoe County sheriff’s deputy took her statement at the seminary house.

Tessa told me that upon initially entering the cafeteria, she did not notice any duffle bag(s) or anything else suspicious or out
of the ordinary. Tessa told me that although she was aware of the “Trench Coat Mafia,” within the school, she did not
personally know Eric Hamis or Dylan Klebold. Tessa said that she had seen Harris in the school on one prior occasion, but
never met him. Tessa said that she did not know any of their publicized associates, but said she “knew of™ -ﬁum
when he attended school at Columbine. Tessa told me that she thinks the individual she saw with the gun might have been

—Dccausc sho knew what [JJfooks tike end said this individual tooked very much ike [P t asked Tessa if
she had been close enough to this individual to pick him out of a photo lineup, She said that she probably could.

I then presented Tessa with a Photographic Lineup Admonition, which she signed and dated. Tessa then read the Photo Lineup
formn, and told me she understood it. I then presented Tessa with an unmarked photo [ineup, which showed- in

photo number 3. Tessa looked at the lineup for about five seconds, and picked photo *3.” Tessa then marked “possible™
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identification and photo “3" on the Photo Lineup form, which she then signed and dated. This form was then signed and dated

by myself and Tessa’s mother, Denise Nelson. Tessa then initialed and dated the photo lineup under photo 3.

The interview was concluded at about 8:45 a.m.

The names of those students provided by Tessa were run through Rapid Start and Denver Detective Mark Woodward; no lead

sheets were prepared bccﬁusc each had been previously interviewed, or scheduled to be interviewed,

See attached : Arapahoe County S. O. statement form (copy)
School map

Photo Admonition / Lineup forms, photo lineup

.}
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* _ CR # -
¢ LA TR
| pate: 1l A0,
I, _ Ye==ny Oy 1Iaemn , make this voluntary
statement to , a Deputy Sheriff for

the County of Arapahoe.

Thig statement is veluntary and is made by me without threat of punishmenc, and
without unlawful cecercion, influence or inducement.

PERSONAL INFORMATION:

Last r\{:’l\‘aﬁr\ First TET{“[“\L Middle ( ~C\DOE Sex Race
Address (ololic Lt o NONd T city Lirtletyy  State Zip
Occupation el = E T Date of birth 11-2(g- £ Hm phone - -y
Employer Wk pheone

Wk Address City state __ Zip
VEHICLE INFORMATION: ( ) Suspect { ) Vietlm

Year Make Model Style Color

Licensea State Vin # Damage &

mﬂ — — T —

ﬁx\ﬂ male 1N long bladk trench cand, uawin oo

Dlack. ol cop (posibly senve red on ) LWEGMING

block o8, andd place jeans. e wagd D iteNia *r&\)r

came A Libre adme his shoulders sianny. e ned

o(L, %M\ rod \eoked e a smodl maoching %Lm”?’
T

AL nowd C&u\& very el

}Xﬁ‘%\b\&i

T further state that I have read the foregoing statement, that I undergtand the
c ients and all the facts stated therein are true in substance and in fact.

£ loana T\e0nem

(Your sicmatura) JC-003-004193

Witnessed by: Arapahoe County Sheriff’s Office
5686 South Court Place
AC FCRM 377 (REV 12-94) Page _ of Littleton, Colorado 80120
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PHOTOGRAPHIC LINEUP ADMONITION

In a moment I am going to show you a group of photographs. This group
of photographs may or may not contain a picture of the person who
comunitted the crime now being investigated. The fact that photos are
being shown to you should not cause you to believe or guess that the guilty
person has been caught. You do not have to identify anyone. It is just as
important to free innocent persons from suspicion as it is to identify those
who are guilty. Please keep in mind that hairstyles, beards and moustaches
are easily changed. Also, photographs do not always depict the true
complexion of the person--it may be lighter or darker than shown in the
photo. You should pay no attention to any markings or numbers that may
appear on the photos. You should study only the person shown in each
photograph. Please do not talk to anyone other than police otficers while
viewing the photos. You must make up your own mind and not be
influenced by other witnesses, if any. When you have compieted viewing
all the photos, please tell me whether or not you can make an identification.
Please do no indicate in any way to other witnesses that you have or have
not made an identification.

14 AN alaor e L Lo~ 9
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PHOTO LINEUR

CASE No3 Z7-70Z%5

You are requeated to view a serles of photos to determine if you
can identlfy anyone as being involved in the offense you witnessed.
It is not known if tha person who committed the offense 1s shown,
only you will know. Do not feel obligated to identify anyone, but
do so only if you recognize the cffender.

patE:  S)-le—-SQ

rives KL

stomEps_19aN0y CY\Ql pev~

IDENTIFICATION: Positive Possibla b4

ROHR Photo Ho. EB
wirness:s_JLUG DATE:_O%505 77
WITNESS: /{_m-ﬂf‘ DATE: @FC6TY
LOCATION: TIME:

JC-003-004201
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WITNESSES:

TESSA C. NELSON, DOB/11-26-83
6676 W, Rowland Ave.

Littleton, CO 80128

{303) 979-1959

Student-Columbine High School

DENISE NELSON
Same 13 above.
Work: (303) 880-7400

INYESTIGATION;

On 10-20-99, at approximately ) 540 hours, wimess Tessa Nolson and her mother, Denise Nelaon responded to the Jefferson
County Sheriff's Offlce South Substation. The purpose for them responding to the South Substation was a pre-arranged re-

interview of Tessa Nelson in reference to the shooting at Columbine High School on 04-20-99.

Tessa Nelson said on 04-20-99, just prior to the shooting, she was sitting just outside of the cafeteria/commons area of
Columbine High School with a friend of hers by the name of Tiffany Lien, eating pizza. Tessa said that she looked toward,
the extetior stairway on the southwest side of Columbine High School and said she saw a male subject on this stairway, and
described him as the following: a white male, approximately 6'4" tall, skinny build, wearinga black basehall cap on backwards,
a black trench coat that hung down to approximately this subjects mid calf length, and Tessn said Tt was not shiny" and did
not believe that this trench coat was made out of leather. Tessa said this male subject was al3o wearing black jeans and black
combat style boots. Tessa said as she was watching this male subject, he pulled back the right side of his trench coat and swung
a firearm out of the coat that had been hidden underneath of it. Tessa said the subject held this weapon in his right hand after
.pulling it out of his jacket with his right hand. Tessa said that when she saw this subject shoot this flrearm, he shot it while

Ofleor Signulure Unit Numbsr | Supervisor Initimls and Dute Asmgnad To

Page |
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it was in his right hand . 1 asked Tessa Nelson what he was shooting the weapon at, and she told me “he was shooting at
anyhody.” Tessa said at one point she saw a female victim lying on the ground ocutside of the cefeteria/commons area of
Columbine High School and said that this female victim was blesding in the arca that Tessa described ua the area of one of her
sldes. Tessa Nelson pointed to the area above the beit, and on the right side of her body. Tessa Nelson said she now belleves

that this victim’s name was Anne Marie Hochhaltar.

Tessa Nelson continued and told me that the male gunman she saw on 04-20-99 on the exterior stairway of the school, was
alone, and said he did not appear to be with anybody else. Tessa said the subject had “bad hygiene” and had facial scars and/or
bad acne. Tessu said after the shootlng at Columbine High School on 04-20-99, she looked through the Columbine High
School yearbooks and said she located the picture of- and that is who she now believes was this gunman that she
saw on 04-20-99, Tessa said prior to the shooting, she had seen —n the hallways of Columbine High School,

owever, she did not know what his name was at that time. I asked Tessa Nelson how certain she wad that this gunman was
in fact _ﬂnd ghe told me “T'm pretty sure.” She said she did not believe this person was Dylan Klebold due to the
fact the gunman had either black or dark brown hair and she said she knows Dylan Klebold to have lighter colored hair. [
briefly explained to Tessa Nelson about the physical evidence at the crime scene not indicating any other shooters were

involved with Dylan Klebold and Eric Harris, however, she did not say anything, but she did not change her beliefs either.

I showed Tessa Nelson the photographs printed from the Columbine High School cafeteria/commons area videotapea, The
phatos that | showed to her were al from Group A and were photographs #44, 51, 52, and 53. After looking at these
photographs, Tessa Nelson said neither of the suspects in the photographs were the gunman that she had seen on 04-20-99.
I asked her if she knew who was in these photographs, and she said she recognized them as being Dylan Klebold and Eric
Harris.

I usked Tessa Nelson if she could provide any turther information about the st&itcmcnt made in a prior inlerview, about a suspect
other than Dylan Klebold or Eric Harris entering the ladies bathroom that she had hidden in with Tiffany Lien on 04-20-99,
at Columbine High School, and shot the mirrors. Tessa said Tiffany Lien told her that when they both ran out of the bathroom

.yn 04-20-99, Tiffany said she had seen that the mirrors had been shot out. Tessa Nelson said she had not parsonally witnessed
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this oceur, nor did she see the mirrors damaged on 04-20-99, ag they ran out of the restroom.  Tessa said since 04-20-99, she

hed been walked through Columbine High School with either Columbine High School Tack Force Detectives and/or Columbine

High School administrative personnel. Tessa said when she went through or into thz bathroom, that she had hidden in on (4~

20-99, she saw that the mirrors wers not damaged. She sald she asked {f the mirrors had been replaced and said she was told

no. Tessa Nelson said she now believes the mirrors had not been shot out as Tiffany Lien had told her. For the sequence of’

events after this time period of Tessa hiding in the restroom, se¢ the reports documenting other interviews that have been

conducted with Tessa Nelson.

I asked T'essa Nelson and her mother Denise Nelson how their family has been doing since the shooting at Columbine High

School on 04-20-99. Deniae Nelson said that they were doing very well until October 19, 1999, when another student (who

Denise Nelson said Columbine High School personnel had told them was Eric Veik) threatened to blow up Columbine Hig

.Schcml. They asked me what T could tell them about that incident. 1told them that a student of Columbine High School had

been amrested for threats. Pror to my interview of Tessa Nelson and Denise Nelson on 10-20-99, T had asked J.C.5.0. 5g1.

Randy West exact]y what information I could provide to the students and their families about this incident because [ had been

contacted by another mother of a Columbine High School student about this incident. $gt. West told me to advise the students

and/or their families that the Jefferson County Sherdff's Office was made aware of a student maldng threats on 04-20-99 and

a subsequent investigation into those threats resulted in the arrest of a student. (It shouid be noted that of the two students

parents that contacted me and asked mo about the incident, on 10-19-99, both parentg already had the name of Eric Veik s the

suspect. Denise Nelson advised me that Columbine High School adminiatrative personnel had provided the name of Enic Veik.

I did not provide any students, parents, etc. with the name of Eric Veik as being the student arrested or being involved in these

threats on 10-19-99)

I gave Tessa Nelson and her mother Denise Nelson my business card and I also gave thom a J.C.5.0. Colorado Safe School

Hotline business card. Iadvised Tessa Nelson and her mother that should they hear anything about other threats from students

at the high school or in reference to any school to contact me or contaet this Colorado Sefe School Hotline.

.mmw I asked Tessa Nelson if she knew Isaiah Shoels and she said she did not know him,
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however, she knew who he was from seeing him at Columbine High School, 1'sssa advised me that at no time did she ever

observe anybody racially intimidate or harass Isaiah Shoels due to his race. Tessa said that it appeared to her that Isaiah Shoels

was very well liked by the other students at the high school.

Tessa Nelson told me that for approximately the first two or three weeka after the students returned to Columbine High School

in August of 1999, parent volunteers had checked name tags/identification cards while admitting the students into the school.

She said at that time the students were required to wear their student ID/name tagn, however, slnce then, she gaid the ID cards

are not checked, nor arc the students required to wear them where they are visible. Tessa said that due to the fact the IDS are

not checked on students entering the school, she is somewhat afraid, however, she said {f this procedure had been in place prior

10 04-20-99, she knows that Dylan Klebold and Erlc Harris would have had identification cards and been admitted to the school

with them.

m&BQﬂ"_I]QHJL Case is open, pending further investigation.
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INTERVIEW WITH PATRICK NEVILLE, DOB/05-11-83
6344 South Chase Street
Littleton, Colorado
(303) 347-9704
INVESTIGATION:

On Thursday, May 6, 1999, at about 0910 hours, 1 contacted Patrick Neville conceming what he witnessed at Columbine High

School on April 20, 1999, at approximately 1120 hours. Neville stated that he arrived at Columbine High School on 4-20-99

at 7:15 a.m. and went to his first period history class. Neville stated that his fourth period class, which started at 10:25 a.m. he

was in the commons ares of the cafeteria seated at table UU (see attached diagram). Neville stated that he was scated at table

UU with Chris Wisher, Robbie Wisher, Jake Apodaca, and Trent Camey until 11:10 a.m. Neville stated that he left the school

.with Don Atnold, exiting the school by the entrance located on the upper level by the business office on the east side of the

school, Neville stated that he and Arnold went to the parking lot on the north side of the school, got in Ameld's vehicle and

drove south on Pierce Street, turning west on Polk Street, following Polk down to a greenbelt area, at which time they exited their

vehicle and walked up to the Columbine High School soccer fields from the south side. Neville showed me on a map of the

Columbine High School area where he and Amold were. Neville stated at the soccer ficlds were Chris Wisher, Jake Apodaca,

Don Armold, and himself. Neville stated that from where he was at the soccer ficlds he could see the west side of the school,

stating he was approximately hundred yards away from the west entrance/exit doors. Neville stated that while smoking a cigarette

with other students, he heard what he believed to be firecracker noises at 11:20 to 11:25 a.m. Neville stated that the firecracker

noises appear to be coming from the southwest comner of the school and that he looked in that direction and noticed two guninen

ift the southwest area of the schoot. Neville described the first gunmen as tall with a black trench coat, dressed all in black,

carrying a gun, described as a long gun. Neville stated that the second gunmen was a white tmale, with a white shirt, blue jeans,

who he observed throwing something on the roof which exploded. Neville stated he knew it exploded because he could hear

the noise and see the smoke coming from the roof, Neville stated that he also observed the long gun being fired, making motions

of recoil from a weapon. Neville also stated that he saw kids falling and saw one person falling in the area approximately a

hundred feet west of the west entrance and behind the air condition/heating equipment. Neville stated that once he realized that

..ﬂ
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people were being shot that he and his friends left and drove to a resldence on Polk Street, stopping, explaining what was going

on and asked if they could use the phone to call their parents, to which they did.

ADDITIONAL INFORMATION;

Neville stated that he had additional information related to possible suspects related In this incident. Neville stated that he thought
it wag strange that-]ways sat ot table WW (diagram attached) for several months prior to 4-20-99 and that on 4-20-

99 he was not at that location during fourth period.

DISPOSITION: Case open, pending further investigation. (Copies of dlagrams attached).
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. JEFFERBON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFLCH
SUPPLEMENTAL REPORT
Dafandant: Docket NHumber:
Date: 4-22-99 Case Number: 93A062
Daputy D.A.: Investigator: J.Burkhalter

*******t******it*************i**'lr******i‘********************ii******

,Cindl Nichols, dob 9-21-83
6297 2. Banton Way
Littleton, CO 80123

Fh. 303-797-7754

This investigator was led to Ma. Nichole by information provided by

Mellesa Mliller. Me. Nichols was interviewed at her home with her
'. mother prasent. Ms. Nichole is a Fraphman at Columblne H.S.

F

cindl stated she was wlth her friends, Laura (Smalley) and Lisa
(Melissa Miller). The three of them were outmside going to have
junch and talking when ghe heard what she first thought were
firecrackers and then she saw smoke. Cindi stated she loockad arcund
and saw two guys start shooting. They shot a gilrl and then want
down the stalrs and then back up the atairs shooting gune and
throwing bomba.

cindi stated a guy (student) in a truck was driving into the student
parking lot and they yellad for him to go away. Tha suspects then
threw bombs at him. Cindi stated they hid behind a vehicle and then
ran to a home after running through a field.

cindi stated tha incident etarted about two minutes after she and

- her friends arrived in the parking lot. She stated she gets out of

. olage about 11:10 A.M. and saw the suspects about 11:25 A.M. to
.? 11:;30 A.M. She ptated the two suapects went inmide the school after
being outside and she heard more bombe. She atated the doors thay

1 JC-003-004214



. 05 158

went into are right next to the library. She stated she heard the
. shots and explosions but didn't hear any conversation from the

guspacts.

Cindi was asked to describe the suspects. BShe stated the following:

Suspact # 1 A white male, 17 to 18 YOA, 5'5", gkinny, redish/blond
hair shoulder length, greasy. Wearing Large Black coat, black
pants. The weapon wasd long, two handle kind of gun. The suspect
was holding it with both hande. Cindi didn't see thls suspect throw
anything. dhe has oeen this puspect first semsster at the school

during pasesing in the hall between classes.

Suspect #2 A white male, wlth dark black hair that was short. He
had on a gray shirt. cindi stated ghe was throwlng something.
¢indi couldn't remember anything else about this suspect.

cindi was asked to describe the student driving the truck into the
. parking area and she stated the driver was alone and had blond

.i hair. The driver was male. cindi deperibed the truck as a
gray/black with a red stripe. Poasibly a Ford older model.

“indi etated the initials "NKD" doesn't mean anything to her.

Cindl stated she talked to the press but not about any detalls of
the incident. They wanted to know har reaction.

Tha interview was concluded at this timm.

Q«L« —B-‘..-«JQ.LQTT\\ & -ay-97

o >
. ~ Inve stigator Date

JC-003-004213
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Page of Pages Case No.
Deanvar Police Department
STATEMENT

(Laat, Frat, Middfe [nitlal) Making Stateman
‘ﬁ Witmaas

‘ ARELR P Q  Officer

O Perkon sdvised

Ran._.aficp Strest Addreas Clty Coun Stpta Zip Code

VAV IRY. Jp N | Dirdermn | el |lot | $0i23
Menidenos Phorme TAusinasa Phone Social Sscurley Na. Dwtw of Birth / Serlal Na©
302 798- 2090 [ rudas | UK e-25-05 (79)
Bu-lmu Strent Acdreas Clty County State Zip Code

AT

Dﬂ'l F Taking Staterment Serial No. Dats Tima
e 2904 "a0-9¢ 270 4. bouns

)
Cﬂnfll’n g an lant neo Jpp A: / Loastion where statemant taken:

Summary of Stutnmunt

Yz ﬁd/ﬂf ,qu;m 77 wa/l B frpor] ad ’354"! (. /z«'w/
Sewd @’ paale  (he, Black roowed Gart 507
Llack Leciy - MEMA/ g /1;6-1” b Mmr#¢ Mﬂf -
wic"r 2 (‘&w /"{A/e /h?z!f#at’ Trowck (acwa LFlack HAT
ped B2l - Tk a Ze/z.fe rf)’ on 74 AT TT
Wf"&upq 8/aCk pau?‘.r ""/m izl =Ly,
.’ﬂu{ saw Tha :Aanr’a v—{ ?'Lv T 9 Jl‘.ﬂdﬂ?"fﬂf"
M Sons _Ths _gheoren ,_,M/ rHe e pervay ado
LA as T Heacd Er//é.r/m{ Leace flarifdﬂ.g, sscashe ,d,q‘_,“‘,é‘
Yegd P-r0  &rplacrew g

/L;:;‘ﬁ ?/ ;—-;u/ J /;drxafy Vs /dt/ t@m{fmf_p/ ( ).) -_5}_04\({/;/?‘;‘ ,)_

!t hava read the foregoing statamant and the facts containad therain are true to the best of my knowledge and belfaf. /
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of tranecriptior04 /28/1999

160

On April 27, 1%9%9%, Mark Willlam Opfer, date of birth
Augquat 26, 1984, of 6620 South Jay Drive, Littleton, Colorado,
telephone number (303)798-7090, was interviewad at €572 West
Calhoun Place, Littleton, Colorado, in the preasence of Howard E.
Wisher, date of birth April 12, 1949, with the permiession of his
father, Glenn Opfer, After advisement of the identity of the
interviewing agent and the nature of the interview, he provided
the following 1lnformation:

Opfer i3 a freshman at Columbine High School. He went
to lunch in the cafeteria at 11:15 a.m. on April 20, 1599, and
aftar emating went cutalide the cafeteria by himself. At around
11:30 a.m., he began walking up toward the library on the outside
atalrcase located on the northwest side of the cafeteria. He war
walking next to Daniel Rohrbough, and asaw two white males at the
top of the atairs, one of whom was holding what he thought was a
water/gquirt gun. Opfer did not recognize aither of thesna
individuals.

Both were wearing all black, with black trenchcoats.
One was about 674" tall and was wearing a backwards black hat
with a “B" emblem on it. He had no weapon visible. The other
perscn was about 58" tall and had a large pistel in his hands.
(Opfar identified it ag the TEK 9 assault pistecl he has gince
seean a picture of in newspaper reporting].

The shortar perscn began firing the pistol down the
atairs. Opfer turned to speak to Rohrbough, who then looked at
him strangely and fell down acreaaming. Opfer realized Rohrbough
had been shot, 3o he ran down the stalrs and into the scuthwest
entrance to the cafeteria. Inside, he told a janitor and other
gtudents to get out because gomeons was shootlng at other
students. He then ran east through the hallway on the south gide
of the auditorium and then south down the Foreign Language area
hallway, warning other studenta and faculty about the shooter.

Opfer and several teachers and studente hid in a
classarocom for about three hours, and left the school about an
hour after they heard the last gunshote and explosions.

Investigaionon  04/27/19992 & Littleton, Colorado

“te# 174A-DN-57419 Date dictated 04/28/1999

n
by SAﬁlatthew 5. Harris JC-003-004228
Thie document contains neither recornmmendationa nor copclusione of the FRI. It {s the properly of the FBI and ia loaned to your agency;

it anad ite contents ars not to be disttibuted outaide your agency.
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FD-3024 (Rev. 10-8-98)

. 174A-DN-57419

Continuation of FD-302 of Mark William Opfﬂr ,On 04/27/1999 . Page 2

Opfer haa heard about the Trenchcoat Mafia, but only
knows two membera of the grou [a Columbine atudent
who graduated last year] and At the time, Opfer

baliavad the tall argon in ranchcoat who waa with
the shooter W&Eﬁ glnce
build and alway a black

s about the same height and
coat and a black baret.

JC-003-004229
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REPORT OF INVESTIGATION
‘l’?REHSEDTD:

Special Agent in Charge Phoenix Filaeld
Divieicn

DEPARTMENT OF THE TREABURY

BUREAU OF ALCOHOL, TOBACCO, AND FIREARMS Pags 1 of

1 Pagen

MONITORED INVESTIGATION INFORMATION:

v

TITLE OF INVESTIGATION:

Columbine High Schosl Shootineg/Bomblng

Case Number ' Report #

785030 99 0009 42

TYPE OF REPORT: (Chack App/icabie Boxes)

X REPORT QOF INVERTIGATION COLLATERAL REPLY

REFORT OF INTELLIGENCE

AUBMITTED BY (Neme AUBMIATED BY (Tiite and Cifice) SUBMITTED BY (Date)
atthew C. Traver BAR/Denver IT 10/18/99

REVIEWED BY (Nama) REVIEWED BY (Tite and Office) REVIEWED BY (Dafwe)
Robin King RAC/Denvar IT
APPROVED BY (Name) APPROVED BY (Tlite and Offfiow) APPROVED BY [Data}
Christopher P. Sadowskl SAC/Denvar II

."

r

Intarview wich Mark Opfer

HINOPIIg:

on 10/14/199%, SA Traver contactad Mark Opfer at Columbine High Schocl, whers he was deing
gome communlity service. At this time Opfer provided a posltive ildentificatien of an
individual he @aw with a firsarm at Columbine High Schoecl on 4/20/99.

HARRATIVE:

1.

on 10/14/9%9%, 5A Traver contacted Linda Opfer at her resldence leocated at 6620 5 Jay Dr.
Dr. Littleton, Colorado. At this time Linda Opfer stated that her son Mark was at
Columbines High School doing community service work. She also gave SA Traver permisaion
to apsak with Mark, without her being pressnt,

on 10/14/9%5, SA Traver approached a Columbine High School faculty mambear who was
supervieing a studant that fit the description of Mark Opfer, that Linda Opfer had
given SA Traver. At thilas time 8A Traver identified himself to faculty member Tim Herp.
and reguasted to speak to Mark Opfer. Harp telephoned Mre. Opfear and did racaive
confirmation that SA Travar had just apoken to har and that she had given permiamion
for SA Traver to speak to her son. At thia time Harp escorted 5A Traver and Mark Opfar
into a room in the main office of the achool.

At thim tlme, SA Traver explained to Mark Opfer the reason ha waa belng contactad. He
then read a portion of an interview that Opfer had given to a FBI agent on 4/27/9%%. In
this portion Opfer had described the individual that he maw with a firsarm ocutslde of
the @achool. After reading the description to Opfer, BA Traver showed Opfer photo number
52 from packet A. Almost inetantly Opfer becama very upset and said “That’s esxactly
what I sawl!”., Hes pomitively identifiad a the image of Dylan Klebold in the picture as
baing the individual he previcusly described on 4/27/959, as belng the person he saw

ATE RF 14303 (931 #94} [Formery ATF Farm 3270.2 (1-40)] JC-003-004230
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DEPARTMENT OF THE TREASBURY
BUREAL QF ALCOHOL, TOBACCD, AND FIREARMEG Page 2 of
REPORT OF INVESTIGATION — Contlnuation Shaat 2 Pagen
.Jz OF INVESTIGATION:
TASE NUMBER: REPORT NUMBER:

with a firearm on 4/20/9%.

4. opfer paid he did not really get a good look nor could he identify tha other individual
that he saw Klebold with thact day outeide of the achool.

S, After making the identificaticn, Opfer requested that SA Traver accompany him to the
area of the school ha wag that day mo that he could show SBA Travar wheare he was, when
he maw what he maw. Tim Harp accompanied S5A Traver and Opfer.

6. Opfer stated that ha was in the cafetsria whan he want outslde. He stated he was at the
baae of the outaide stairs talking to Dan Rohrbough when he locked up to the top of the
staliras and saw Klebold and anocther perecon. One of them began firlng a weapon, he heard
Dan Rohrbough gcream and saw him fall. At thie polnt Opfer ran back into the sghool and
down towards the forelgn language rooms.

ATTACHMENTS
Honm .

.'

JC-003-004231

ATE EF 3120.3 (02-1998) (Formarty AT Form 31703 (T-83)]
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WITNESSED:

KEITH ALAN PARKISON, DOB/06-28-83
7147 West Frost Avenue

Littleton, CO 80123

303-972-6548

Student-Columbine High School

JERRY PARKISON

Same as above.

Work: Arapahos County Road & Bridge
303-792-5016

SHERIE PARKISON

3151 West Girard Ave. #615
Englewood, CO 80110
303-806-9407

INYESTIGATION;

On 06-18-99, at about 1000 hours, I responded to 7147 West Frost Avenue to contact and interview Keith Alan Parkison, who

is a student at Columbine High School. This interview was In reference to the shooting that occurred of 04-20-99.

Keith Parkison told me on 04-20-99, he was in attendance at Columbine High School and said at about 0700 hours, he entered

the cafeteria. Keith Parkison told me that he selected a table to sit at, which was in the Commons area between the stairway and

the “Rebel Comer.” Keith Parkison showed me on the diagram of the Columbine High School cafeteria where the table was that

he had selected to sit at on 04-20-99. The table he selected was located between the bottom of the stairway and the “Rebel

Offloer S1gnature Unft Wumber | Supervisor Inidals and Date
_&R.tu.mw NI W | Som
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Corner” store. Keith Parkison 3aid there were other students near this table, but he could not remember who they were, I showed
Keith Parkison photographs of the duffle bag and a propane tank that were later recovered in the Columbine High Scheol
cafeterla. Keith Parkison said he did not see either item prior to the incldent on 04-20-99. Keith Parkison alzo said he did ng
see any of the Trench Coat Mafis students in the cafeteria or the Commons area on 04-20-99, Keith Parkison sald at
approximately 0725 hours on 04-20-99, he left the cafeteria and walked to his class, down the hall and east of the cafeteria on
the lower level of Columbine High School. Keith Parkison said his teacher for this class was Mr. Ortiz. Keith Parkison said on
04-20-99, at about 1115 houts, he exited the school by walking out of the school doors south of the “Rebel Corner,” and said
he went and vat on a hill that is located southeast of this door. Keith Parkison sald he was with Aaron Bonniewell, and one other
student, but be could not remember who this third student was, Keith Parkison said he was sitting on the hill for approximately
three minutcs, when he heard “about two bombs' detonate and he sald to him it sounded like the detonations came from the west

side of the school in the area of the exterior of the cafeteria. Koith Parkison said he then saw several students running from the

_school to get away from it. Keith Parkison said a atudent ran past him and as he did, Keith Parkison said he asked this student

hat was going on. Keith Parkison suid the student told him a student had a gun inside of Columbine High School and said
someone had been shot inside. Keoith Parkison sald he got up and ran across South Pierce Street and {nto to Leawood Park, Keith
Parkison said while he was running, bie heard approximately ten gunshots, but seld he could not tell where they came from. Keith
Parkison said at no time during the incident on 04-20-99, did he see who was shooting or detonating bombs, Keith Parkison said
while he was in Leawood Park, someone believed that the students In the park were being shot at, so they left Leawood Park.

¥ eith Parkizon said while he was in Leawood Park, however, he did not hear any shots.

Kelth Parkison said although he was not an associate of the Trench Coat Mafia students, he used to talk o some of ther at the
school. Keith Parkison said that he did not get along with Dylan Klebold and in fact, said they did not llke each other.
Kcith Parkison said they hed neatly gotten into physical flghts between each other in the past. Keith Parkison said this disliking
between them started in a team sports clags that he had with Dylan Klebold at Columbine High School. Keith Parkison said that
Dylan Klebold picked on him, and finally this harassment nearly caused the fight. Keith Parkison said he never saw anybody
pick on Dylan Klebold, however, he did see Dylan Klebold pick on other people.

\K.cith Parkison said he used to talk to Eric Harris, however, had not talked to him since approximately January of 1999, Keith

Officar Slgnature Unft Number | Supervizer [nltiels and Dute Amigned To Page 3
Nt Tt 1Schn of 2
ORIQINAL MNYESTIGATOR VICTIM BERVICER OTHER J 0_003 - 004234 ASAFY 4/98 JCSD/I4T4
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Parkison seid he quit talking to Eric Harris and the other Trench Coat Mafia students in January of 1999, because Eric Harris
and the other Trench Coat Mafia students hegen picking on people and harassing them. Keith Parkison said that when this

gtarted, he stayed away from them.

Keith Parkison said that Dylan Klebold and Eric Harris wers always together. He said he did not remember seeing either Dylun
Klebold or Eric Harris at Columbine High School on 04-20-99. Keith Parkison 2aid that Dylan Klebold and Eric Harris always
wore & trench coat and said Eric Harris wore a Swaatika on his trench coat. He also said Dylan Klebold may possibly have had
a Swastika on his trench coat, but he was not sure. He did aay that Eric Harris hed a Swastika on his backpack. Keith Parkison
said he never heard Dylan Kiebold or Eric Harris talk about guna, bombs, blowing up the achool, or shooting people. He said
he never saw Dylan Kiebold, Eric Hartis or any Trench Coat Mafia students with firearms or bombs. Keith Parkison said that
Chris Morris was Dylan Klebold's best fiiend, and Keith Parkison said that he could not understand how Chris Marris could have
r:ot knmown about the shooting that was going to occur at Columbine High School prior to the incident on 04-20-99.

o

Keith Parkison said Joe Stair claims that he organized the Trench Coat Mafia, and although Joe Stair lives in the same
neighborhood as Keith Parkison, they don’t get along with sach other and don’t talk to each other. Kcith Parkison said that in
the past he was friends with Nicole Markham and Brian Sargent, as well as some of the others described. Keith Parkison said
Robert Perry was good ftiends of Dylan Klebold and Eric Harris and said Robert Perry always wore a trench coat. Keith Parkison
described Robert Perry as “quiet.” Keith Parkison estimated the Trench Coat Mafia has approximately five actunl active members
and at least ten associates. Keith Parkison said they would listen to German music. Keith Parkison said that he no further

information ghout the Trench Coat Mafia, ot the Tronch Coat Mafia students.

Upon my asking, Keith Parkison said that he has been doing well since the incident occurred on 04-20-99, at Columbine High
School. T gave him one of my business cards and asked him to centact me in the future if he wished to talk with a J.C.5.0. Vietim
Advocate. [ told him I would make the necessary arrangements for him at that time. I also asked Keith Parkison to call me should
he think of any further information in the future that may be pertinent to this case.

DISPOSITION: Case remains open, pending further investigation.
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WITNESSES:

Joseph Charles Pitoniak / DOB 052984
5497 South Independence Street
Littleton, Colorado 80123
303-904-0319

Columbine High School / 9th grade

INVESTIGATION:

pn (5-06-99, at about 9:30 a.m., | interviewed CHS student Joseph Pitoniak as follow up on DN1751. The interview was

.i:onductcd at Joseph’s residence in the presence of his father, Joe Pitoniak, Sr.

Joseph told me that on 04-20-99, he spent fourth period (10:20 a.m. to 11:00 a.m.) inside the cafeteria at table Y with his friends,
Matthew Zago (9th), Shakespeare Log (9th), and Adam Ahlstrom (9th). loseph explained that his fourth peried is a “free
period,” and that he usually spends it in the cafeteria, talking with friends. Joseph said that at about 11:00 a.m. (ten minutes
before fourth period ends), he walked up the interior cafeteria stairway to his locker and retrieved his sack lunch, then returned
down these atairs to the cafeteria. Joseph said that he retumed to the cafeteria at about 11:10 am., and again sat at table Y,
where he then ate his lunch with these friends, Joseph said that during this entire time, he did not see or notice any duffle

bag(s), nor anything clae that he considered wnusual / out of the ordinary,

Joseph said that upon finishing his lunch, which he estimated was at about 11:15 a.m., he got up from table Y and walked
outside via a south cafetcria door where he then sat down at a “bench” with friends Nathan Epling (9th), John Bright (9th), Jason
Ramsouer (9th), and Nicholas Lumnley (9th). Joseph described this bench as the “first” or southernmost bench on the south side

of the cafeteria. After approximately “two minutes,” Joseph said that he heard several “pops™ which appeared to be coming

d Signuture Lnlt Numbser | Supsrvisor Initisls and Date Amigned To Page i
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from the west side of the cafeteria’s exterior. Joseph said that he assumed these pops were the result of a yenior prank and,
curious, he got up from hia bench and began to walk in a northweat direction, around to the west side of the cafeteria, toward
the direction of the sounds. Joseph said that as he rounded the southeast corner of the cafeteria, he saw a male “down’ on the
grass toward the top of the hill, 1o the weat of the stairway. Joseph said he then saw “a girl in front of me get shot in the lower
abdomen.” Joseph said that this girl (Anne Hochhalter) had been sitting with a couple of friends near the curb, facing east, near
a grassy aren on the west side of the cateteria. Joseph said that when she was shot, she “just kinda hopped up, and grabbed her
side and started screaming 'I've been shot,” and then kinda kneeled down and her friends covered her.” Joseph said that he
could see blood on her clothing. Joseph said that at that point, he realized this was no joke. Joseph said he turned around and
ran back 1o the south side of the cafeteria, where he then entered the cafeteria through the “student entrance by rebel cormner.”

Joseph said that he remembers Tason Ramsouer entering the school with him at that time.

'TJoaaph said that upon critering this area, he saw janitors who were telling everyone to *get down’ and teacher Dave Sanders
‘going up the stairs.” Josaph said that students inside the cafeteria began to get down, and that he and Jason then hid behind
a soda machine by the bathrooms near the southeast cormer of the cafeteria. Joseph said that he and Jason remained behind the
soda machine for about “ten seconds,” during which time he heard a single “explosion™ that he thought came from upstairs.
Joseph said that this explosion “shook the building.” Joseph said that he and fason then ran eastward down the Business
hallway, then southward down the Foreign Language hallway. Joseph said that he and Jason then entered the “far east
classroom,” which 1s marked as FL-3 on the school map. Joseph said that an adult female, who he thinks was a teacher, directed
he and other students into said classroom. Joseph said that upon entering this classroom, he and Jason hid in the northwest
comer 30 a3 to not be seen from the door. Jogeph said that he didn't remain in the classtoom for very long. Joseph said that
someone mentioned barricading the classroom door, but that because the door opened outward into the hallway, this made no
sense to him. Joseph said that after a couple of minutes, he, Jason, and another student named Spencer Wright (9th) exited the

classroom and ran out of the school’s south door.

Upon exiting the school, Joseph said that he and the othera ran southward across the junior parking lot to the “seminary house™

tocated on the northwest comer of Pierce Streat and Polk Avenue. Joseph said that he remained at the seminary house for
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approximately forty-five minutes, during which time Spencer Wright telephoned his mother, who responded to the seminary

home and picked up Spencer, student Adam Hinchey (9th) and himself and drove them to Spencer’s home. Joseph said that

student Aaron Wright (1 1th, Spencer’s brother) was already inside his mother's car when they were picked up at the seminary

home.,

Joseph said that he never saw any shooter(s) or anyone weariny a trench coat while he was inside the cafetetia or outside on

the west side of the cafeteria. Joseph said that he does not personally know Eric Harris or Dylan Klebold, nor any of their

associates as presented by the media. Joseph said that his backpack is inside his locker, where he placed it after his third period

clasy. The interview concluded i about 10:07 am.

The names of those students / teachers provided by Joseph were run through Rapid Start and Denver Detective Mark

Woodward; tead sheets for students Shakespeare Log, Adam Ahlstrom, Nicholas Lumley and Adam Hinchey were prepared
f

.and submitted by me. All other students were either previously interviewed, or scheduled to be interviewed.

Sec attached cafeteria / school maps.

DISPOQSITION: Open.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 4/26/99

Mindy Pollock, 6298 W. Elmhurst Avenue, Littleton,
Coloradc, 80128, home telaphone number (303) 972-8067, date of
birth Auguset 26, 1983, was contacted concerning the shooting that
took place at Columbine High School (Columbine) on April 20,
1999. After being adviged of the identity of the Agent and the
purpose of the interview, Pollock providad the following
information:

Pollock wag a sophomeore at Columbine and was ditching
her fifth period claps at approximately 11:00 a.m, on April 20,
1999. ©Pollack was in the commons area of the school with her
friend, Evan Vitale, looking for a ride to Vitale's car. Pollack
found Trent Carnes to give them a ride to Vitale's car.

Pollock, Vitale and Carnas left the school through the
gouth double doors leading to the senior parking lot. Pollock
wag about to get into Caxnes's vaehicle when she hmard a noige
that sounded like firecrackers. Pollack saw a man running up and

. down the stalrs on the socuth side of the school. Peollock also
paw a man standing at the top of the stairs shooting people.
Pollock stated that she believad she war watching a skit and did
not think what she was witnessing was real.

Pollock turned arcund as the vehicle left the parking
lot and she saw people running. Pollack advised that she bacame
sugpiclous when thay passed a police car and it turned its lights
on. When a second police car passad with 1ts lighte on, Pollock
realized that the scene at Columbine may hava been real.

Pollock described the individual that ran up and down
the south stalrs two or three times as follows: man wearing
black pants, black shirt, black hat backwards, black trench coat
and carrying a silver handgun. Pollock advised that she did not
gee the man on the stairs flre his handgun.

Pollock deseribed the individual at the top of the
stairs shooting pecple that were outslde eating lunch, as
follows: man wearing black pants, white shirt, black suspenders,
hat and carrying a huge black gun.

. Inveatigation on 4/24/99 a Littleton, Colorado (telaephonically)
File# 174A-DN-574103 Date diotated 4/26/99
by SA Carol M. SniEgOWEki@Qﬁb JC-003-004261

This document containg nelther repommendaticns nor concluslons of the FBIL It In the property of the PET and (8 loancd to your agency;
it and its contentx are not to be distributed outalde your agency.
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WITNESS:

INTERVIEWERS:

DATE/TIME OF
INTERVIEW:

PLACE OF
INTERVIEW

ASSTIGNMENT
SYNOPSIS:

DESCRIPTION
OF GUNMAN #1

2

Control Number /9€ 3

MELINDA (MINDY) POLLOCK, Columbine High School
student, DOB 8/26/83, 5'-0", 1051bs, black hair, brown eyes, 6987
W. Elmhurst Ave. Littleton, Colorado, 80123, (303) 972-8067.

Agent JERRY W. MEANS and Agent LARRY BROWN,
Colorado Bureau of Investigation, 690 Kipling Strect, Denver,
Colorado, 80215, (303) 239-4211.

May 4, 1959, at approximately 09:45 a.m.
6987 W. Elmhurst Ave., Littleton, Colorado, 80123,

An interview was conducted with Mindy POLLOCK, DOB
8/26/83, of 6987 W. Elmhurst Ave., Litdeton, Colorado on May 4,
1999, POLLOCK'S parents were present during the interview and
scene re-creation at the school.

POLLOCK stated she was outside the school when the shooting
started. Pollock stated she was walking across the parking lot with
Trent CARNES, John COOK, Michael JOHASEN, and T.J.
LEAVITT. POLLOCK stated she heard the shooting, turned
around, and saw to people with guns on the west hill area of the
school. She stated she and the friends she was with watched the
shooters for approximately 2 minutes. She stated they thought the
shooting was a senior prank. POLLOCK stated she saw one
gunman near the bottom of the concrete stairs near the west access
door to the cafeteria. In this report this gunman will be referred to
as #1. She stated the second gunman was standing near the top of
the concrete steps, In this report this ganman will be referred to as

She stated on a scale of 1-10, (1) being uncertain an
1ng positive she was (8-9) it was * She stated she knows
om last year and does not remember seeing him since.

The following is a physical description of the man she saw with a
gun, (#1):
- He had on a black trench coat that extended to
between his knees and his ankies made of a cloth

JC-003-004262
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#2. POLLOCK stated she recognized the lower, #1 gunman ﬂ.?
d (10
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type material. The coat was open and had no
patches.

-He had on a black baseball hat in the backward
position.

-His face was long and his nose was pointed.
-He looked like a giant rat,
-He had a light complexion and a mustache.

-He had a black shirt. She noticed no writing on the
shirt,

~-He had a silver colored handgun in his left hand.
She stated the gun was sort of flat on top.

-She noticed nothing around his neck.
-He had black pants, (not jeans), and she noticed no
pockets because the pants were covered with the

coat. The leg of the pants were over the top of the
black boots,

The following is a physical description of the man she saw with a
gun, (#2);

-Looser fitting black pants and black boots.
-White dress-type shirt with front buttons.
-Red hat on backwards.

-Holding a long black gun.

On May 4, 1999, at approximately 10:00 a,m., Agent Brown and
the Reporting Agent took Mindy POLLOCK and her parents to the
exterior southwest corner of Columbine High School. POLLOCK
stated she was standing along the south side of the parking lot
when she heard shooting and saw two gunmen. The Reporting

JC-003-004263
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Agent paced the distance from POLLOCKS location to the area
where she saw the #1 gunman, near the bottom of the concrete
steps, and it was approximately 100 yards, POLLOCK stated she
and her previously listed frisnds watched the lower shooter run up
and down the stairs a few times and they just thought it was a
game. She stated thoy got in theilr car and left. She stated they did
not realize the shooting was reel until they were a couple of blocks
from the school and saw several police cars with their lights on
headed for the school. POLLOCK stated they turned around and
responded back to the school, but the police had the area blocked.
She stated she did not see any other people running from the
school.

Jerry W. Means
Agent
Colorado Burcau of Investigation

JC-003-004264



CASE # 99-7625

REPORTING AGENCY: JCSO

REPORTING OFFICER: DEPUTY STEVE LUCIANO 5. L .
DATE OF THIS REFPORT: 10-21-99

CONTROL # 5064

WITNESS:

Melinda (Mindy) Pollock, DOB/8-26-83
6987 W. Elmhurst Avenue

Liitleton, Co. 80123

303-972-8067

INVESTIGATION:

On 10-8-99 Columbine High School Student Mindy Pollock was re-interviewed at the
Jefferson County Sheriff’s Office South Sub-Station. Her mother, Linda Pollock, was
present during the interview,

The purpose for the re-interview was to clarify Pollock’s observations during the April
20™ shootings at Columbine High School, specifically to statements made by Pollock
during an interview on 5-4-99 with task force investigators. In that interview, Pollock
stated that she was walking across the high school parking lot when the shooting started.
Pollock reported seeing two gunmen. Pollock stated that she saw one gunman near the
bottom of the concrete stairs by the west door to the cafeteria. The second gunman wes
standing near the top of the same concrete stairs. Pollock told investigators that she
recognized the gunman near the bottom of the stairs ag -

I asked Pollock to describe the gunman she thought to be m' Pollock stated that he
was “really tail and skinny” wearing a long, black trench coaf, black pants and a baseball
cap on backwards. He had a black gun in his hand “like a little handgun.” Pollock stated
that when the shooting started she was walking across the senior parking lot. She was
near a light pole in the middle of the lot when she first heard gunshots.

I asked Pollock if she still believed that the gunman she saw near the bottom of the
concrete stairs was- Pollock told me that she still believed that the gunman she

sow ves QY

Pollock told me that she had seen several times at Columbine High School
during her freshman year (Pollock 13 currently a junior). Pollock has not seen
since her freshman year. Pollock stated that she has never seen Dylan Klebold before,
with the exception of media photos after the shootings. Pollock stated that a couple of
days after the shootings, after leaming through the media that Dylan Klebold was
involved, she looked at his school photo in her school yearbook. Pollock noted that in the
photo Klebold had short hair; the gunman she saw had long hair. Based on Klebold's
yearbook photo, Pollock concluded that -w:-ls the shooter she saw.

178
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I then showed Pollock a series of three photographs (#51, 52, 53) taken from the video
camera in the cafeteria. After looking at the photographs, Pollock immediately pointed to
a photo of Dylan Klebold, and identified him as the shooter she saw at the bottom of the
stairs. Pollock also immediately recognized the gun in Klebold’s hand as being the same
one she saw the shooter with. While looking at the photographs, T also explained to
Pollock that the gunman she saw at the top of the stairs was, in fact, Eric Harris. Pollock

did not dispute that.

The interview was concluded with Pollock understanding that the person she identified ag
was, In fact, Dylan Kiebold. There were no additional concerns in reference to

a gunman.

173
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.'. Name PO”OCK, Mlndy
Book Tab Sub-Tab Officer
Agancy JCSO Stater, 5. (A)
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RAMSQUER, JASON, DOTB/02-27-84

7520 West Oregon Drive

Lakewood, Colorado 80232

303-988-0534

Currently residing with his father, Jeff Rumaouer at
16188 W. Maricopa Sireet

Goodyear, AZ 85338

602-932-3277

Student-Columbine High School

.RAMSDUER. JEFF, DOB/12-09-59
161288 W. Maricopa Strect
Goodyear, AZ 83338
602-932-3277

RAMSOUER, ROBYN, DOB/05-19-61
7520 West Oregon Drive

Lakewood, Colorado 80232

303- 988-0534

INVESTIGATION:

On (6-03-99, [ contacted Jason Ramsouer by telephone, who is currently residing with his father, Joff Ramsouer, for the summer
in Goodyear, Arizona. Jason Ramsouer is a student at Columbine High School. This interview was in reference to the shooting

that occurred on 04-20-99 at Columbine High School.
. JC-003-004272
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Jason Ramsouer told me that on 04-20-99, at about 1115 hours, he walked through the cafeteria of Columbine High School and
then went outside of the cafeteria, where he sat on a concrete bench. Jason Ramsouer 3aid the following friends with were him

at this time, Joey P'itonlak, Nathan Epling, and John Bright.

Jagson Ramsouer said while they were sitting on the concrete benches outside of the cafeterla, he heard what he described ag sevon
to eight gunshots that sounded like a shotgun being discharged. Jason Remsouer said he believes these shota were from outside
of the cafeteria. Jason Ramsouer sald when these shots were heard, his friend, Joey Pitoniak, got up from the bench and walked
in & northwesterly direction in order to try to and see where the shots came from. Jason Ramsouer said that after Joey Pitoniuk
went to look, he came running back and said that he saw a female laying on the ground bieeding. Jason Ramsouer said this
female would have been on the west side of the cafeteria, laying on the ground. Jason Ramsouer said Joey Pltoniak did not know

either who this famale victim was, or he did not say who she was if he knew who she was.

Jason Ramsouer said that Joey Pintoniak and he ran into the cafeteria door (which he desctibed as being on the south side of the
Columbine High School cafeteria). Jason Ramsouer said he does not know where Nathan Epling or John Bright went trom the
concrete benches. Jason Ramsouet told me that once he entered the school, he went into the area of the “Rebel Corner” and said
that Joey and he hid behind some vending machines at that location. Jason Ramsouer said they stayed there for lesa than one
minute. He said they then ran down the foreign language department hallway, on the lower level of Columbir;u High School,
and hid in a Spanish classroom. Jason Ramsouer said when he ran down the hallway and into the Spanish classroom, there were
approximately 20 to 30 other people following hitn into the classroom to hide. Jason Ramsouer said while he was hiding in the
Spanish classroom, he heard approximately four explosions that sounded like to him they were detonated inside of the school
and possibly from the aren of the cafeteria. Jason Ramsouer said the people hiding in the Spanish clasaroom remained in there
for approximately five minutes, then exited the room, then exited the school by running out of the one of the exterior doors. Jason

Ramsouer said he ran to a seminary, which he said is al a house on the corner of South Pierce Street and West [olk.

Jason Ramsouer said he did not see any of the discharges from the firearms nor did he see any explosive devices being detonated.

He said that he did not see any possible suspect with explosive devices and/or firearms at any time during the incident on (4-20-

. .99, Jason Ramsouer told me that prior to the shooting, he had never heard of the Trench Coat Mafie. Jason Ramsouer said priot
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to the incident, he had not heard of Dylan Klebold ot Eric Harris. He said that he could recall seeing two to three differont male
students in the hallways at Columbine High School wearing trench coats, but did not know who they were, He said when he saw

them, they were alone and he could not recall how long before the shooting he had seen them in the hallway.

Jason Ramsouer sajd on 04-20-99, when he walked through the cafeteria to go outside to the concrete benches, he did not observe
any duffle bags and/or propane tank, that was later recovered in the Columbine High School cafeterta. Jason Ramsouer did say
when he later ran from outside of the cafeteria to hide behind the vending machines, he left his backpack laying outside the
cafetoria by the concrete benches. Jason Ramsouer described his backpack as being green in color and #aid it had school papers
and books inside of it. Jason Ramsouer said his mother Robyn Ramsouer has since picked up the backpack for him from

Columbine High School.

L

.?asnn Ramsouer did not remember what clothing that he wore to the high school on 04-20-99. Jason Ramsouer said he did not

know anybody who has a double pierced eyebrow. Jason Ramsouer also said he did not know what the “Thought of the Day"
was over the Rebel New Network (RNN) on 04-20-99.

1 asked Jason Ramaouer how he has been coping with the incident since it occurred on 04-20-99, and Jason Ramsouer advised
me he has had no problems coping with it. I gave Jason Rumsoucr my phone number and told him that if he needed to talk to

a J.C.5.0. Victim Advocate in the future, 1o contact me and I would make the necegsary arrangements for him.

DISPOSITION; Case is open, pending further mvestigation.

. |

Offleer Slygnature

|

ORIOMNAL INVESTIGATOR VICTIM AZAVICEY OTHER, Jc-0 03- 004274 ASAFY 4K JOSDVI6TS

Supervisor Initinls and Date Amlgned To Page 3

of k}




25 185

PIENARR Arvada Police/Court System Page 1
. Arvada Polige Department 05/12/1999
NARRATIVE

e 8 3 B 5 =l gy f BB 0 B B R B B L R B R Rl B R B_L L R L N & J B N L B &:% 3 8 & B=3 & F F B 8 W I 8 N 3 8 B B 3 0 8 0 B 0B B & E N B 8 Q0 0 B 1 J§

Ref # 95-12067 Reported Date 04/20/1999 Time 12:39:32
Typa ASSTOA dtatus RTF

Locatlon 6201 S PIERCE(;;::SEizf’
DETS57 05/11/1995 051099/LATON/
JC8D 97-7625
CONTROL #2965

On Wednemday, May 5, 199% Investigator Duane Eaton was
asalgned investigative lead #2965. The source of the informaticn
liated on the information contzol sheet was Neal Gardner. Gardner
i the Jefferson County Sheriff's Office school remource officer
annigned to Columbine High Schoeol. The narrative portion of the
information centrol sheet advised that Gardner had been contacted
by Roberts on Tuemday, May 4, 153%5. Roberts had advised Gardner
that she had passaed and interactad wich Erlc Harris and fwlan
Klebold ae she exited the upper leavel weat doors on Tuesday, April
20, 199% juwmt prior to when the ehootings and bombings began.
Invegtigator Eaton was asslgned the task of contacting and
interviewing Roberts in rafarence what she cobhserved.

on Thureday, May &, 1999 at approximately 1006 hours,
Invemtigator Baton met with Janine Nicole Roberts (DOB 07/02/80)
and har mother at their residence, B644 W. Progress Placae,
Littleton, Coloradeo, B01l23. It amhould be noted that Roberte’
telephone number 1w '933- 4675. Roberts agreed to speak with
Inveastigator Eaton about what ahe had obmerved and her mother
agraed to allow Janine Roberts to speak with the polige about the
incident.

Invegtigator Eaton asmked Janine Roberts to firet describe her
day at school leading up to the incident. Roberte advised
Investigacor Eaton that her firet period class beginm at
approximately 0730 hours and ia Humanities clasa. She advissd that
thera ars no Tranch Coat Mafia members or aswoclatag in that clags
to her knowledge. 3She did adviee, however, that laat semestcer
during firwt period ehe had history olase. She advimed that Robert
Perry wams in that class. She advimead that ahe sat near Perry and
that she often observed him playing with cards from the game Magic.
Ahe advised that Perry once epoke to her and maid that Buddha doans
not like you. FRobertsm also advimed that Perry told her that if ahe
evar spoks 111 of him, Buddha would get her.

Roberts advised Investigator Eaton that her second period
clage is Governmant/Econ, her third period class is Phywlce, her
tourth hour clars 1w Welghtw and that her f£ifth hour clase is Foods
Clams. She advised that ehe ime in this clamsa with Patrice Doyle.

Fobertes advieed Inveatigator Eaton that at approximately 1120
to 1125, mhe and Doyla exited the foode clase and went to the
parking lot area of the school. She advised chat they were going
to the senicre parking lot of the achool in order to get prom
pictures from Roberte’ vehlcla. Roberts adviead Investigator Eaton
that she and Doyle exited the achool via the upper lavel west
docrs. S9he advimed that there is two sate of doors with an alrlock
in batween. Roberte advised Inveatigator Eaton that aw she axited

JC-003-004276
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Ref # 59-12057 Reported Date 04/20/1999 Time 12:35:332
Typa ASSTOA Statua RTF
Location 6201 3 PIERCE 3T

DET57 95/11/1999 05108%/EATON/KK

the door, she aobserved Rachel Scott and Richard Castaldo. She
adviged that she knew both Scott and Castaldeo by nama only and not
peracnally. She adviased that it appeared that they were having
lunch together. Eoberts almo advimed Investlgator Eaton that as
she exited, she cheerved Eric Harris and Dylan Klabold standing
next to the fence and grase at the top if the stailrway which leads
down from the upper level to the cafeteria and senlors parking lot.
She advised that she was only acqualnted with tha two males and did
net know them perscnally, though she did know them by name.

Invaptlgator Baton amked Robartes to demcribe both Harriam and
Klebold at the time ahe obasrved them. Robertg advised that the
only clothing she could recall Harrle wearing was him black trench
coat. She alwo advised chat thea only ¢lothing she could recall
Klebold wearing was what she beliaved to be black Jeans. She
advimad that one of them, though she could not racall which, wan
waaring a white t-shirt undernesath a coat.

) Roberts advieed Investlgator Eaton that both she and Doyla
. walked by Harrie and Klebold and saild hi and mmiled. She adviamed
that both males nodded back to her and Doyle. Roberts adviged
Inveatigator Eaten that she observed both males moving their handa
argund at beit level but did not pay attention to what they were
doing and did not obaserve anything more specific than that.

Robarts advised Investigator Eaton that as she and Doyle got
to the bottem of the stairs, they heard a aeries of popping nolees.
Robarte advised Investigator Eaton that mshe turned around to look
and observed one and posslbly both Harrims and Klebold ghooting what
appeared to be guns back towards the school towarde the upper level
wast doors. She advised that at firat ahe believed they wera
shooting paint balla as ahe recalla even making a statement to that
effect to Doyle. Shae advised that at this point she did not think
much of what was taking place and continued to walk towarda har
aar.

Robarta advisad Investlgatocr Eaton that at mome point she
turned to look agmin and saw Harrie and Klebold mhooting at people
alecing on the hill outside the west doors. &he advimed that there
were people running away from Harris and Klahold and she cbrerved
one male whem ahe believed had been shot in the leg crawling away.
Zhe advrised that ahe thought she obmerved other paople try to get
tao that person and help that person but then run away becaume the
shooting continued.

Roberts advised Inveatlgator Eaton that she and Doyle hid
\ behind a car in the saniore parking lot though she doms not recall
.’ A demcription of that vehicla. She advised that ehe continued to
hear what she what ahe believed to be qunshotes and aven bullets
baing fired in thelr directicn. She adviesed that near by she heard
anothar loud popping noise and ocbearved smoke amit from what she
believed to be a lictle bomb. Roberts advimsed Investigator Eaton

JC-003-004277
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Raf # 93-12067 Reportead Date 04/20/1999 Time 12:35:32
Type ASSTOA Status RTF
Logation €201 2 PIRRCE 3T

DETS7 05/11/19%% 05109%9/EATON/HKK

that ghe and Doyle then ran to Roberta’ car in the parking lot. It
ghould be noted that Roberts placed an ¥ on an 8 1/2 x 11 gheat of
paper with a dilagram of the weet and south aide of Columbine High
dchool where she belleved she was atanding when the shooting began.
The X that Roberte placed on the diagram ig at che bottom of the
pravicuely menticned stairas. 3She placed the initieles JR next to
the X dencting whers she was. Roberts aleo placed an X in the
parking lot portion of the diagram whare she belimved her vaehicle
had been parked. Said map will ke included with this report.

Roberts advismed Investigator Eaton that because ahe wae
gcared, she got 1in the closest door of her vehicles which was the
pasmenger door. She advimed that ahe reached over and unlecked the
driver’s door allowing Doyle entry into the vehicle through tha
driver’a door. She adviged that she placed the kaya in the
ignitlon and allowad Doyle to driwve the vehicle. Roberte advieed
that @since thera was no car parked directly in front of her
vehlicle, Doyle drove the vehicle right through the apaces and
stopped once to look back at the achool. Reoharte adviead that they

| stopped and attempted to look back towardas the eachool to meas if
. what wae caking place wae "fake." Roberta advised Investigator
Eaton that at thie time she cbeerved what she beallaved to be blood
on the atudents on the grass hill near the upper level of the
school. She advised that at this polnt Doyle drove the vehlcle
away trom the achool.

Roberts advised Investigator Eaton that ghe called her ex-
boyfriend's residence on her cell phone. She advised that she
gpoke with her ex-boyfriend’'s mother in order to tell the mother
not to allow her ex-boyfriend to return to echocl am it was not
mafem. ERobertm identified the ex- boyfriend as Nate Wills. She
advimad that ahe and Doyle then responded to the Willa’' residence
and learned that Nate Wills had returned to che achool in ordar teo
loock for his breother.

Robarts' mother then advimed Investigator Eaton that she had
something she wished to amay. Mrs. Roberts advised Investigator
Eaton that her daughter teld her that lmmediately following the
incident, ehe received a telephona call on her cell phone from a
friend of the family. Mra. Roberta did not identify this friend
but did add that the friend worked for Channel 4 News. She advised
that thia family friend wams aware of Janilne Roberta’ cell phpne
number and called Janine in order to ask her what was taking place.
Sha adviaed that thim friend then advieed Janine Roberta that there
were people that needed to talk to her and though Janine Roberts
did not knoew whe she was talking te, ahe apparently talked to

- Channel 4 Newsa personnsl. Janine Robertw then advised Investlgator
.r Eaton that 1t was at this peint during the call phona conversation
that she told a person that eshe was epeaking with that the suspactse
wara Eric Harris and Dylan Klebold. It im beliaved that thia iao
how the names of the suspects bacamae avallable to the neaws aa
quickly as 1t did.
JC-003-004278
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Ref # 99-12087% Raported Date 04/20/1999 Time 12:39:32
Type AS3ITOAR Status RTF
Locatlion 6201 3 PIERCE 2T

DETS7 05/11/199% 051099/BATON/KK

Janine Roberts advimed Inveatigator Eacon that sha could not
recall anything alas thar she had obmerved or that had taken place
and the interview was concluded at approximately 1036 hours.
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._ Name Rowe, Denny
Book Tab Sub-Tab Officer
Agency JCSO Sylvester, T.
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JEFFERSCON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE

SUPPLEMENTAL REFORT
Dafendant: (Columbine shooting) Docket Numbar: $5A060 (N)
Datae: Case Number: 93-7625
Daputy D.A.: Investigator: Mike Heylin

*t***#****i****ii*****iii*******ii****i****i************i******i****

WITNESS:

Danny Rowa DOB: 081883
8179 W. Framont Ave
I ittlaton, CO 80128
303-932-1175
c/o mother; Dustis Roth (w) 303-676-1675
{c) 720-217-6266
.CHS student, outside near wast doors with Adam Thomas, John Cook,
Mike Johnaon, Mark Taylor, saw initial shooting, was shot at by

suopects, Taylor and Johnson wera wounded

—maw Chris Morris outside main front doors to achool walking toward

pierce St. at 10:18 a.m.

INVESTIGATION:

on April 29, 19%% at 1700 hours I contacted Denny Rowe at his home
for an interview. His wmother was prasent. Denny then told me the

following:
* He 1s a sophomore at Columbine High.

¥ When asked about knowing Eric Harris, he gaid that hea has sean
him around school but does not know him by name. He said the same
went for Dylan Klebold.

JC-003-004285
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* Whan asked, he paid that he has heard of tha name, *

but does not know him or what he looks like.

- Ha does know “a. He aaid that_iﬁ a good

friand of one of his friends named Chris Stanford (303-973-0846).
The only thing he has heard about _waﬂ that ha is a good

fighter. He said that “E dreoses in a "militant" etyle
wearing a trench coat sometlimes and a barat.

* When asked 1f he has heard of the name, nPranch Coat Mafia," he
mald, "yeah." He said he doas not know any of the aother students

who are with that group.

* When asked 1f hae saw any of the students mentioned above during
school the day of the ghooting, he sald ha did see He
gaid that he left the school at 10:18 a.m. Aafter his 3rd hour
clage. He walkad out the main doors on the east slde to walk to a
house at Polk and Pisrce for seminary. He 1ls a member of the Later
Day Saints. As he was walking out to go to that home, he aaw-
“ walking east toward Pierce from tha maln doors. - was
out and away from the maln doors when he saw him. He thought that

was dressed more militant than usual. He aaid~ wAS
wearing his dark green beret, olive green or black surplus fieald
jacket, oliva green or black pants that were tucked into combat

boots. He was surs this student was Ay - said SN

was walking by himself. He does not know if—' has a car.

* Ha did not see any other student mentionad above at scheol that
day.
* He spent much of the 4th hour at seminary and then walked back

to mechool at 11:00 a.m. to get iunch before the crowd. He anterad
tha pchool via the south door by Rebel Cormer. He walked along the
gouth doora to the cafateria and then up to the sacond lunch line
from the wast. Ha then walked to rable N and had lunch by himself.
Ha sald about 75 students ware in the cafeteria at that time. The A

iunch hour had not startaed. g

C-003-004268
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. * He finished lunch and then jolned his othear friends at table
cC. Those were; Mark Taylor, Adam Thomas, John Cook, and Mike
Johnson. They did not want to wait in the long lunch line eo he
auggasted they go outaida to wait. He thought the time then was
about 11:20 a.m.

* While in the school and cafeteria, he did not notice any
unusual objects. He did not see any duffle bags.

* They all axited the cafeteria via the weat door and walked up
the outslde etalrs to the top of the hill. They then sat behind two
tall pine trees to the wast of the west get of school doors.

* He then noticed that two malea with treanch c¢oats on were
atanding near the top of the outside stalrs they just went up. He
did not sea where they came from, they just appeared thars. He then
_ saw and heard numercus firecrackers golng off just ocutside the set
‘ of wesat doors. He thought they sounded like "black cata." He
thought 10 to 15 firecrackers went off.

* Ha then saw ona of the maleas with the trench coats on draw out
a rifle. He described the rifle as looking like ones he has seean
made by "H & K." He then saw thils male shoot two females that were
gitting againat the wall outaside of the west doors by the west exlt
door to the library. The girla immediately slumped over. He
thought the two suspects were only about 10 feet away when the girls

ware ghot.

* Ha thought that thies was all some sort of video situation and
the firecrackars were gound effacts. When asked, he dld not see any

duffla bags or backpacks with tha two suspaecta.

b Ha and his group were about 25 feet away from the suspacts

obparving this.

* Ha then said that the suspect who was standing next to the one
who shot the girls then took off his trench coat. Ha saw that this
JGC-003- 004287
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suspect was wearlng a light gray t-shirt. He gald that he wap
wearing an "Alice pack" without the pack. He described this as a
ptrap harnegsas gystem and that there were two large camo sacks on
each slde of his hip. He said the packs looked full.

* He then described both suspects;

_the first suspect who took out the rifle and shot the two
girls was a whita male, taller than the other suspect, unknown 1f
wearing a hat, wearing sunglasses, black tranch coat, olive grean

pants tucked into combat boota.

-the pacond suspect who took off the tranch coat was a white
male, ahorter than the other suspect, light gray t-shirt, olive
pants tucked into combat boots.

* Tha second suspact then held up a weapon with the barrel up and
movaed his head as 1f he was covering the first suapect. Hae tlixought
thies suspect was holding the "Tec 3.7 He 1is familiar with guns and
the madia reports.

* Ha sald that the first suspect then almed his rifle down the
stairs and shot a boy at the bottom of the stairs. (He later/
thought this was the boy who died on scene.)

* He felt that the suspects knew they were there by the trees.
He sald the first suspect then aimed at he and his group asnd bhegan
firing. He said he still]l thought that this was all possibly a paint
ball incident.

* Ha sald John Cock took off yunnlng to the west behind the ahad
that 1s theras. Hea then notliced that Mark Taylor wasa lying con the
ground unconsclious on his right side. (Hea explained from knowledge
jearned later that Mark sustained a leg wound and & through and
through wound from the left side torso that exited and stuck his
right upper arm.} He then saw Mlke Johnson's lag bleeding. He sald

4
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that wound was "gushing" and that Mike's Jjeans were soaked with
6 bhlood within saconds.

* Ha and Adam Thomas then took off running west. They ran behind
the shed and then around to the baseball filald. He heard bulletsa
whizzing by as he was running but did not know which suspect waa

shooting.

b They satopped at the southwest gide of the baseball field and
looked back. Mike was running but was about 100 yards behind. Mlke
aventually fell behind the ghed. ({He eaxplained from knowledgs
laarned later that Mike was shot in the back of the neck while
running away. That round axited out his jaw. He paid Mike's jaw is

now wired shut.)

* He and Adam kept running, hopping over tha north glde football
#i{ald fence. They ran into a Clement Park grounds kaaper and usad
his phone. Hea called 911 and was told by an operator that they
. already knew about the sheoting. He then hung up. He then saw a
motorcycle cop going down the hill. He and Adam eventually hid in a

malntenance shed 1n Cleament Park.

- He sald he was 1initially interviewed by a cop he thought was on
SWAT at Clament Park. He was interviewad by a detectivae at Laawood
Eleamentary School, but he did not know his name.

* He provided address and phone information for Adam Thomas and
John Cook. I completead lead sheats for those two students for
interviaws.

* When askad, he gaid he would return to the scane with

investigators 1f necessary to point out exact locations he made hise

ohaervations at.

This concluded my interview with Denny Rowe.

JC-003-004289
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WITNESSES:;

Cara Sander, dob/04-03-83
9700 West Chatfield Avenue, #E
Littleton, Colorado 80127
(303)979-5876

Jennifer Tindall

7849 West Caley Drive
Littleton, Colorado 80123
(303)933-4851

Suzanne Rico

Work: Extra
1840 Victory Boulevard
Glendaie, Californin 91201

. (818)972-0625

b
;
\

INVESTIGATION;

Student at Columbine H.5.

Student at Columbine H.5.

Media correspondent

On 04-21-99, | responded to the Command Post at Columbine High School. Sergeant Chris Tomford gave me several names

of Individuals to contact for interviews, My3self and Investigator Dave Brooks contacted Cara Sander at her residence at about

1000 hours. Sander had just been interviewed by Suzanne Rico, a correspondent with the television program, Extra. After Rico

and her photographer left the Sander realdence, Investigator Brooks and [ interviewed Cara Sander.

Sander stated on the moming of 04-20-99, she and her friend, Jennifer Tindall, exited Columbine High School on the south and

walked towards the Senior parking lot. Sander said her car was parked in parking space number 220,

Sander stated that as she and Tindall were walking to her vehicle, she heard about 15 shots within a couple of seconds. She

asked Tindall, “Jen, was that gunshots?” She then looked up and saw gunman at the top of the outside stairs, which leads from

the Senior parking lot up to the second level of the school. Sander stated the gunman was standing near the path that runs along

the top of the hill. He was to the west of the stairway. She described the gunman as a white male with a very full face, “pudgy.
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overweight.” The gunman had dark hair, possibly | '4” long, He had dark eyes and dark thick bushy eyebrows, He was
wearing a long black trench coat that appeared to be closed. He was holding a gun, which she described as “fat and large, long
and wide.” The gunman was holding the handle section of the gun in his right hand. The gun was positioned across his chest.
She noticed that the gunman had a blank look on his face, was silent, and had no expression. She snid she did not take notice

of any jewelry, hat, or mask on the gunman. The gun was one color. She believed it was greyish.

Sander stated there was a white male standing a few feet from the gunman. She stated the white male had no facial hair, was
wearing & white t-shirt, short sleeved, possibly with some red and black writing on the front. She stated this male did not appear
startled or scared in any way by what the gunman was doing. Sander said the white male was standing to the gunman’s lett,

The white male was standing between the gunman and the top of the stairs.

der said she heard a shot coming from the gunman which hit an unidentified white femals who was near the curb on the
orth side of Senior parking lot. The female was described as a white female, possibly 5'00", with blonde hair. Sander stated
the injured temale fell forward onto her knees. Initially, Sander thought the girl had tripped, but then realized the girl had been
shot. Two unidentified females, not far from the injured girl, began to run towards her to help her. The first of these two girls
was described ag a white female wearing a white shirt and a denim jumper skirt, possibly with light brown hair. The second
fernale, Sander could not recall a description of. Sander stated befors the two girls were able 10 get to the victim, a male student
went to the victim and attempted to lift the victim up. She described this male student as being a white male weaning a dark
shirt. When this male tried to pick up the injured girl by placing his arms undemeath her arms, more shots were fired. Sander
stated that she and her friend, Tindall, ran to her car and got inside. She then put the car into reverse and pulled out of the
parking space. She exited the parking lot and drove south on S. Pierce St.. Sander did not see the gunman again after she got
inside the car. She stated she did not hear anymore shots after getting in the car. Sander and Tindall drove to Tindall's house

where Sander phoned her mother to tell her she was all righr,

Mrs. Sander was present during my interview with Cara Sander. Mrs. Sander stated at about 1125 hours, she received a phone

call from her daughter. She stated Cara Sander told her there had been a shooting at the school, and “This little girl was not
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getting up.” Mra. Sander stated her daughter deacribed the suspect as being big with bushy black eyebrows, and very ugly.

[ asked Cara Sander whether she noticed anything unusual prior to leaving the school building and walking to the Senior parking
lot. Sander stated she had been in the cafeteria having lunch, and nothing appeared strange or odd to her. Sander stated she

did not ses anyone else in a trench coat, and that she heard no one screaming prior to leaving the building.

Sander stated on the evening of 04-20-99, she saw the pictures of the two deceased suspects, Dylan Klebold and Eric Harrs,
on the TV, She stated neither of these two suspects were the gunman she observed at the top of the stairway holding the gun
that she saw after she exited the cafsteria. Sander stated the suspect she saw had a fuller face with darker eyes, and thick dark
eyebrows. We asked Sander to look through the Columbine High School 1998 yearbook to see if she could identify anyone
matching the description of the gunman she had observed, Sander looked over numercus photos, and she then painted to a

grure and said, “That looks like him.” She stated that what stood out to her was that this person had the same expresgionless

L “ze that she had observed on the gunman. 1 looked to the index of names associated with the photos on that page. The person

K

in the photo that Sander pointed at was * photograph was o-n the yearbook. A copy of that

page has been made and is attached to this report.

We asked Sander to tumn 1o the back of the yearbook to see if_ was in the group of individuals shown in the photo
of Trench Coat Mafia. That photograph is on page 268 of the yearbook. Sander turned to page 268, and then began looking
at the names of the individuals listed above the photograph. The list only gave first names. Sander quickly pur her finger on
the list of names and began to read them cut loud. She read several names and then read the namc- Sander went back

to the beginning of the list and counted the number of names. When she came tc' she said th- She then went
down to the photograph and began to count from lett to right*- On thc-, she stopped on the person in the

picture, who was- When Sander’s finger landed on the photograph of- she put her hand over heart,

said, “Oh, my God,” and then beygan te cry. Sander expressed concemn tha-night harm her.

‘photo shows him to be a more heavy set individual with a round face, short dark hair, and eyebrows that are dark,
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and could possibly be considered bushy.

Sander added that the gunman she observed at school appenrsd to have a very weighted down trench coat. She deacribed the
coat as looking huge and heavy. Sander drew a diagram of the things she had observed and discussed with me in the interview.

A Xerox copy of that diagram is included with this report.

Investigator Brooks and myself contacted Jennifer Tindall at her residence. We conducted an interview with her in the presence

of her parents. (See Investigator Brooks' supplement report for details.)

DISPOSITION: Open.
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INTERVIEW WITH WITNESSES

DENISE MORGAN, DOB/08-31-58
20728 South East 3rd Way
Redmond, Washington 98053

(425) B68-9095

KARA SANDER, DOD/04-03-83
Student: Columbing High School
9700 West Chatfield Avenue
Unit #E

ittleton, Colorado 80127

&
(303) 979-5876

INYESTIGATICON:

On 04-21-99, at approximatcly 0830 hours, 1 was contacted by L.t John Kiekbusch, who advised me 1o call Denise Morgan at

the nbove phone number, (425) 868-9095, in reference Lo possible information she may have on the shooting at Columbine High

School.

At this time [ contacted Denise Morgan by phone and she stated to me that she has a friend who lives in the area and thal her
daughter attends Columbine High School and that she witnessed some of the events on 4-20-99 and that she wished to he

intervicwed by law enforcement. [ obtained information on the student, who is listed as Kara Sander, from Denis¢ Morgan.

Upon hanging up with Denise Morgan, 1 contacted Kara Sander at approximately 0840 hours on 4-2]-99. Kara Sander advised
that she is a student at Columbine High School and that on 4-20-99 she was in the parking lot on the south side of Columbine

.igh School walking toward a car when she heard about 15 gunfire shots and upon turning around and looking toward the school,
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Sander said she saw the suspects and that only one of them was shooting at this time. Sander said she saw a blond hair girl shot

in the chest and that she saw one of the ﬂuabncm on top of the stairs by the parking lot with a rifle that was black in color, Sunder

said that she saw the picturcs of the suspects on t.v. and she advised me she did not fec] that the pictures that were being shown

were the suspects she saw. [ then asked Sander to described the suspects, and she stated she could describe one of them and she

advised that he had a full fuce, pale complexion, dark short hair, brown eyes, wearing a black trench coat. During Sander's

description of her location and the suspects location, she indicated she wus about 100 feet from the suspects when she saw them,

but she stated she feels she could ID them if she saw some photographs.

Due to this | contacted Lt. John Kickbusch and Sgt. Chris Tomford und advised them of what Sander had told me, at which time

they advised they would immediately send out another investigation, who I later leamed was Investigator Diane Obbema, to

Sander's house to do a more in depth interview and possibly to show her some photographs.

DISPOSITION: Open.
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DENVER POLICE DEPARTMENT

Case # Jeffco 99-7625
Control # 3057 and 2502

REPORTED BY: Detective Joe A. Montoya #91011

DATE OF REPORT: May 10, 1999

TYPE OF REPORT: Investigative Interview

SUBJECT: Cara Sander

Synopsis: Cara Sander said that she aaw—shooting at students outside of the
school on April 20, 1999, She said he was wearing a black trench coat and had a long gun.

Sander was able to pick-ut of a photo line up.

Details;

1)

2)

3)

4)

Cara Sander is a first year student at Columbine High School. At the time of the shooting
she was outside of the school on the west side. She heard about 15 shots, at first she thought
that they were firecrackers then she saw the two gunmen standing on the ledge over the
outside eating area. She was approximately 30 yards from the gunmen at the time.

Sander said one male was wearing a white T-shirt, and the other was wearing a black trench
coat, She made eye contact with the male in the black trench coat, and said that he was

Sander described the male in the black trench coa”, as a heavy set male,
which was kind of tall and had thick black eyebrows. She said that he was wearing a black
trench and was shooting a long gun. 1 asked her if he was wearing a hat or gloves on and she
said no.

Cara Sander said that she did not know wh was prior to the shooting. She first
learned his name when she picked his picture out of the Columbine high school yearbook for
Detective Obbema of the Jefferson County Sheriffs Department. Sander pickedmut
of a photo line up for this detective on May 7,1999. She stated that the picture in the line up
was different from the one in the yearbook.

Subject information: Cara Sander, DOB: 04/03/83

9700 W, Chatficld Ave. # E
(303) 979-3876

Detective Joe A. Montoya #91011

Denver Police Department

JC-003-004300

~3



-~
.

SUPPLEMENTAL REPORT / COLUMBINE NIGH SCHOOL
JCEO 99-763% / FBAI 174A-DN-57419 / CONTROL NUMBER:3031
INV,.DAN PFANNENSTIRL / WEST METRO FIRE 303-989-4307 EXT. 530

On May 10, 1999 I contacted Kim Sander, the mother of Cara Sander. Kim stated that her daughter had
been Interviewed by three detectives referenco the Columbine High School Incident on Aprl 20, 1999,
Kim atated thar Dlana Obama and another JCSO Investigator spoke with har originaily and than mors
recently, she was shown several photo line-aps with Detective Jos Montoya.

Rapld Start Information Date Bass indicates that Obama's control number is 2502 and Jos Montoyn's
control number is 3057, [ have attached Montoya's repart (3057) to this Iaad sheet,

Briefly, My. Sander told me that ber daughter, Cara Sander, was not {n the cafetaria at the time of the
Incldent, but rather, was outslde on her way to the parking lot. She stated that ahs was In the cafeteria
originally and then laft to go to her car for goma make-up, thus leaving her back pack in the cafeteria.

See reports for control number 2502 and 3037 for further details.
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SUPPLEMENTAL REPORT / COLUMBINE HIGH SCHOOL 2‘)
JCHO 99-7635 / FBI 174A-DN-87419 / CONTROL NUMBER:3031

INV.DAN PFANNENSTIEL / WEST METRO FIRE 303-9089-4307 EXT. 530

On May 10, 1999 T contacted Kim Sander, the mother of Cara Sander. Kim stated that her daughter had
been interviewed by three detectives referencs the Columbloe High School Incldent on April 20, 1999,
KIm statad that Diana Obama and another JCSO Investigator spoks with her originally and than more
recenily, she was shown geveral photo line-ups with Detective Jos Montoya.

Rapid $tart [nformation Data Base Indicates that Obama’a control number is 2502 and Joe Montoya's
control number la 3057. I have attached Montoya's report (3057) to this lead sheet.

Briefly, Ms. Sander (0ld me that her daughtér, Cara Sander, was not in the cafeteria at the tiow of the
incldent, but rather, was outsids on her way to the parking lot. She stated that she was in the cafeteria
origlnally and then Ieft to go to her car for some make-up, thus leaving her back pack in the cafeteria.

Ses raports for control number 2302 and 3057 for farther details.
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DENVER POLICE DEPARTMENT

Case # Jeffco 99-7625
Control # 3057 and 2502

REPORTED BY: Detective Joe A. Montoya #91011
DATE OF REPORT: May 10, 1999
TYPE OF REPORT: Investigutive Interview

SUBJECT: Cara Sander

Synopsis: Cara Sander said that she saw qshooﬁng at students outside of the
school on April 20, 1999. She said he was weanng a black trench coat and had a long gun.

Sander was able to pick {JJiliffout of a photo line up.

Details:

1) Cara Sander is a first year student at Colurnbine High School. At the fime of the shooting
she was outside of the school on the west side. She heard about 15 shots, at first she thought
that they were firccrackers then she saw the two gunmen standing on the ledge over the
outside eating arca. She was approximatety 30 yards from the gunmen at the time.

2) Sander said one male was wearing a white T-shirt, and the other was wearing a black trench
coat. She made eye contact with the male in the black trench coat, and said that he was

3) Sander described the male in the black tench coa% as a heavy set male,

which was kind of tall and had thick black eyebrows. She at he was wearing a black
trench and was shooting a long gun. I asked her if he was wearing a hat or gloves on and she
said no.

4) Cara Sander said that she did not know whq:m prior to the shooting. She first
learned his name when she picked his picture out of the Columbine high school yearbook for
Detective Obbema of the Jefferson County Sheriffs Department. Sander picked out
of a photo line up for this detective on May 7,1999. She stated that the picture in the lins up
was different from the one in the yearbook.

Subject information: Cara Sander, DOB: 04/03/83
9700 W. Chatfleld Ave. # E
(303) 979-5876

Detective Joe A. Montoya #91011
Denver Police Departinent JC-003- 004303
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PHOTO LINEUP

CASE WO 9%“7@%

You are requested to view a series of photosm to determine if you
can identify anyone as being involved in the offense you witnessed.
ft 18 not known if the person who committed the offenss is shown,
only you will know. Do not faal obligated to ldentify anyone, but
do so only 1f you recognize the offander.

DATE1 275/9’}/4‘9
s .05 Am,

SIGNED: Y/)MQMM
A,

IDENTIFICATION: Positive |/ Possible

Photo Mo. !

NONE

WITNESS 3 04 ;%/’47@# Sor]  oars 05757 /4 2
WITNESSY 7 MAH,. DATE:D-{;’/ J 7/ 59
rocarzons_J700 W-Chatbreld “E rom,_7 054,
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CARA SANDER, DOB/04-03-83
0700 West Chatfisld Avenue, Unit E
Littleton, CO 80127

(303) 979-5876

Student at Columbine High School

INVESTIGATION:

On 10-06-99, T met with Cara Sander at the Jefferson County Sheriff's Office South Substation in reference to reinterviewing
her about the shootings at Columbine High School on 04-20-99. This interview was conducted after Cara met me at the South
Substation at approximately 1540 hours on 10-06-99.

@

. ara Sander told me op 04-20-99, just prior to when the shooting incident started, she was with a friend of hers by the name
of Jenny Tindall. who also is a Columbine High School student. Cara Sander said they exited Columbine High School together
through the doors located on the south side of the cafeteria. She said they began walking toward the student parking lot, south
of the school, Cara said as they approached her vehicle, (which was parked in perking space #220) she heard approximately
what sounded to her like gunshots, Cara said she heard approximately twenty of these shots. She said these shots werc fired
in rapid succession, and said she mmed toward the high school, because that is where the shots sounded like they were coming
from to her. Cara said when she looked toward Columbine High School, she saw two male subjects standing approximately
100 yards away and to the west, from the outside stairway near the cafeteria/commons area of Columbine High School, on
a grassy hill. She described these males as the following: Subject #1 was described as & white male, wearing a black trench

-~ coat, black pants, and she said she did not see this subject wearing a hat. Cara sajd Subject #1 was carrying a weapon that she
described as upproximately two feet long, large in size, “boxy”, and said Subject #1 held this weapon across the front of his
body, and said he had it pointed downward. She said she heard Subject #1 shooting this weapon in an unknown direction at
an unlmown target. Cara said Subject #1 is the suspect she later identified as bcing—. Cara Sander said Subject
#1 appeared to be calm with a “blank expression on his face.” Cara Sander said Subject #2 was standing approximately an

"5 length away from Subject #1 and to his left. She described Subject #2 as being a white male, approximately 5'10" to 5'[1"
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tall, and weighing approximately 205 to 210 pounds. She said he was wearing a white t-shirt, and said also that Subject #2 had
dark hair that she said was either dark brown or black, and said his hairstyle was a “type of bowl cut” as far as she could
remember. She said Subject #2 had pale colored skin, a chubby face, and said he possibly had bangs that hung approximately
half way down on his forehead. Cara said that Subject #2 did not have a firearm or any other items in his hands that she saw.
She said [aying on the ground, between Subfect #1 and #2, there was a black duffle bag. Cara said that she was not positive
that Subject #] and Subject #2 were with each other, due 1o the fact that she did not see them communicate batween them,
however, she said when the gunshots went off, Subject #2 was not afraid. She said he didnot1ry to leave the area 8t that time,
gnd described him as being “calm. with a blank expression on his face”, as well. Cara said this is why she believes that Subject

#1 and Subject #2 were 10gether.

Cara Sander said after she heard the initial gunshots, Jenny Tindall and her got into Cara's vehicle and rolled the windows

.Jm so that thev could see and hear better what was going on due to the fact her vehicle has tinted windows. Cara Sander

4id after rolling the windows down, she heard more gunshots and said she saw e blonde female fall to her knees outside of
the cafeleria/commeons area to the west. Cara said she and Jenny Tindall exited the parking lot of Columbine High S¢hool in
Cara's vehicle and drove south bound on South Pierce Street toward the Subway at Coal Mine and Pierce. Cara said they did
not go 1o the Subway, but instead tumed around to go back to Columbine High School. She said neither of them still could

believe what thev had just seen occur at Columbine High School.

Cara Sander told me that prior to 04-20-99, she did not know whu“ was, nor did she know the name o {1
- Cara said in fact, up unti! J.C.5.0. Investigators Obbema and Brooks interviewed her and asked her to look through
the Columbine High School yearbook, (the date of this interview according to Brooks and Obbema's report was 04-21-99)
to try and identify who subject #1 was, she had not seen -‘, nor had she seen & photograph of him. Cara said when
she pickud— photograph from the 1999 Columbine High School yearbook, this was the first time she had seen

a picture of him and learned his name. (See Investigator Obbema and Investigator Brooks reports for further information.)

I iskcd Cara Sander how certain she was that the person she described as being Subject #1 was in fact - Cara
d without any doubt, she is 100 percent certaip that the persan that she saw and described as Subject #1 wa_’
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Cara said she would not care i- had alibi witne=sses, or if physical evidence and witness statements indicated
—was not present and was not involved in the shooting on 04-20-99 at Columbine High School. Cara said she

would continue to believe Subject #1 wes -nnd none of that would change her mind.

Cara Sander told me that she has been recsiving professional counseling since the shooting on 04-20-%9. Cara said she does
not know, however, if this counseling is helping her or not, and told me she could continues to have problems with nightmares.
She said that the first first weeks after retumning to Columbine High Schoot in August 1999, were especially difficult for her
and other students. She told me that the students going in and out of Columbine High Schoel no longer need to show their
identification, and said anybody can walk in and/or out of the school without being asked any questions, or without being asked
for any identification. Cara said this makes her both angry and afraid at the same time. It should be noted that while
interviewing Cara Sander during this reinterview, she had a very difficult time talking to me about the incident, especially in
.bcgi.nning of the interview. Cara would break down and begin to cry. After I talked to her for a while, she bacame more
. ease with thisinterview. Cara did tell me that she very rarely talks about the shooting incident with enybody including her
friends, and said she has, however, talked to ber father about it. [ gave Cara Sander my business card and told her if she wanted
to speak with a J.C.8.0. Victim Advocate in the future, to call me and I would make the necessary arrangernents for her at that
time. Cara also said her friend, Jenny Tindail, may want to speak to me about the incident. She seid she would give Jenny

Tindall my neme and phone number and advise her to call me if she wishes to. I gave Cara SanderaJ .C.5.0. School Hotline

businass card also.

Care Sander said if she remembered any further information that may be pertinent to this case, she has my business card and

will contact me with this information.

Cara Sapder told me who she described as Subject #1, and who she described as being the gunman outside of the
cafeterin/commons ares of Columbine High School on 04-20-99 “looked huge.” Cara said she believes Subject #1 took on this

aipcarancc because he was wearing a trench coat and Cara said the trench coat appeared to be full of something he was carrying

de of it.
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DISPOSITION; Case remains open, pending further investigation.
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JEFFERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE

SUPPLEMENTAL REPORT

Dafendant: Dockat Number:
Date: 4-27-99 Caga Numbaer: 99A0R2
Daputy D.A.: Investigator: J.Burkhalter
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:Courtney Shakowski, dob $-30-81
5943 W. Arlington Ave.
Littleton, CO. 80123

Ph. 303-9272-9644

This investligator met with Courtney and her mothar, Nancy, at thelir
' home. Nancy Shakowski sotated another one of her daughters, Jill,
. was also a witness and has not bheen contacted by or called any

investigators.

Courtney stated she was walking across the Junlor parking lot when
she was the two auspects walking into the double doors leading into

the hallway and cafateria area.

Courtney deacribed the firet spuspect as a white male, in his teens
about 6'2", skinny with longer brown halr. He was wearing a long
tranch coat, black, about to hims kneas.

The second suspect was descrilbed as white male, in hias teens about
514", gkinny but a blgger size with short blondish ash blond hair

and he was wearing a black traench coat.
Courtney stated one of the suspects, she doesn't remember which, was

carrying a big black duffel bag 1n hls right hand. 8he stated both
. looked like they had a huge baelt on thelr walst.

JC-003- 004333
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: Courtney ptated she gets out of c¢lams at 11:10 A.M., after 4th. hour
.' and was leaving the achool for lunch. She atated she was with
Lindeey, and Cora Last Names Unknown. Courtney was driving her
Nlssan Sentra, 1993, black and parked in her assigned spot of 364.

She arrived at school about 7:25 A.M., and the lot was already

filling up.

Courtney stated she knows “ and he hange out with the TCM
but doessn't wear a trench coat.

Courtney astated she is on the Year Book gtaff and they all know that
Robin Andereon wrote a dedication to the TCM for the vyearbook but
that dedication was taken ocut. 3She stated the police have it.

Courtnay satated she now remembers a guy wilth long blond hair, ear
length wearing a white T-shirt who was walking behind the two
suspects in the same direction. He was about 3' or 4' behind them

! and going in the same directlon as the suspects.

Courtney went on to say that she attended the after-prom party and
paw ailx or eslght TCM pécple, but they weren't wearing their trench

coatsa.

The 1nterview was concluded at this time so that she could attend a

funeral.

v e Y27 9
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WITNESSES:
Courtney Shakowski Student at Columbine High School

G943 Weat Arlington Avenue
Littleton, Colorado 80123
(303)972-9644

INVESTIGATION:
At 2005 hours, 1 contacted Courtnay Shakowski at her residence in reference to a First Degree Murder that occurred at
Columbine High School, 6201 South Pierce Street, on 04-20-99,

During our conversation, Shakowski informed me sho was interviewed prior to me contacting her and [ told her that [ re-
contact her reference more specific questions concerning the incident. I began by asking her if she ever saw the two subjects

dressed the black trench coats before, She stated she has seen them around school, but could nat give a deseription of their

:hcc. She stated that one was taller, about 602" in height, and that they were together at first walking northwest toward the

Senior parking lot from the Juntor parking lot.

Shakowskl informed me she was with two of her friends, Lindsey Ludwig and Cora Lininger. She told me that she and her
friends were walking toward Ludwig’s car so they could go eat lunch. She stated this was about 1115 hours, She stated this
was the time she notlced the two subjects in black trench coats. She described the taller one as baving long brown hair and
didn’t appeer to be carrying anything. She stated the second subject was also weering a black trench coat and was shorter, and
that this subject had blond short huir and was carrying a big black duffle bag in his right hand. T asked her it it appeared heavy,
and she stated it looked full. She said he was kind of leaning over while he was carrying it, but was not leaning over a lot, She
stated at one point, they bath looked at her and her friends, but kept walking. 1 asked her if they were carrying anything else,
and she stated no. She stated their trench coats were somewhat closed, and that it tooked like they were hiding something

underneath their coats, because they looked very bulky.

Shakowskl Informed me she observed the shorter subject, who had the duffle bag, cross the entrance way to the parking lot
from the Junior parking lot. She stated as he did this, her friend, Autumn Hettinger, was driving her car out of the parking lot,
'\nd had to stop and let him cross the driveway that leads to Pierce Street.
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Shakowski also stated there were three other people walking behind these two subjects while they were in the parking lot. She
stated behind them, about three feet, was a white male with long blond hair wearing a white T-shirt. She stated she never saw
this person before, and two feet behind him, she saw two other white males, but could not give a description of them, because
by this time she was further away from them. She stated all these subjects, including the two in the trench coats, were white

meles.

[ asked Shakowski how far away she was when she first saw the two subjects in the trench coats. She said they were about
20 yards away from her, and stated the location was in the Junior parking lot, the third parking row from the building. She
stated that Ludwig's car was in the second row, and that the two subjects were first seen crossing the third parking row. She

stated this wasg about 50 feet away from the south end of the bullding.

DISPOSITION: Open
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JEFFERZON COUNTY DISTRICT ATTORNEY'S QFFICE

SUPPLEMENTAL REPORT
Deafandant: (Columbine shooting) Doclket Numbar: 93%A062 (B)
Datm: 042599 Cass Number: 99-7625
Deputy D.A.: Investigator: Mike Heylin
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WITNESS:

James Stewart DOB: 120482

7287 3. Gray Ct.

Littleton, CO BO128

103-979-0246

c¢/o mother; Diane Stawart (no work) and father; Don Hteawart, (w)
303-741-76313

-cHS atudent, aeitting outside the commons when .shooting began, sBaw
one male student get shot there, saw Dylan with gun coming down hill
next to etalrs, went to storage room by kitchen until rescued by SWAT

INVEGTIGATION:

On April 21, 1999 at 1440 hours I contactad James Stewart at his
home for an interview. Jeffco 9.0. Yergeant Chris Tomford had
praviously given me a ysllow Denver P.D. gtatement form with a brief
written stateament from James Stewart. I was directad to contact
James for an additional interview. James Stewart's parents were at
home as wall-as his slster, Laura, a senlor at CHS3., Laura was off
campus during the shooting and came back as the incident was in
progress. James then told me the following:

* When asked if he knew Eric Harria he sald no. He only hag seen

. him in the hallway a couple of times.

o

)
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* When asked if he knew Dylan Klebold he said he saw Dylan in the
. halls more than Eric. Dylan stood out tall and always had the long

black trench coat on.

* Whan asked if he knew a ~ he said no.
* When asked if he knew a (JjJll® be said no.

* When asked if he knew =& _ (a name provided for

questioning witnesses) he aaid no.

i When asked 1f he knew any of the trench coat studants he asaid
no. He has seen them in school saying they congregate under the

stairs by tha cafeteria. He does not know how many thera are.

b When asgkad, he paid he does not know anything about a white
Rronco.

I * He also maid he has not talked with the press about this
incident.
* Racarding what he saw, he said that he was sitting outaide the

door to the cafetaria with a Kyle Bramlett and a student named
Mark. He only knew that Mark's last name might atart with a "C."

b While he wae sltting outside the cafeteria door, ha heard
popping like firecrackers and saw dirt flying by the atairs that
lead up from the cafeteria to the hill area and the library.

* He locked wup the hill by the stairs and saw Dylan
(identification from news accounts matching the student he used to
gee in the halls) walking down the hill by the stairs but not on the
stairs. He said he did not know whera Dylan came from.

. * He described Dylan as wearing a black baseball cap backwards,
having leng curly sandy blond hair over the ears, nothing on him

faca, wearing a black trench coat, blue jeana, unknown shirt or
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shomsa. He first noticed Dylan as he was half-way down the hill next

to the stalrs. He sald Dylan was walking in the area between the
gtairs and the building.

* He saild Dylan was holding an unknown type of gun out in front
of him. Prior to saaing Dylan, he heard from 5 to B shots.

w He then heard some student vall, "I'm shot, it burns, I can't
faal my lag." Ha saw the male student holding his left leg. He did

not see any bleod and thought it was a firecrackar.

* This was all occurring Jjust outslde the cafeterlia door by the
bottom of the steps. He triad to help the wounded studeant in the
deor. Kyle Bramlett and Mark were with him.

* He sald a lunch 1lady saild to get down that there was a,
nghooter." He said a custodian alse wase trying to help. He said
that a second lunch lady said theara was a "back room" by the kitchen

that was like an office and food storage room.

* He walked fast to the room off the kitchen and heard all the
‘students in the cafeteria running toward the stalrs area.

* He maid that he made it to the room with about 18 other pecple.
Thay tried to barricade the door with oxygen tanks and boxes of
food, and stayed in the room about 2 1/2 hours.

* For the first 20 minutes, he heard about 10 loud, "booms."
* He aaid ‘that a Matt was 1n the room with them and had a phone.
He pald that Matt was relating information. Hes sald at one point,

they knew that SWAT officars might be firing cover shoots and he did
hear 3 to 5 shote then. He heard SWAT officers busting doord and
thelir's openad alightly about & dinchas. SWAT officers then took
them out in groups, with "ladies first." He was in tha lagt group

to geat out,
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* The 9WAT officera toock them through the teacher's lounge and
.than out a window and up the hill along the wall to the cafeteria
and up the library. They were running up to a fire truck. He gald

a coupls of kids wera getting cut from broken glass.

* As he wae making his way up to the truck, he saw male body
lying at the bottom landing of the stalre by the cafeteria. He saw
ancther body, that of a girl, at tha top of the hill.

* He naver saw Dylan again after he did cn the hill, and he never

did see Eric Harria.

* Hea was abla to maka contact with hlse parents arcund 4:30 p.m.

that afternoon.

* He added that while locked in the store room, a Jaremy Mullin
knockad on the deoor to get in. Jeramy was with a Mikxe Kich. They

.told them they were unable to open the door for them. Thia was an
hour after the ahooting.

Eric drew a rough sketch of the outside atairs area by the
caffateria and library.

This concluded my interview with James Stewart.

(Ll el
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Invastigator M/ Date






FBI CASE#174A-DN-57419
JEFFCO CASE#99-7625
CONTROL #3090

KATHRYN THOMPSON
5235 W. Portland Dr.

Littleton, CO.

303.979.7370

On 05/10/99 at 1115 hrs. Kathryn Thompson was interviewed in her home by Detective
S.C. Shott #72049 (DPD). Ms. Thompson’s mother Bianca was present.

Ms. Thompson reported that she attended class on the day of incident and she entered the
cafeteria between the hours of 11:15AM- 11:20Am. She was with two of her friends who
she identified as Dawn Muirhead and Lonnic Brown. The three of them went over to the
Rebel Comer and ordered something to eat. Ms. Thompson said that she purchased two
egg rolls then the three of them left the cafeteria area and went outside and sat at a nearby
picnic table to eat. Several minutes later, she heard what sounded like gunshots coming
from the area of the soccer field. She first thought that it was the drill team making the
noise unit she saw one of her friends (Anne Maric) being dragged by two of her friends.
Ms. Thompson sald that she could see that Anne Marie was wearing a gray shirt and
there was an area on the shirt that was covered with blood. At this point, things started to
sink in as to what wag happening. She and her two friends ran into one of the side doors
of the cafeteria and they attempted to find a faculty member to help. They found a janitor
and informed him that someone had just been shot. Several teachers were in the cafeteria
and they were ordering everyone 1o get on the floor and stay down.

Ms. Thompson said that she and Lonnie ran out of the cafeteria through the main doors
and out into the parking lot. She sald that Dawn was wearing a knee brace and could not
move as fast and she ran out another door. Ms, Thompson said that she dropped her
backpack some where near the main entrance of the cafeteria near the picnic table area.
As far as she knows, her backpack is sdil there.

Ms. Thompson said that she did not see ¢ither Eric or Dylan on the Monday or on
Tuesday, the day of the incident. She said that she saw both of them on the previous
week and believes that it was on Wednesday. At that time, she noticed that both of them
were carrying black backpacks covered with some kind of white writing scribbled over
the surface and both packs had patches that said “serial killer”.

Ms. Thompson said that she knew both Eric and Dylan from school and she once had a
date with Erc. She said that she went out with Erc on a Saturday night in Fsbruary
(1993). Her mother put a siop to the dating because Eric was a senior and he was too old
for her. They discontinued their relationship and remained friends. Eric told her that he
understood her mother’s foelings and he agreed not to take her out again.

JG-003-004409
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Ms. Thorpson said that on the day of the shooting she was wearing khaki pents and a
white T-shirt. She was not in the cafeteria when the shooting started and ran into the
cafeteria to get help. The only property she left behind was her backpack that should be
in the area of the main doors near the cafeteria by the picnic tables.

JC-003-004410



25 233
JEFFERSON COUNTY DISTRICT ATTORNEY’S OFFICE

SUPPLEMENT REPORT

DATE 0(5/18/99 CASE RFPORT # 99A062
CONECTING CR # JCS0 99-7625 INVESTIGATOR: 4.B. MUMMA
CONTROL. #3495
SUBJECT:

Kathryn Anne Thompaon  AKA: Katie DOB 122153

5235 W, Portland Dr. Littleton, Co. 80123 303-979-7370

Columbine High School

Mother: Bianca Thompson 303-973-7370

Father: Gens Thompson 303-645-8557
OBSERVATION/INVESTIGAIION:

On 031799 I was givan a phone number “#979-7370" which appsared on a pisca of paper recovered from
Fric Harris' computer desk. I racked the numbaet down through ULS. Weast phone security, and found that
it lintel ek to Gene and Blanca Thompaon, at 5235 W. Portland Dr.. 1 responded to that address and
contacted Jene and Bianca who, told me that they had been contcted by a member of the Denver Police
Department who had interviewed Katle. I told them that I was there in regards to a pisce of paper with
thelr telephone number, that had been recovered from Erlc Harris's home. Bianca stated that was because
Pri¢ had made numerous phone calls to Katle trylag to get a date. Blanoca went on to say that Eric had met
Kare at the Chill's restaurant one night, but that was the last dme she had direct contact with hive Bianca
stated that Eric was calling all the e for a while, and she had interrupted a call once, Bianca thoughe it
strange that a senior in high school was attempting to get a date with their daughter, a freahman, o they
had told her she couldn't go out with him, but she had not put up any fight about it. Bianca learned later
from a friend of Kate's (Ern Lucero) that Katla was afraid of Eric also.

Biance then stated that Eric had asked Kade if she was on the Internet, and if she bed an E-mnd] address,
but Katle is not allowad on the net uiless ahe 1s supervised, and she doesn’t have an E-mail addrsss.

No further action taksn by thia Investigator.

JG-003-004411
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Name Tindall, Jennifer
Book Tab Sub-Tab Officer
Agency-Others Littleton PD Hoffman, R.
Agency-JCSO Pocslk, S.

JC-003-004Y1 3
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Control Number ﬁ

ASSIGNED TO:
Agent Larry A, Brown, Colorado Bureau of Investigation, 680 Kipling St., Suite 4004, Denver, CO,

812125, phope (303} 239-4211.

DATE/TIME of INTERVIEW: Initial interview, April 20, 1999, batwesn 12:30 p.m. and 2 p.m.
Follow up interview, April 27, 1999

FLACE of INTERVIEW: Inidal Interview, near Columbine High School on Caley CT., Littleton, Co
Follow up Interview, talaphonic to her residencs

DISPOSITION: INTERVIEW THE FOLLOWING:
Jennifer J. TYNDALL, DOB: 10-25-82, 7849 W. Caley ST., Littleton, CQ, 80123, phone (303) 933-4851

LY
T¥NDALL stated she and Cara SANDERS laft the achool cafeteria and headed for the student parking lot,
located on the southwest stde of the school, when she hoard what she beliaved to be firecrackers.
TYNDALL tumed towards the school and saw a male, wearing a black rench coar, walking up the stairs
next to the building. TYNDALL sald she noticed another person standing on the hill. This person was
shooting at people in the parking lot with a very long, black gun. TYNDALL recalled wondering why the
shooter waa not shooting at the person in the black wench coat The shooter was approximately six faet tall,
thin build, brown hadr, and wore a white T-shirt, TYNDALL approximated the distanice between her and
the shooter as belng about the langth of the school’s gymnasium floor. TYNDALL said she saw the
shooter fize and hit a girl in the leg. The girl fell to the ground and an unidentified male student tried to
assist her up. The unidentified male then ran back ioto tbe school. TYNDALL assumed he was going for
help. According o TYNDALL, the male i the black trench coat looked In the dirsction of Clemnent Park
while the other male continued shooting. TYNDALL stated she and Carp SANDERS ran to SANDERS'
car and drove away. They drove up Plerce Street to King Soopers. They later went to TYNDALL'S
residence on Caley Street. TYNDALL anid she walked to Caley Court whete paramedice and ambulance
craws were tendlog to the injured. TYNDALL snid she saw no other suspicions activity. TYNDALL
stated she later learned that the girl she saw shot tn the leg was Rachel SCOTT,

v, __
7 o

Apgent
Colorado Bureau of Inveatigation

JC-003-004414
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INVESTIGATION

On 4-21-99, at about 11:27 a.m., Jetferson County Shen{l"s Investigator Diane Obbema and | interviewed Columbine High
School student Jennifer Juanita Tindall, dob/10-25-82, 7849 Weat Caley Drive, Littleton, CO, 80123, home phone, (303)933-
4851. This interview was conducted as a follow-up to our earlier interview with Columbing High School student Cara Ann
Sander, dob/4-3-83, 9700 West Chatfield Avenue, #E, home phone (303)979-5876. The interview with Jennifer was conducted

at her residence in the presence of both parents.

Jennifer told us that she is a 10th grader at Columbine High School, and was at the school on 4-20-99, at about [ 1:15 a.m. At
that time, Jetnifer said she and her friend, Cara Sander, had exited the cafeteria at the school and were walking Uutside, heading
toward Sander’s vehicle which was parked in the student parking lot. At that time, Jennifer said she heard what she thought

was the sound of “firecrackers” going off. Jennifer said that she gave little immediate thought to the sound and assumed it was

simply firecrackers being set off as a senior prank. Jennifer said she then heard something “ricochet” near 1o where she and

.
|

.r Signulure Umit Mumber | Supervigor Initfals and Date Asslgned To

W,f;«_.,—-__.. AV o585 of 1

‘am were walking. Jennifer said she and Cara then entered Cara’s car and began to drive out of the student parking. Jennifer
said she looked back toward the school and noticed a white male wearing a black trench coat standing at the top of the hill, to
the rght of the stairs, near the cafeteria. Jenniter described this subject as tall, with wide broad shoulders, black hair in a pony
tail, black pants, and no mask. Jennifer said the subject did not appear to be holding anything at that time and was facing away
from the student parking lot Jennifer said that she saw another white male standing to the right of the first subject (the subject’s
tight), closer to the building. This second subject, according to Jennifer, was wearing u white T-shint, black pants, and appeared
to be holding a black gun. Jennifer said this person had brown hair, and appeared to be tiring the gun in the direction of people
ealing outside on the stairs and on the grassy area nearby. Jennifer said she wasn't certain of the identity of the second subject,
but now thinks that it was Eric Harris after being told by fellow classmates that Harris was wearing a white T-shirt. Jennifer

said that she is “absolutely certain” that the subject wearing the white T-shirt was holding a gun and appeared to be firing it.

Jennifer said that in subsequent conversations she has had with fellow schoolmates, she was told that students Craig Scott and
Heidt Johnson had both been inside the library at the school during the shooting. Jennifer said she was told that Craig Scott

had blood on his hands, and that Heidi Johnson witnessed o famale student get shot in a “cupboard area™ of the tibrary. The

Page 1
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interview concluded at about 12:00 p.m.

Lead sheets for students Craig Scott and Heidi Johnaon were subsequently prepared and submitted by Investigator Dave Brooks.

A hand-drawn map of the school, indicating the locations of the above subjects, was prepared during the interview by Jennifer

Tindall. It was collected by Investigator Brooks and attached to this report.

DISPOSITION OPEN

|
.r Signatute Unit Mumber | Supervisor Initiale and Data Ampsigned To Page 1
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T DENVER POLICE DEPARTMENT

Cane # Jeffco 99-7625
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‘ Control # 3320

REPORTED BY: Detective Joe A. Montoya #91011
DATE OF REPORT: May 12, 1999
TYPE OF REPORT: Investigative Interview

SUBJECT: Jennifer Tindall

Synopsis: Jennifer Tindall was in the senior parking lot when the shooting started. She did geta
look at both of the shooters, but could not meke a positive identification on either one.

Details:
1) Jennifer Tindall was with Cara Sander in the senior parking lot when the shooting started on

April 20, 1999. She was approximately 30-40 yards to the south of the shooters, at that time.
Tindall said at first she thought the shooting was a prank, but then she saw a blonde female
get shot and fall down in the commong area. At that ime she and Sander made it to their car
and left the parking lot area.

. * 2) Tindall said that she first observed the suspect standing at the top of the steps that overlook
the commons area. She described him as a thin white rnale with brown hair, wearing a white
short sleeved T-shirt, and tan pants. She then saw the second suspect run up the steps and
stand next to the sugpect in the white T-shirt. She described the him as a heavy set male, with
black hair that was possibly pulled back into a tail, wearing a long black trench coat that was
buttoned up. :

3) Tindall saw the male in the white T-shirt, shooting a long gun toward the parking lot and
commons area, but she never saw the other suspect shoot. She did not get a look at the
suspect’s faces, but insisted that neither suspect she saw was Eric Harris or Dylan Klebold.

4) 1showed Jennifer Tindall a photo line up containing a photograph of F Tindall
picked out s photograph as possibli being the male in the black trench coat. I asked

Tindall how she was able to pick o photograph if she did not see the suspect’s
faces. She said that his build looked Similar to the male in the black trench coat. Realizing

that you can not see a persons build in a photo line up, I concluded that Tindall could not
positively identif‘)has one of the shooters.

Subject information: Jennifer Tindall, DOB: 10/25/82
7849 West Caley Drive
(303) 933-4851

. Detective Joe A. Montoya #91011
Denver Police Department : JC-003-004418
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® ot LIEDR

CASE NO3 ﬂol - 1625

You aras requested to viaw a serles of photos to determine if you
can identify anyone as being involvaed in the offense you wlitnassad,
T+ is not known if the parson who committed the offense 1s shown,
only you will know, Do not feel obligatad to identify anyone, but
do so only 1f you racognize tha offendar.

DATE: OE::/// /049

.': rmE: || 022 A,

SIGNED: M—KW LA bond o2 g

IDENTIFICATION: Positive rossible X
NONE Photo No. G)
"'f7
WITNESS : ;&_ &L Y f/f/?// :51?74/1/;1- Ll DATEs_A5- /[ —F9
WITNESS: ‘/ﬂ DATE:
LOCATION: TIMEs
JC-003-004418
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WITNESSER{

JENNIFER TINDALL, DOB/10-25-82
7849 West Caley Drive

Littleton, CO 80123

303-933-4851

Student-Columbine High School

CHRISTINA TINDALL
Same as above.

Work: 303-978-1525

.E){DBERT TINDALL
Same as above.

Work: 1-8300-377-1765

On 06-14-99, at about 1100 hours, [ responded to 7849 W. Caley Drive to contact and interview Jennifer Tindall, who is a student

at Columbine High School. This interview way in reference to the shooting that occutred on 04-20-99 at Columbine High School.

On 06-14-99, at about 1100 hours, { interviewed Jennifer Tindall in the presence of her mother, Christina Tindall. Jennifer
Tindall said on 04-20-99, at about 1100 hours, she entered the Columbine High School cafeteria after coming from the Junior
student parking fot. Jennifer Tindell said she entered the cafeteria through the door that is located along the south side of the
cafeterin, and the door she entered was the far east door. Jennifer Tindall gaid she then sat down at a table in the cafeteria and
put her backpack down (described as a green Jansport). Jennifer Tindall said she gat at the table, and was facing the stairs.

.}S‘hc was, therefore, facing in an casterly direction. Jennifer Tindall said she was eventually sitting with the following ﬂ*rﬁplc
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at this table, Kristin $chonhoeff, Christy Medina, Alicia Enicias and her boyfriend (name unknown), Kara Sanders, Nate
Montgomery and Ryan Pool. Ishowed Jennifer Tinda!l the diagram of the Columbine High School cafeteria and she pointed

to table “T" as the table she had selected to it at when she entered.

Jenmifer Tindall said about ten minutes after she sat down in the cafeteria, her described friends came downstairs to the table she
had selected. Jermifer Tindall said Kara Sander asked her to go outdoors with her, so they got up from Table “T" and proceeded
to exit the cafeteria through the same door on the south side of the cafeteria, that she had earlier entered. Jennifer Tindall showed
me on the diagram of the Columbine High School cafeteria, which door she had entered and later exited. {See this diagram for
the locations murked.) Jenniter Tindall was previously Interviewed by detectives in reference to the sequence of events that

accurred after she exited the cafeteria. T did not reinterview her about these events,

.l’ ahowed Jennifer Tindall the photographs of the duflle bag and the propane tank that were later recovered in the cafeteria at
Columbine High School. Jennifer Tindall said she did not see either itern prior to or during the incident. Jennifer Tinda.. dlso

anid she did not see anyone carrying items of the same description, either prior to or during the shooting.

[ asked Jennifer Tindalt what information she may have about the Trench Coat Mafia or the Trench Coat Mafie students, Jennifer
Tindall said she did not have much information, but she did tell me that she was afraid of the Trench Coat Mafin students.
Jennifer Tindall said none of the Trench Coat Mafia students had ever hothered her or harassed her, but she was still afraid of
them. Jennifer Tindall said she would usually see the Trench Coat Mafia students in the hallways of Columbine High Scheol,
but she did not talk to them, She said the Trench Coat Mafla students were distinguishable by their style of dress. She said that
other than seeing them in the hallways, she would see them at times gather underneath the stairway or near the bottom of the stairs
in the cafeteria, Jennifer Tindall said they would congregate at that location. Jennifer Tindall said she had seen-
with the Trench Coal Mafia students in this area. She said— wore black clothing, but she did not remember if he

wore & trench coat or not. Jennifer Tindall said she did not see any of the Trench Coat Mafia students being harassed by other
atudents. She said she did not observe the Trench Coat Mafia students harass other students cither. Jennifer Tindall told me that

she did not recall seeing any Trench Coat Mafla students in the cafeteria aree or the area described on 04-20-99.
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Jennifer Tindall said she knew of no one who may be manufacturing explosive devices and/or possessing firearms, asked

Jemnifer Tindall if she knew of anyone who had a double pierced eyebrow, and she replied, “Yeah, -." Jennifer

Tindall told me that her information on this came from her friend Christina, who had told her this.

Jermifer Tindall said that on 04-20-99, she saw the “Thought of the Day” on the Rebel News Network (RNN). She said it sald
something to the effect of “You shouldn’t be inside here today. It is nice outside.” Jennifer Tindall said that Dylan Klebold and
Eric Harrlg were on the RNN staff to the best of her knowledge. Jennifer Tindall said that she believed on 04-20-99 an audition
was held that day for staff members for the Rebel News Network. Jennifer Tindall said her friend Lauren Beechmman told her

that she had auditioned along with Rachel Scott for the position on the RNN at Columbine High School on 04-20-99. Jennifer

Tindall .saicl Dylun Klebold was present during these auditions according to Laurcn Beechmnan.

.} asked Jennifer Tindall how she was doing since the incident occurred and she said she was doing well. Her mother, Chrietjnu

Beechman said that Jennifer Tindall has sgen & counselor/therapist in the past and since 04-20-99. 1 gave Jennifer Tindhu. -}mc

of my business cards and asked her to contact me i she wanted to talk to J.C.$.0. Victim Advocate in the future, and | told her

[ would make the necessary arrangements for her at that time.

DISPOSITION: Case is open, pending further investigation.

Officer Slgnature

N S

Unlt MNumber
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Inteyview with Jennifer Tindall.

IXHOPIID.

On 12/9/99, SA Traver contacted Jennifer Tindall at har residence, with her Mom preeent
for the entire interview and her father premsnt for the latar part of the interview. At
this time Tindall etated that the picture she was shown of Dylan Klebold and Eric Harrie
did look like the individuals she maw ocutside of the cafeaterla at Columbine High Schowol on
4/20/99,

[

1. On 13/9/9%, 8A Traver ccntacted Jennlifer Tindall at her reaidence locabted ac 7845 W.
Caley Drive, Littleton, Colorado. Tindall’s mother was preassnt during the entire
interview, her father cams in for the latter portion of the interview. Tindall etated
that she had originally thought that the individual she had seen cutsilde of the
cafmteria at the bottom of the mtalras Wﬂﬂ#. However after discuaeing the
matter with friends and her family, and mesing pictures of Harrls and Klebold, ahe
believes that the two subjects she paw on 4/20/%5, outaide the cafeteria were Eric
Harzis and Dylan Klebold. Bhe stated that when she saw the subject at the bottom of
the stairs, ahe thought he wam fat and because of the trench coat, she thought of
H ghe ptated that this subjeat had a pony-tall, but m d1id not have RM—
. . g, after talking about the matter with her mother, alized that 1f the
subject had guns and other iteme concealed under a tranch ceat it would glve him a

.heavi:r or fat AppeATAnCe.
: Tindall stated that although she did not no Harris or Klebold prier to the incident on
4/20/95, she was Teirly sure that was who ahe saw, after talking to friends and looking

through the yearbook, and seeing photos of Klebold and Harrim in the madia.
i. At thims tim= 8A Traver gubmitted two photow from packet A for Tindall‘a raview. Tindall

ATR BF 30,2 (02-1998) {Forrarly ATF Foan 3Z70.2 {9-90]] JC-003-004426
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stated that the image ot Eric Harrims in phote 52, lookad like thea individual she had
seen standing just to the eapt at the top of the westslde Btairs. Alno, that the image
of Dylan Klehold looked like the individual wearing a trench coat, who went from the
bottom of the westelide gtaira and walked to the top to talk to Harrds. Prior to
viewling the photos Tindall drew a map of where she was when she maw both subjectm. At
thim time Tindall marked on the map by writing Dylan, where she had originally seen
Dylan Klebold and placed an x, where she had seen Eric Harrie. After reviewing photo 52
form packet A, Bhe stated that she was certain that the two gublecte she had seen on
4/20/99, werm Erlc Harris and Dylan Klebold. Tindall stated that she remembers Harria
from his white shirt and that he had a blg gun. She did not see XKlebold holding a
filrearm. Tindall again stated that she had seen Harris near the top of the gtalrs just
off to the east in the grase. Tindall had ssaen Klebold at the bame of the wagteide
gtairs, and then walk up the stalrs to Harrils and stare out intoc Clement park.

. Tdndall srated that mlthough she had swesn Harris with a qun, she could not recall

amseing the gun being fired. Tindall atated that she did hear gqun fire and did sea one
girl get zhot. It was at about this time that she and Cara Sander drove from the

parking lot and left the school grounda.
Tindall concluded by stating the she was certain of her ldentifications, after aesing

}tha photo 52 from Packet A,
Q‘ACHMENTE

Copy of diagram drawn by Jannifer Tindall

JC-003-004427
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Investigator: Glenn Moore - Golden Police Department / (303) 384-8080

RE: CONTROL #1756
After failing to locate any male students registered at Columbine High School by the
last name of “Evans” [ re-contacted Trent KARNES. KARNES said he thought the other
passenger in his car was “Pete Evans,” but that the other person in hig car at the time,
Mindy POLLOCK, would know his name. I then contacted POLLOCK who provided
the only other passenger in the car to be Evan VITALE,

TELEPHONE INTERVIEW:
VITALE, Evan (DOB:103181)
5952 W. Chestmut Avenue
Littleton, CO 80123
(303) 973-9085

05-11-99/ 11:20pm

VITALE began by saying a law enforcement officer in plain clothes had interviewed
him at the scene on April 20th 1999. No record of this interview was found in Rapid
Start tracking,

VITALE began by describing what his class schedule was at the time of the incident.
He said he had first hour off, second hour was his drawing class, third was History, with
fourth hour in Language Arts, and fifth hour scheduled in Guitar class. He added that he
had “ditched” fifth hour on April 20, 1999,

At about 11:20am VITALE said he had caught a ride with Trent KARNES, and
another passenger, Mindy POLLOCK. He described KARNES' car as being a small red
two-door and that it was older, but could not provide a make or model. He further
described KARNES' car was parked in what he thought was his assigned space on the
south side of the senior lot, nose in toward the wooden privacy fence facing the
backyards of the homes. As he got into the backseat he heard what sounded like
fireworks coming from the area of the school.

As VITALE turned around and looked back towards the school he saw a white male
standing at the top of the stairs, just north of the cafeteria/library area. He said this male
was facing somewhat toward the cafeteria, and could not see hig face. This male was
standing on the opposite side of the short chain link fence. He explained that this male
was resting a long “big gun” on the fence and was shooting it “fast, inaybe automatic”
toward the grassy squares in front of the cafeteria. He said this person was wearing a
white shirt, black pants with datk hair or a dark hat.

At the same time VITALE saw another white male running up and down the same
stairs. He described this second male as wearing black pants, black shirt, and a black
trench coat, with as black ball style cap on backwards. He said he did not ses anything in
this person’s hands, but added that the other passenger, Mindy POLLOCK, had told him
she saw him carrying a handgun, VITALE said this second person was Dylan KLEBOLD.

JC-003- 004436

Investigator Date of




FBI 174A-DN-57419 25 95

JCS0 99-7625
Investigator. Glenn Moore - Golden Police Department / (303) 384-8080

RE: CONTROL # 1756
He explained that he had seen KLEBOLD around school, and knew him on sight, but
had not known his name prior to the shooting.

During this same time period he saw a male student running up the grasay hill to the
north / west in an apparent attempt to flee as he had red on his pant leg, possibly blood
soaked.

After about two minutes Trent KARNES to drive from the lot. After KARNES
backed out of the space VITALE said he looked back at the school and saw what he
described as a “third shooter.” VITALE described this person similar to that which he
had of the first person. This he described was a white male wearing a white shirt and
black pants, but could not describe him further, other than he was sure it wasn't
KLEBOLD. He explained that this persou was holding what he thought was a shotgun as
it had a “slide pump thing.” He described this person was standing alongside the wall
next to the single door on the west side of the cafeteria, just below the stairs.

VITALE said he could not eliminate the possibility that this third person may have
been the same person he saw shooting at the top of the stairs. He could not confirm his
having seen all three of the suspects at the same time. He explained thinking it would
have been impossible for the person at the top of the stairs to “jump the fence” and run
down to this location in the brief amount of time from when he initially saw him. He also
felt surc that the person at the top of the stairs was holding a rmuch larger long gun than
the shotgun type weapon held by the person by the door.

VITALE said prior to the incldent he knew HARRIS by name, and again knew
KLEBOLD only on sight as a student at Columbine High School. He described that
HARRIS had an ongoing conflict with a friend of his, Cale KENNEDY. He further
described this saying the two occasionally exchanged fighting type words as they crossed
in the hallways. He added that he could not sufficiently see the suspect at the top of the
stairs due to this person being partially turned toward the school, away from him, and
thus did not know if it was HARRIS. He also could not identify the person standmg
beside the doors of the cafeteria due to his vantagepoint,

As they drove from the parking lot he said he had seen a student-aged boy laying on
the pavement in the parking lot, next to the handicapped parking spaces. He said this
person was not moving, and was facing away from them so he could not provide any
further description.

On May 11, 1999 at about 4:30pm I escorted VITALE to the Senior Parking Lot to
the area where he thought they had been parked at the time. This was due to his inability
to discern the exact locations on the small diagram of the school. VITALE pointed out
the areas described above.

e NO new leads generated.

JC-003- 004437
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WITNESS

BYAN VITALE, DOB/10-31-81

5952 WEST CHESTNUT AVE,

LITTLETON, CO 80128
(303)973-90K5
STUDENT AT COLUMBINE H.5.

INVESTIGATION

On 4-20-99, at approximately 1245 hours, T interviewed witness Evan Vitale in reference to this incident. Evan told me the

following,

Betwoen 1110 and 1120 hours, he was "ditching achool,” he was in the south parking lot of the school and getting ready to leave
‘ a car with other friends of his. He told me that he heard a “pop-pop-pop.” He sald he looked to the north and saw, “A kid on
the bill with a gun." He described this individual as having dark hair, dark skin, a white ghirt and a trench coat with dark pants.
He told me that it looked like he “had arifle.” 1 asked him how many “pops” he heard. He said, “Mayhe thirty." 1 asked him
if he saw anyone else. He told me that on the west side of the schoo! he saw a second individual, “Running up and down the
stairs.” He described that individual as wearing a dark trench coat, black ball cap backwards, end he had long blond hair. He
told me he recognized that individual from the school but did not know his name, only that he had seen him around the school.]
Evan told me that he and his friends then left the achool end drove south on Plerce Street and saw Sheriff's Office cars
responding. He told me that he went home, got his car and came back to the school. He said by the time he arrived a command
post had been set up and he was sent to Leawood Elementary. This was all the information Evan was able to provide to me. 1

concluded my interview with him.

Unlt Number | Suparvisor Inftials and Dte Ausigned To
Page 1
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WITNESS:

Hgan Vitale, DOB/10-31-81

5952 West Chestnul Avenue
Littleton, Co. 80123
303-973-9085, pager/303-203-2713
Student/Columbine High Schooi

INVESTIGATION:
On 10-4-99 T was assigned FBI CN#5072, which was to re-interview Evan Vitale in reference to the shooting at Columbine
High School on 4-20-99. The purpose for the re-interview was because Evan Vitale had reported previously to Columbine High

School Task Foree Detegtive (len Moore, that he may have possibly seen a third shooting suspect on 4-20-99,

1
| called Evan Vitale and arranged an appointment for the re-interview for 10-18-99 at 1530 hours at JCS( South Sub-Station.
On 10-18-99, [ responded to JCSO South Sub-Station and waited for Evan Vitale to show up, however, he did not show up.

On 10-19-99 | contacted Evan Vitale and another appointment date was set up for 10-25-99 at 1530 hours at the South Sub-

Station. Again, ] waited on that date for Evan Vitale, however, he did not show up.

On 10-26-99, [ contacted Evan Vitale about missing this appointiment, and he said he had forgotten about the appointment.

Al that time, we arranged to meet on | 1-3-99 at 1530 hours at the Jouth Sub-Station.

On 11-3-99 [ responded to the South Sub-Station and waited for Evan Vitale, however, he did not show up. I was able to
contact Evan by his pager and when he called me back he said he was at a car dealership and that was why he didn’t make our

appointment.

._(')n 11-4-99 {contacted Evan Vitaleand an interview appointment was set up for 11-9-99 at 1500 hours at the JC50 South Sub-

Offfoer 9jgnuture Unilt Number | Supervinor Initinls and Date - ' Assigned To Page 1
T | Soa) o1
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Station. At approximately 1330 hours on 11-9-99, Icailed Evan Vitale's pager to remind him of our appointment for that day.
however, ha did not answer his pager, nor did he cail me back. [ responded to JCSO South Sub-Station o 11-9-99 and waited

for Evan Vitale until approximately 1643 hours, but he did not show up for the appointment.

I contacted JCSO Investigator Kate Battan and advised her that Evan Vitale had not shown up again for an appointment, and

had not answered his pager when I called that number. Tnvestigator Battan toid me to return CN #5072 10 her to handle the

problem.

It should be noted that each time [ spoke to Tivan Vitals about making these appointments, 1 stresaed to him about how
important the information he had about this case was to JCSO and to the Columbine High School Task Force. Talso advised
him we took his information very seriously and that is why [ needed to re-interview him. He said he understood what T was

.mlling him cach time I told him this.
)

DISPOSITION: Open pending further investigation.
Otficer Signature Unit Mumber | Supervigor Initlals and Date Asnigned To Page 3
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CONTROL # 3072
WITNESS:

@¢itale, James Evan, DOB/10-31-81
5952 W. Chestnut Avenue
Littleton, Co, 80123

303-973-9085

INVESTIGATION:

Cn 11-16-99 Columbine High School student James Evan Vitale was re-interviewed at Columbine High School, 6201
South Plerce Street. James' mother was not present for the Interview; however, she was contacted on the telephone and
advised prior to the start of the interview. Columbine High School Assistant Principal Kevin Land was also advised of the

Interview.

b purpose for the interview was to clarify Vitale's observations during the 4-20-99 shooting at Columbine High School,
specifically to staternents made by Vitale during an Intarview on 5-11-99 with task force investigators. In that interview,

Vitale reported seeing what he thought to be a third shooter standing by a single door on the west side of the cafeteria.

Vitale told me that on 4-20-99 he, Mindy Pollock and Trent Kames walked to Trent Karnes® car. Karnes® car was parked
in the senior parking lot, space #276. Vitale stated that he sat in the back seat, Pollock was sitting in the front passenger
seat and Kames was in the driver’s seat. Vitale stated that immediately after they were seated {n the car he heard several
“pops.” Vitale turned around and looked out the back window of the car. Vitale stated that he saw Dylan Klebold running
up and down the cement stairs on tho weast gide of the cafeterin, Vitale stated that Klebold was wearing 8 black trench ooat,
black shirt, black panis and a black hat. Vitale stated that he doesn’t rernernber if Klsbold had a gun or not. Vitale stated
that he kngw right away that the person he saw waus Dylan Klebold because he recognized him from seeing him at school
bofore. Vitale stated that he saw another person standing at the top of the cement stairs, Vitale stated that this person was
wearing a white t-shirt and possibly black pants. This person was not wearing a trench coat. Vitale stated that this person
“had a long gun” and was shooting. Vitale stated that he looked at Dylan Klebold and the person he saw shooting for a
minute or less. Vitale stated that at the time he didn’t know who the shooter was. Vitale now knows that person to be Eric

‘rris from seeing Harris’ picture through the media. Vitale stated thet after about a minute or two from the time they fimt

‘ )‘d the shots, Karnes started to back his vehicle out of the parking As Karnes was driving out of the parking lot,
Offlosg Hgpatum . Unlt Nisrribir Supwrvagr Infdak and Dylte Asaigned Ta
s A SN =W Page 1012
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Vitale looked out the car window again. It was at this time Vitale saw what he described in his interview on 5-11-99 as 2
third shooter. Vitale told me that he saw a person standing by the single door that is by the teacher’s lounge on the west
side of the cafeterin. Vitale atated that this person was not wearing a trench coat. Vitale stated that this person was
wearing 8 white t-shirt, possibly black pants and was holding what looked like a shotgun. Vitale stated that after seeing
medla photos this person could have alao been Eric Harris. Vitale stated that he atil] {sn't sure, because he doesn’t think
that Harrds could have moved from the top of the stairs to the bottom by the single door from the time he saw him when he

looked out the back of the window and when he Jooked out the window again as they were leaving the parking lot.

I explained to Vitale that based on his own consistent statements, there 15 at least one minute between the time he saw the
shooter at the top of the atalra and when he looked out the window again and saw the person standing by the single door at
the hottom of the stairs. [ further explained that this was more than snough time for that person to move from the top of the
stairs to the bottom. 1 also explained that the clothing description Vitale provided of the person at the top of ths stairs and

the person at the bottom of the stairs was the same.

.*imn showed Vitale a series of four photographs (#44, 47, 52, 53) taken from the video camera in the cafeterla on 4-20-95.
tiric Harria is pictured in each of the four photos. After looking at the photographs, Vitale stated, “That definitely looks
like the person I saw.” After further questioning, it was clarified that Vitale was referring to the person he saw at the

bottom of the stairs by the single door. Vitale stated, “This whole time ['ve questioned if that [ could have seen him

twice.” Vitale was roferring to Eric Harris.

The interview waa concluded with Vitale no longer having any concerns in reference to there being @ third shooter.

DISFOIITION: Open
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ADDITIONAL WITNESS:

Vol, Galina, DOB/12-21-80
7083 South Weabster Straat
Littleton, CO 80123

H: 303-973-8746

Business Address: Student - Columbine High School
(Parental Information)

Vol, Yelena

7083 South Webster Street
Littleton, CC 80123

H: 303-973-8746

“‘3-973-5486

Jol, Semyon

7083 South Webster Street
Littleton, CO 80123

H: 303-973-8746

B: 303-333.3333

INVESTIGATION:

On August 10, 1999 between the hours of 1020 and 1030, I had an opportunity to gpeak with Galina Vol in reference
to the Columbine incident that occurred on April 20, 1999, Upon contacting Galina, she did verify she was at school
on the incident date and proceeded to tell me that she i3 a student assistant and helps Ms. Macauley with her fifth hour
Body Shaping class. Galina told me that just prior to arriving at Ms. Macauley’s class, she had stepped outside to get
some fresh air and was in the area of the west stairs that come from the junior/senior parking lot and believes it was
between 1110 and 1115 hours. Galina described hearing popping noises coming from the student parking lot, telling
me that she initially thought this was some type of a senior prank, that somebody was lighting off some fireworks.
(alina was outside for only a short period of time and she reentered the school through the west entrance, located near

the library.
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Galina proceeded to the wrestling room, which 18 located in the gymnasium, for Ms. Macauley's Body Shaping class.
Galina explained that shortly after she arrived in class, some unidentified students came running into the wrestling

room and told the staff and class there were some individuals shooting at students. At this point, students in the class
started running from the classroom. Galina told me that she remained in the wrestling room for only a short period of
time, at which time she was recontacted by Ms. Macauley, who told the remaining students to exit the school. Galina
explained that she exited from the school from the north exit in the gymnasium.

Galina was asked if she saw any gunmen while at Columbine. Galina stated she did not see any gunmen, she only
heard those popping noises which she described as being fireworks and later leamned it was actual gunfire,

Galina wasg unable to provide any additional information reference this incident.

ADDITIONAL INFORMATION;

FBI Case #4-DN-57419, DN #4975,

.‘.Qﬁﬂl(ﬂ;

Zase open pending further mvestigation.
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INTERVIEW WITH CHRIS WISHER, DOB/0(3-19-83, W/M
Student/Columbinc High School
6572 West Calhoun Place
Littleton, Colorado 80123
(303) T30-1530

INYESTIGATION:

On 4-20-99, at about 1610 hours, [ was contacted by Chris Wisher in the parking lot of Clement Park. Wisher stated that he hac

already been interviewed previously on 4-20-99, but that he wished to contact me and provide me with further information

Wisher stated that he was behind the school by the cafeteria when he heard what he thought was fireworks going otf. Wisher saic

. he saw two kids in trench coats and he deseribed one of the kidy a3 wearing a white T-shirt and throwing bombs onto the school

Wisher said he was not positive, but he believed one of the suspects wa.-' Wisher said that the other kid in the
trench coat fired & shotgun at him and that at this time he knew what was going on was real. Wisher stated that the other suspec
in the trench coat had an automatic nfle. Wisher stated afler the incident started he ran from the scene, through a field, and wavec
down a car and went to someone’s house and called 9-1-1. Wisher stated that his first interview was in more detail as to wha
ocowred at this time. Wisher stated the reason he wished to contact me was the tact that a reporter had contacted him while he
was standing outside the crime scene tape, and the reporter knew that Wisher had been interviewed by law enforcement officers
He stated the reporter asked him if the kid that was sitting in the red van being interviewed by law enforcement officers wasg one
of the suspects. Note: The person in the red van being interviewed wa- Wisher stated that the reporter asked hirr
to go up to the van and look and see it that was one of the suspects and to let him know, Wisher stated he looked a- At
then told the reporter that it looked like one of the suspects, but he could not tell him for sure if it was. I then asked Wisher i
the person in the van was one of the suspects he saw. He told me also that-uked like one of themn, but he could not tel

me it was one of them. He stated he was unsure if this was the same person he had seen in the parking lot.

DISPOSITION: Open.

Officer Signaturc Unlt Number | Supervisor Initials and Date Asalgned To Page 1
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. FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 04 /28/1995

On April 27, 1999, Christopher Howard Wisher, date of
birth March 19, 1%83, of 6572 West Calhoun Place, Littletcn,
Colorado, telephone number (303)730-2530, was interviewed at his
residence in the presence of his father, Howard E. Wisher, date
of birth April 12, 1549. After advisement of the identity of the

" interviewing agent and the nature of the interview, he provided
the following informatich:

Wigher is a sophomore at Columbine High School. He
normally eats lunch during fourth period, which he has frea, and
at the and of the period at 11:10, he and his friends normally go
outalde. On April 20, 1599, just prior to the 11:15 bell, he and
his friends, Jake Abodaca, Josh Chavez and John [Last Name
Unknown] were sitting at a table inside the cafeteria near the
south window, which faces a parking lot.

Wisher spaw Dylan Klebold walk into the southwest
entrance to the cafeteria from the parking lot. He was dresaed
all in black, with black trousers, black shirt, black boota, a
.1 black trenchceat and a black Colorado Avalanche hat worn
: backwarda, which had a Boston Red Sox emblem gewn on it. Wilisgher
doss not recall Klebold carrying anything, and saw him walk over
to the vending machinesa in the cafeterla.

According to Wisher, during lunch, Klebeld and Eric
Harrie would normally sit in Klebold's BMW in the parking lot on
tha asouth aide of the cafeteria and watch pecple. Wigher only
knowa Klebold and Harris by sight.

After che 11:15 bell, Wisher and hias friends walked out
of the socuthwest exit of the cafeteria, towards the soccer field.
He heard a sound which sounded like fireworks, gimilar to a
gtring of Blackcat firscrackers going off. ([Wisher indicated
that prior tEo April 20, 1999, he had never heard gunfire]. About
50 yards away, outside on the west gide of the cafeteria, he saw
a tall white male, dressed all in black, with a black trenchcoat,
and what he thinks was a black hat and dark sunglasaes. At the
time, he did not recognize this person, but thought it might be
Chris Morris, a membar of the Trenchcoat Mafia who i1is about the
sams height and build.

Investigationen 04 /27/1999%  a Littleton, Colorado

..‘uc # 174A-DN-57419 Date dictated  04/28/1999

by  SA Matthew 5. Harris JC=D03- 004455

This document contalng ngither recommendations nor coneluglone of the FBI, [t is the property of the FBI and ia loaned to your agency:
1t and ita contents are riot to be distributed oulsids your agency,
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Contthuation of FD-302 of ChriﬂtDphEr H'Dward Wi Eher . On 04/27 / 1999 . PHEC 2

Wigher saw this person shoot at three atudents near the
gouthwest corner of the cafetaria with what he thinks was a
shotgun, based upen the loud nelse and the glower rate of firae.
Thia shooter then pointed the shotgun at Wigher and his friends
and fired four or five ghots at them. Wiesher and his friends
fell to the ground and covered their heads. When Wilaher looked
up, he aaw the gunman walking towarde the aouthwest cafetaria
entrance. -

Wisher also saw a white male dresged in a white short-
gleeved tee ghirt and blue jeans, kneeling with his back to him
near the northwest corner of the cafeteria. He did not recognize
this perscn, and since hia bkback was to him, could only tall he
had either light brown or blond hair. This person had no weapon
nor other gear visiblae.

Wigher =zaw this persgon throw an objeact one-handed on
top of the cafatceria/library roof. It appeared metallic with
sunlight glincing off of it, and one to two saeconds after landing
it exploded with a loud bang, a flash of fire and a pall of
amoke.

While he observed the person in the black traenchcoat
shooting outslde and the perscn in the white tee shirt throwlng
the explozsive davice, he alsc heard very rapld gunfire coming
from someawhere within the scheoel. Wisher was unable to see who
was dolng thilis shooting or tell exactly from where in the schocl
it was coming from.

After this person threw the bomb, Wisher and his
friends got up and ran to a nearby house on Teller Court, where
Wisher called his father to leat him know he was safe. Howard
Wiaher indicated he noted the time of the call as 11:20 a.m.

Wisher knows two members of the Trenchcoat mafia, Joe=
Stalr, a former Columbine atudent who graduated last ysar, and
Chris Morris.

He spoke with Morris once about the spert of paint
kall, which they beth play. Wisher indicated Meorris normally
gitms by himself at a table on the south side of the cafeteria
near the window, but cannot recall 1f he saw him in the cafeteria
on April 20, 1999,

JC-003- 004456
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Conttnuation of FD-202 of Christopher Howard Wisher on 04/27/1999  puge 3
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Attached in a 1A envelaope 18 a diagram of the achool
indicating where Wisher was located and where ha saw the shooter
in the black trenchcoat and the person in the white tee ghirt who
threw the explosive device.

JC-003-004457
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RE:

Follow-up interview with Christopher Wisher, DOB/(3-19-83.
DETAILS:

On October 12, 1999 at approximately 1500 hours, { met Christopher Wisher and his father, Howard Wisher, in the
lobby of the Jetferson County Sheriff’s Office. The Wishers responded to the sherift’s office at my request to be
interviewed concerning his observations at Columbine High School on April 20, 1999.

I advised Christopher Wisher that [ was reinterviewing him becanse he had stated in his first interview with Special
Agent Matthew Harns that he had thought one of the gunmen was m a member of the Trench Coat Mafia,
who rcscmblcqumc height and build. [ also advised Christopher Wisher that he had described a white male
dressed in a white short sleeve T-shirt and blue jeans at Columbine High School on April 20, 1999, T showed
Christopher Wisher a copy of Special Agent Harris’ report, to which he agreed it was a correct reflection of his
staterment.

. asked Wisher if he still thought the one individual dressed in the black trench coat WHH* Wisher
gtawed it was his first impression based on association that he identified Wishér stated he only got a
partial look at both gunmen and could not identify either person by name.

Wisher stated he was only able to give a clothing and physical description of the individuals. Wisher stated he was

almost positive it was nut* I then explained to Wisher thotjj =5 not at the school at the
beginning of the incident at Columbine High School. Wisher replied, “Then T guess it is not him.”

I then showed Wisher photograph #51, which is a picture of two individuals in the cafeteria taken from the video
camera in the cafeteria. Wisher stated both of the individuala shown in photo #51 were the individuals he saw
standing outside. Wisher did state he did not notice the web type gear on the individual with the white T-shirt until he
looked at the photo. Wisher stated the individual in the photo with the white T-shirt was the individual he observed
throwing bombs on the roof of the school.

DISPOSITION:

Mo further action taken. Lead #5053 closed.
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WITNESS:

JUSTIN WOODS, DOB/09-18-83
6231 South Garland Strest
Littleton, Colorado 80123

(303) 979-2198

Student: Columbine High School

INVESTIGATION:

At 1330 hours, I contacted Justin Woods by lelephone In reference to a Murder in the First Degree, which occurred at
Columbine High School, 6201 South Pierce Street, on 4-20-99.

During our convetsation, Woods stated that he was playing a game of soccer with six other boys on the school's soccer field,
which is located northwest of the school. T asked him who elae was with him. He stated Brian Stepp, Art Curtis, and another
student named Billy, and he didn’t know his last name. He stated these were the three out of six students that he knew the

names of,

At approximately 1115 hours, Woods observed a male in a black trench coat and stated that this was Dylan Klebold. He
informed me that he came out of the bullding and was kneeling down near the double doors, which are located on the west side
of the building just north of the library. He stated that it looked like he was throwing firecrackers into the grass because he
began heating popping sounds. 1 asked him how far away he was from this person in the trench coat, and he stated about 50
feet. He stated that he then saw another person with a white short sleeve shirt, wearing black pants, and boots. He informed
me that neither of these people had on hats nor masks. He stated the person with the white T-shirt was carrying a shotgun and
that he was firing it, but he did not see anybody get hit.

Woods stated m‘?’t. who he believed was Kiebold in the trench coat had a handgun with 2 banana clip, and belleved it was some

L
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kind of machine gun.

Woods stated that he and Brian Stepp observed three girls get shot that were outside the cafeteria, near the parking lot. He
stated that he belicved one girl got shot more than eight times because they were trying to count the number of shots. He also
saw the sugpect in the white T-shirt lcan up against the wall and fence with the shotgun and shoot toward a boy who fell down.
He believed he was shot in the leg or his mid section. ! asked him how he knew that and he stated, because he saw the area

{he person was bleeding from. I asked him how far away these victims were when they were shot, and he stated about 15 feet,

Woods stated that after he observed these suspecta shooting at the siudents, he saw a lot of people running through the parking
Iot. He told me that Klebold then started shooting at them and he heard bulletg going by him. He stated at this time there were
approximately 12 people in the soccer field because some were running northwest from the building toward them. He stated
}mt they ran up over the hill and hid and at that time he heard two explosions. He stated that he thought they were on the
rooftop of the school because from where they were hiding they could see the high school roof and saw smoke rising from on
top of the library. They then began to run again toward a nelghborhood and when he turned around to look, he observed both
suspects walking down the exterior stairs, toward the cafeteria. He stated that he also saw more smoke In the parking lot, prior

to going Into the neighborhood west of the school to find some help.

Woods stated that Klebold was wearing a black hat and that the other suspect in the white T-shirt wes clean cut and he also

came out of the double doors when he had the shotgun.

DISPOSITION: Open.
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